
نماينده اصفهان در مجلس شوراي اسلامي:

 مصوبات شورای عالی آب اجرایی نشود 
با خشکی مطلق زاینده رود مواجه می شویم 

شهروندان فريب نخوريد!

 عرضه محصولات غذايی عادی 
به نام ارگانیک!

هشدار جدی فرماندار اصفهان در جلسه شورای هماهنگی مبارزه با مواد مخدر؛

چرخه جمع آوری کارتن خواب های 
معتاد ناقص است 

تیم ملی ايران دو- بحرين صفر

گام اول را محکم 
برداشتیم؛ خط و نشان 

برای آسیايی ها
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 در بیستمین جلسه شورای گفت وگوی دولت و
 بخش خصوصی اصفهان تاکید شد؛

کشاورزی استان در مسیر 
مکانیزه شدن قدم بردارد

به بهانه  سالگرد شهادت سردار احمد کاظمي

تمنای شهادت

4
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استاندار با  اشاره به پرداخت سالیانه 4 هزار میلیارد 
تومان مالیات توسط شهروندان اصفهاني گفت:

كمبودهاي ساير استان ها نبايد از 
جيب مردم اصفهان تامين شود
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روزنامه خبری
 فرهنگی اجتماعی صبح ایران 
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گفت و گو با نوشین نفیسی درباره نمايشگاه 
»عطر به جامانده« در عصارخانه شاهی

»عطر به جامانده« هنرمندان را 
به عصارخانه شاهی کشاند
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هشتمین جلسه شورای هماهنگی مبارزه با مواد مخدر استان اصفهان 
با حضور فرماندار، معاونان فرمانداری و مسوولان دستگاه ها و نهادهای 
ذی ربط در س��الن جلس��ات فرمانداری اصفهان برگزارشد. فرماندار 
اصفهان با اشاره به اینکه دغدغه هایی که دستگاه ها و نهادهای مختلف 

در زمینه مبارزه با مواد مخدر دارند باید تبدیل به عمل و کار اجرایی 
شود گفت: وظایف دستگاه های مختلف در سه محور پیشگیری، درمان 
و مقابله با مواد مخدر مشخص شده و در این راستا کمیته ای تحت عنوان 

کمیته نظارت برای رصد و اندازه گیری اقدامات تشکیل شد...

گفت و گوی اصفهان زيبا با امیر جعفری 
بازيگر فیلم های »سیزده«  و »بیگانه« 

سینمای ایران هم مانند سینمای 

 دنیا به سمت ریتم پرشتاب 

در حرکت است
10

تاروز
7

س: حمیدرضا نیکومرام/ اصفهان زیبا [
]عک
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استاندارخواستار شد؛

تسریع در اجرای سامانه دوم آبرسانی شرب به اصفهان بزرگ

آلزایمر، سالمندان را   از ذهن مسوولان پاک کرد

سونامی سالمندی در اصفهان

دکتر سقائیان نژاد در حاشیه دیدار با اهالی منطقه سه:

خیابان آقا نورالله نجفی استاندارد های 
لازم را دارد

قشقاوی در جمع خبرنگاران:

بازگشایی سفارت انگلیس به 
معنای یکسان بودن مواضع 

سیاسی نیست

نماینده اصفهان و  رییس کمیسیون 
ویژه اصل ۴۴  در گفت و گو با

 اصفهان زیبا تاکید کرد:

برند سازی؛ در گرو ارتقای 
کیفیت کالاهای داخلی 

عضو کمیسیون برنامه و بودجه مجلس:

آب اصفهان بذل و بخشش 
4شده است

هت تریک اصفهانی ها
در کسب مدال نقره؛

یک طلای دیگر اصفهان 
در بازی های آسیایی

11  از دست رفت

ویژه نامه  دانش 

4

دبیر اجرایی جشنواره بین المللی فیلم کودک و نوجوان عنوان کرد:

 حضور هنرمندان اصفهانی با 50 فیلم 
در جشنواره امسال

آگهی می پذیرد
32229512

امور آگهی های



رهبر معظم انقلاب اسلامی کاهش عجیب قیمت 
نفت در یک مدت کوتاه را حرکتی سیاسی و غیر 
اقتصادی خواندند و فرمودند: دشمنان مشترک 
ما از نفت به عنوان یک حربه سیاس��ی استفاده 
می کنند و قطعاً در این کاهش شدید قیمت نفت 

نقش دارند.
 به گزارش اصفهان زیبا به نقل از پایگاه اطلاع رسانی دفتر مقام 
معظم رهبری، حضرت آیت الله خامن��ه ای رهبر معظم انقلاب 
 اس��لامی در دیدار آقای نیکلاس مادورا، رییس جمهور ونزوئلا

 با تجلیل از مواض��ع و اقدامات ونزوئلا به خص��وص در مقابله با 
رژیم صهیونیس��تی، علت دشمنی جبهه اس��تکبار با ونزوئلا را 

پافش��اری بر همین مواضع ش��جاعانه و اثرگذاری راهبردی در 
منطقه آمریکای لاتین خواندند و خاطرنش��ان کردند: تصمیم 
قطعی جمهوری اس��لامی ایران، ادامه و افزایش همکاری های 

همه جانبه با ونزوئلاست. 
حضرت آی��ت الله خامنه ای در ای��ن دیدار از آق��ای هوگو چاوز 
رییس جمهور فقید ونزوئلا به عنوان دوس��ت خ��وب ایران یاد 
کردند و با اشاره به روابط نزدیک دو کشور خطاب به آقای مادورا 
گفتند: شما نیز در دوره مسوولیت خود این همکاری ها را ادامه 
داده و با شجاعت بر مشکلات و توطئه های تحمیلی دشمنانتان 

فائق آمدید.
رهبر انقلاب همچنین کاهش عجیب قیمت نفت در یک مدت 

کوتاه را حرکتی سیاس��ی و غیر اقتصادی خواندن��د و افزودند: 
دشمنان مشترک ما از نفت به عنوان یک حربه 
سیاسی استفاده می کنند و قطعاً در این کاهش 

شدید قیمت نفت نقش دارند. 
ایش��ان با تأیید توافقات ص��ورت گرفته میان 
رؤس��ای جمهور ای��ران و ونزوئلا ب��رای مقابله 
هماهنگ با کاه��ش قیمت نفت خاطرنش��ان 
کردند: البته همکاری های دو کش��ور منحصر 
به مسائل نفتی نیس��ت و باید سطح مبادلات و 
سرمایه گذاری های میان دو کشور را که اکنون 

کمتر از حد انتظار است، افزایش داد.
حضرت آی��ت الله خامنه ای در ادام��ه با تجلیل 
از مقاومت، مواضع و اقدامات ونزوئلا در عرصه 
منطق��ه ای و بین الملل��ی گفتند: کش��ورهای 
آمریکای لاتین در واقع عمق استراتژیک ونزوئلا 
هس��تند و آرمان های ونزوئ��لا موجب بیداری 

بس��یاری از ملت های آن منطقه شد، که علت دشمنی آمریکا با 
دولت و ملت ونزوئلا نیز همین مساله است.

رهبر انقلاب در همین زمینه به مواضع بسیار خوب دولت ونزوئلا 
در جنگ 51 روزه غزه و همچنین سخنان رییس جمهور ونزوئلا 
در این دیدار اشاره کردند و افزودند: رژیم صهیونیستی در دنیا 
و به خصوص در میان ملت های منطقه ما، کاملًا منفور اس��ت و 
مواضع شجاعانه شما علیه این رژیم، دوستان زیادی برای شما 

در بین ملت ها پدید خواهد آورد.
ایش��ان همچنی��ن ب��ا آرزوی موفقیت ب��رای دول��ت ونزوئلا، 
خطاب به آق��ای مادورا تأکید کردند: ش��ما ج��وان و برخوردار 
از عزم و اراده هس��تید و تصمیم قطعی جمهوری اس��لامی نیز 
ادامه و افزایش همکاری هایی اس��ت که س��ال هاست بین دو 
 کشور آغاز ش��ده و اس��تمرار و تقویت آنها به نفع هر دو کشور

 است.

    فلسطین، قربانی سیاست های استکباری و ویرانگر 
دولت آمریکا شده است

در این دیدار که آقای روحانی، رییس جمهور نیز 
حضور داشت، آقای نیکلاس مادورا رییس جمهور 
ونزوئلا با تشکر از کمک ها و حمایت های جمهوری 
اسلامی ایران، گفت: آقای چاوز همواره در سخنان 
خود، رهنمودهای جنابعالی را یادآوری می کرد و 
احترام ویژه ای برای ملت، جای��گاه و تاریخ ایران 
قائل بود و ما نی��ز همچون او، ای��ران را خانه خود 

می دانیم.
وی اعتم��اد بی��ن دو کش��ور را س��رمایه ای 
ارزش��مند برای توس��عه روابط دانس��ت و افزود: 
باید ب��ا اس��تفاده از توانمندی ه��ا و ظرفیت های 
 دو کش��ور، در مس��یر توسعه جهش��ی روابط گام

 برداریم.
رییس جمهور ونزوئ��لا در ادامه با اش��اره به افت 
جهانی قیمت نفت گفت: در تلاش هستیم که اجماعی را برای 
کنترل قیمت نفت میان کشورهای عضو اوپک و همچنین دیگر 
کش��ورهای صادرکننده نفت از جمله روس��یه ایجاد کنیم تا با 
همکاری و بهره گیری از مکانیس��م های نوین، قیمت نفت را به 

حد قابل قبولی بازگردانیم.
آقای مادورا در بخش دیگری از سخنان خود به مساله فلسطین 
اشاره و تأکید کرد: فلس��طین یکی از آرمان های اصلی بشریت 
اس��ت و ملت و دولت ونزوئلا، خود را مدیون آرمان فلس��طین 
 می داند و اطمین��ان داریم ک��ه روزی، فلس��طین آزاد خواهد 

شد.
رییس جمه��ور ونزوئ��لا همچنی��ن گف��ت: فلس��طین قربانی 
سیاس��ت های اس��تکباری و ویرانگر دولت آمریکا شده و دولت 
آمریکا تلاش می کند چهره ضد بشری و سلطه گر خود را پشت 

هزار چهره موجه پنهان کند.

 محکومیت   انفجار تروریستی 
در طرابلس لبنان از سوی افخم 

س��خنگوی وزارت امور خارج��ه جمهوری اس��لامی ای��ران، انفجار 
تروریستی شنبه شب در منطقه جبل محسن در شهر طرابلس لبنان 
که منجر به شهادت تعدادی از شهروندان بیگناه لبنانی و زخمی شدن 

ده ها تن شد را به شدت محکوم کرد. 
افخم ضمن عرض تسلیت به دولت و ملت لبنان و خانواده بازماندگان، 
تاکید کرد: عاملان این اقدام شوم، وحدت، انس��جام و ثبات لبنان را 
هدف قرار داده اند. وی افزود: اطمینان داریم مس��وولان هوش��یار و 
رهبران و گروه های سیاس��ی لبنان با تقویت وحدت و گفت وگوهای 
ملی بر توطئه بدخواهان برای ایجاد تفرق��ه در صفوف لبنانی ها غلبه 

خواهند  کرد.

 وخامت حال ملک عبدالله
 و افزایش تردد آل سعود به واشنگتن

عضو کمیس��یون امنیت ملی و سیاس��ت خارجه مجلس گفت: جای 
تاسف است که با وخامت حال ملک عبدالله تردد خاندان آل سعود به 
واشنگتن افزایش یافته و این نشان می دهد که تعیین جانشین وی در 
واشنگتن انجام می شود. احمد بخشایش اردستانی، عضو کمیسیون 
امنیت ملی و سیاست خارجه مجلس شورای اسلامی با اشاره به تاثیر 
مرگ احتمالی پادشاه عربستان در این کشور و در منطقه گفت: نظام 
عربس��تان یک نظام پادش��اهی و متمرکز و به نوعی پادگانی اس��ت، 
طبیعتا وقتی پادش��اه آنجا فوت کند تا قدرت منس��جم شود زمان بر 
است و این زمان تاثیر بسیاری در داخل این کشور و در سطح منطقه 

خواهد داشت.
وی با اشاره به اینکه جای تاسف است که همزمان با وخامت حال ملک 
عبدالله رفت و آمد مقالات عربستانی با واشنگتن زیاد شده است افزود: 
این یعنی برای تعیین جانشین پادشاه عربستان در حال برنامه ریزی 
هستند که این برنامه ریزی هم در واش��نگتن انجام می شود. این امر 

برای کشورهای اسلامی جای تاسف است.
عضو کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجه مجلس شورای اسلامی 
ادامه داد: چون پادش��اه به عنوان حلقه اصل��ی زنجیره حکومتی این 
کشور از بین می رود تاثیر بسیاری در این حکومت و در منطقه خواهد 
داش��ت که این بی ثباتی می تواند در بحث نفت، انتخاب جانش��ین و 
اختلافات خانوادگی که بین برادران آل سعود و پسران همسران ملک 

عبدالله به وجود می آید نمایان شود.

 چرا اسرائیلی ها به مصر سفر می کنند
 اما سفر ایرانی مسلمان ممنوع است؟

 انتقاد استاد الازهر مصر از شیعه هراسی
 و بی توجهی شیخ الازهر

استاد تعلیق شده دانشگاه الازهر مصر ضمن انتقاد از سفر اتباع رژیم 
صهیونیس��تی به مصر گفت: چرا ایرانیان مسلمان اجازه سفر به مصر 
را ندارند؟»احمد کریمه« استاد دانش��گاه »شریعت اسلامی دانشگاه 
الازهر« مصر، که به دلیل س��فر به ایران از کار در دانشگاه تعلیق شده 
بود، اعلام کرد که مشترکات شیعیان و اهل سنت بیشتر از مشترکات 

مسلمانان با غربی هاست.
کریمه در گفت وگ��و با پایگاه خب��ری » رأی الیوم«، یادآور ش��د که 
»ریشه پدیده اسلام هراس��ی را که اخیرا در غرب ایجاد شده، باید در 
شیوخ وهابیت و سلفی گری پیدا کرد؛ زیرا آنها وحدت مسلمانان را با 
فتواها یش��ان از بین برده اند«. وی تأکید کرد که باید پاسخ گروه ها و 
افرادی را که به پیامبر )ص( و اسلام توهین می کنند با تألیف کتاب و 
ترجمه آن به زبان های دیگر برای انتش��ار صحیح دیدگاه های پیامبر 
اس��لام )ص(، داد. اس��تاد دانش��گاه الازهر، همچنی��ن از ممنوعیت 
س��فر ایرانیان به مصر انتقاد کرد و گفت »چگونه اجازه می دهند که 
اسرائیلی ها به این کشور س��فر کنند اما ایرانی های مسلمان حق سفر 

به مصر ندارند«.
کریمه همچنین از احمد الطیب، رهبر الازهر مصر انتقاد کرد و گفت 
که الازهر به پدیده شیعه هراس��ی پیوس��ته و برای راضی نگه داشتن 
سلفی ها به کمپین تخریب شیعیان پیوسته است. استاد تعلیق شده 
دانشگاه الازهر احمد الطیب را به ایجاد تفرقه در میان مذاهب اسلامی 
متهم کرد و گفت: رهبر پیشین الازهر تلاش می کرد تا مذاهب مختلف 

اسلامی را به هم نزدیک کند.

 دستگیری و هلاکت
 اشرار تروریست سیستان 

جانش��ین فرمانده ناجا با اش��اره به اقدام هماهنگ نیروی انتظامی، 
قرارگاه قدس سپاه پاس��داران و وزارت اطلاعات از دستگیری تمامی 
عوامل ترور، تخریب و انفجار در جنوب ش��رق کشور خبر داد. سردار 
حسین اشتری در حاشیه همایش سراس��ری روسای پلیس مبارزه با 
قاچاق کالا و ارز با اشاره به آغاز به کار قرارگاه مبارزه با قاچاق سوخت 
اظهار داش��ت: با توجه به اهمیت موضوع مبارزه با قاچاق سوخت، از 
مهرماه امسال قرارگاهی تحت عنوان قرارگاه مبارزه با قاچاق سوخت 
آغاز به کار کرد و بحمدالله اقدام��ات خوبی در قالب این قرارگاه انجام 
شد. جانشین فرمانده ناجا در ادامه به موضوع برخورد با اشرار جنوب 
شرق کشور پرداخت و افزود: در اقدامی هماهنگ که با حضور ماموران 
نیروی انتظامی، قرارگاه قدس سپاه پاس��داران و وزارت اطلاعات در 
شرق کشور انجام شد تقریبا تمامی عواملی که در دو سال اخیر دست 
به ترور زده بودند و اقدامات امنیتی و انفجار در این استان انجام داده 

بودند دستگیر شدند.
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ایــــــران

روزنامه خبری، فرهنگی 

اجتماعــی صبــح ایــران 

اخبــار کوتــاه

سردار جزایری با اشاره به تاثیرات رزمایش های نیروهای مسلح:

پهنه  دفاعی ایران مستحکم تر می شود 
سردار جزایری با اشاره به تاثیرات رزمایش های نیروهای مسلح در 
عرصه ی آمادگی های دفاعی کش��ور تاکید کرد: پهنه  دفاعی ایران 

مستحکم تر می شود. 
سردار سرتیپ پاسدار س��ید مس��عود جزایری، معاون امور بسیج 
و فرهنگ دفاعی ستاد کل نیروهای مس��لح در سخنانی پیرامون 
رزمایش حضرت محمد رسول الله )ص( در گستره  دریا، هوا و زمین، 
رزمایش های آتی نیروهای مس��لح جمهوری اس��لامی ایران را در 
راستای پیوستگی سرزمینی و عمق بخشی دفاعی کشورمان قلمداد 

کرد و اظهارداش��ت: امروز ارتش جمهوری اسلامی ایران با ارتقای 
مجموعه توانمندی های خود نس��بت به گذشته دژ محکم دفاعی 
کشور در برابر هرگونه زیاده خواهی  و تجاوز بیگانه به شمار می آید و 
انجام موفق رزمایش محمد رسول الله )ص( بیانگر عزم، اراده، انگیزه 
و مدیریت انقلابی در این نهاد ارزشمند  است. وی افزود: رزمایش های 
که ان شاء الله در آینده خواهیم داشت چرخه دفاعی کشور را هر چه 
بیشتر مستحکم خواهد کرد و با حمایت آحاد مختلف مردم قدرت و 
اقتدار دفاعی کشور به نقاط مطلوب خود نزدیک می شود. جزایری با 

اشاره به ویژگی ها و مزیت های مدل دفاعی کشور تصریح کرد: امروز 
مدل دفاعی جمهوری اسلامی ایران با بهره گیری از ارتش و سپاه در 
معرض دید دوست و دشمن قرار دارد و رمز گشایی از این مدل موفق 

در دستور کار بسیاری از مراکز تحقیقی قرار گرفته است. 
رییس ستاد تبلیغات دفاعی کشور در ادامه گفت: پیوند سپاه و ارتش 
در دو بعد عناصر مادی و معنوی قدرت که سابقه دیرینه دوره دفاع 
مقدس را به هم��راه دارد، در ارتقای س��طح توانمندی های نظامی 

کشور بسیار اثر گذار بوده است. 

معاون ستاد کل نیروهای مسلح ضمن تبریک رزمایش موفق ارتش 
جمهوری اسلامی ایران به آحاد نیروهای مسلح و رزمندگان اسلام و 
فرماندهان و مسوولان مربوطه، اظهارداشت: با بهره گیری از تجارب 
اینگونه رزمایش ها و استفاده از خلاقیت ها و ابتکارات و به خصوص 
نسل جوان نیروهای مسلح و متخصصان، مهندسان و طراحان در 
مجموعه وزارت دفاع و پش��تیبانی نیروهای مس��لح به ویژه حوزه 
صنایع دفاعی، امیدواریم شاهد ش��کوفایی هر چه بیشتر نیروهای 

مسلح کشورمان باشیم.

رهبر معظم انقلاب اسلامی در دیدار رییس جمهور ونزوئلا: 

کاهش عجیب قیمت نفت حرکتی سیاسی و غیر اقتصادی است 

گروه 
ایران

 تصمیم
  قطعی 

جمهوری 
اسلامی ایران، 
ادامه و افزایش 

 همکاری های 
 همه جانبه

 با ونزوئلاست 

وزیر امور خارجه کشورمان از سفرش به چند کشور اروپایی در 
هفته جاری خبر داد و گفت: سفرم به ژنو و مذاکرات با آقای کری 
در حاشیه سفری که بنده به اروپا خواهم داشت انجام می شود. 

محمدجواد ظریف، وزیر ام��ور خارجه کش��ورمان ظهر دیروز 
درکنفرانس خبری مش��ترک با همتای قبرس��ی خ��ود درباره 
مذاکرات هفته جاری، گفت: چهارش��نبه هفت��ه جاری با جان 

کری در ژنو گفت وگو می کنم. 
در این گفت وگو که یک روزه است همه موضوعات درباره مساله 
هسته ای مطرح است و هدف از این مذاکرات این است که ببینیم 
می شود مذاکرات را تس��ریع کنیم و به جلو حرکت دهیم. وی 
گفت: مذاکرات ما با آمریکا در مورد مس��اله هسته ای است و در 
یک چارچوب ویژه و کاملا استثنایی است و همین گونه نیز باقی 
مانده اس��ت. ما در حوزه های دیگر با آمری��کا مذاکره ای نداریم 
و باید دید تا چه ان��دازه این مذاکرات برای رس��یدن به راه حل 
مفید است. ما میزان مفید بودن این مذاکرات را همواره بررسی 
می کنیم. ظریف ادامه داد: حض��ورم در ژنو فقط برای مذاکره با 
وزیر خارجه آمریکاس��ت، اما اینکه چقدر در اروپا باشم بستگی 
به سایر برنامه هایم در سفر به اروپا دارد که بعد از مذاکرات ژنو 

است. وزیر خارجه کشورمان با بیان اینکه قبرس چه زمانی که 
عضو فع��ال جنبش غیرمتعهد ب��ود و چه امروز ک��ه عضو فعال 
اتحادیه اروپاس��ت همواره با ای��ران روابطی مثب��ت و مطلوب 
داش��ته اس��ت. ظریف گفت: ما در مذاکرات روز ش��نبه درباره 
تقویت روابط در حوزه های مختلف و روش های جدید همکاری 
بین بخش خصوصی و اجرای موافقتنامه های قبلی و همکاری 
در زمینه باستان شناس��ی، علمی و فنی بحث کردیم. همچنین 
درباره امنیت و مبارزه با افراط و تروریسم به ویژه در خاورمیانه 
از جمله سوریه و عراق و س��واحل مدیترانه صحبت کردیم. وی 
گفت: گسترش تروریس��م به مدیترانه از جمله لبنان می تواند 
نقش منفی در ثبات و امنیت منطقه ایجاد کند و س��عی کردیم 
در این دیدار در این رابطه به دنبال راه حلی باشیم و گفت وگوی 
خوبی نیز در این باره صورت گرفت. وزیر خارجه کش��ورمان با 
اشاره به تحولات اخیر از جمله حوادث پاریس، اظهار کرد: این 
تحولات نشان داد که چه میزان ضرورت دارد ائتلاف جهانی در 
مبارزه با افراط و تفریط همان طور که رییس جمهور در مجمع 
عمومی س��ازمان ملل گفتند ش��کل گیرد. اقدامات در پاریس 
را ما هم س��ریعا محکوم کردیم و معتقدیم که ای��ن اقدامات با 

اس��لام و اس��لام خواهی ارتباطی ندارد و اثری جز آسیب زدن 
به وجهه اسلام و مس��لمانان در دنیا نداش��ته و ندارد، بنابراین 
مقابله با این حرکت ها مستلزم پاسخی همه جانبه، مشترک و با 
اجماع جهانی است و باید برخوردهای دوگانه با بحث تروریسم 
متوقف شود. ظریف همچنین در پاسخ به سوالی درباره ادعای 
هفته نامه اش��پیگل مبنی بر اینکه ایران در سوریه برای ساخت 
یک مرکز غنی سازی به همراه مهندسان کره شمالی همکاری 
می کند، گفت: ادعای این مجله یکی از تلاش هایی است که برای 
ایجاد توهم در سطح بین الملل و نگرانی از برنامه هسته ای ایران 
صورت گرفته است. آنها سعی دارند با این اخبار به هراس افکنی 
در س��طح بین الملل نس��بت به ایران بپردازن��د. برخی محافل 
هستند که زندگی شان در خش��ونت و وحشت ادامه می یابد اما 
برخی اوقات این اقدامات جنبه مضحک به خود می گیرد. وزیر 
خارجه کشورمان خاطرنش��ان کرد: ما همواره گفته ایم موافق 
سلاح هسته ای نیستیم و باید تمامی س��لاح های هسته ای در 
دنیا برچیده شود و در این رابطه فتوای مقام معظم رهبری نیز 
وجود دارد. ظریف با اشاره به سفر معاون وزیر خارجه روسیه به 
تهران در هفته ج��اری، گفت: بنده در تهران ب��ا آقای ریابکوف 

ملاقاتی خواهم داش��ت که درباره مذاکرات هس��ته ای است و 
ما توقع داریم دوستان روس��ی نقش مثبتی را در این زمینه ایفا 
کنند. من همچنین چند هفته گذش��ته با معاون وزیر خارجه 
چین ملاقات داشتم و مذاکرات خوبی بود و در آینده نزدیک نیز 
با وزیر خارجه چین ملاقات خواهم کرد. وزیر خارجه کشورمان 
ادامه داد: گفت وگوهای ما با سایر اعضای 1+5 که با آنها روابط 
سیاسی داریم به طور گسترده و منسجم چه در تهران و چه در 

پایتخت های آنها انجام می شود.

در کنفرانس خبری مشترک با همتای قبرسی ؛

ظریف از سفرش به چند کشور اروپایی در هفته جاری خبر داد 

عضو جامعه مدرسین حوزه علمیه قم گفت:  مسوولان و کسانی 
که تریبون در اختیار دارند هر از چند گاهی حرف هایی نزنند 
که موج ایجادکند. آیت الله س��ید احمد خاتمی با اش��اره به 
بیانات مقام معظم رهبری درباره اتحاد بین مردم در گفت و گو 
با خبرگزاری دانشجویان ایران  اظهارکرد: راه ایجاد وحدت و 
هم دلی عمل به تذکرات رهبری اس��ت. از همه مسوولان در 
قوای مقننه، قضاییه و مجریه انتظار می رود با توجه به این که 
تریبون در اختیارشان است هر از چندگاهی حرف هایی نزنند 
که موج ایجاد کند، چ��ون ایجاد موج خود ب��ه خود در خدمت 
کردن خلل به وجود می آورد. وی با بیان این که امام خمینی )ره( 
و مقام معظم رهبری پیوسته بیش��ترین تاکید را روی مساله 
وحدت داشته و دارند، یادآورشد:  امام و رهبری همواره بر روی 
اجتناب از تفرقه و دودس��تگی تاکید کردند. در آخرین اظهار 
نظر نیز مقام معظم رهبری فرمودند ایجاد تفرقه و دو دستگی 
در میان مردم به هر عنوان و با ه��ر توجیهی ضد منافع ملی و 
آرمان هاست.این حقیقتی قرآنی است که رهبر معظم انقلاب 

روی آن تاکید کرده اند.
این عضو مجلس خبرگان رهبری ادام��ه داد:  از اولین اقدامات 
پیامبر )ص( در مدینه نیز همین مساله وحدت میان مردم است. 
ابتدا ساختن مسجد پس از آن ایجاد وحدت بین دو قبیله اوس 
و خزرج و بعد از آن امضای قرارداد زندگی مس��المت آمیز با سه 
قبیله یهودی بنی قریظه، بنی نظیر و بنی قینقاع که البته هر 
 سه قبیله پیمان شکنی کردند و پیامبر)ص( نیز با آنها برخورد 

کرد. 
وی همچنین یادآور شد که تاکیداتی امام راحل و مقام معظم 
رهبری بر وحدت نیز بر مبنای قرآن و سیره پیامبر )ص( است. 
خاتمی در ادام��ه بیان کرد:  وحدت با هم��ه ابعاد آن ضرورت 
دارد. وحدت شیعه و س��نی به معنای تقریب که باید در کنار 
یکدیگر در مقابل دشمن مشترک بایستند. وحدت بین اقشار 
مختلف جامعه به خصوص حوزه و دانشگاه و همچنین وحدت 
بین مردم و مس��وولان یک ضرورت است. رهبر انقلاب نیز در 
رهنمودهای خود دوب��ار تاکید کردند که باید به مس��وولان 

کمک کرد و فرمودند همه باید به دولت کمک کنند.
امام جمع��ه موقت ته��ران اضافه کرد: کمک ب��ه دولت یعنی 
وحدت بین مردم و دولت که معنای آن این است که همه مردم 
باید از دولت حمایت کنند ضمن این که دولت نیز باید از دولت 
حمایت کند. معنای حمایت دولت از دولت را مقام معظم رهبری 
 فرمودند که یعنی دولتی ها همه مواظب باش��ند حاش��یه سازی

 نکنند و با زدن حرف های غیرلازم دو دستگی به وجود نیاورند 
و تلاش کنند وحدت، ایمان و همت بلند مردم را مورد استفاده 
قرار دهند. خاتمی در پاس��خ به این س��وال که چه کسانی به 
دنبال ایجاد تفرقه و دو دستگی هس��تند، تاکید کرد: روشن 
است که دش��منان این ملت یکپارچگی مردم را نمی خواهند 
و با توجه به این مساله انتظار می رود که به آنان سوژه ای برای 
سوء استفاده داده نشود. در این عرصه مخاطب ابتدا مسوولان، 
سپس مردم و به دنبال مردم آنهایی که تریبون دارند، هستند.

آیت الله خاتمی:

مسوولان با حرف هایشان موج ایجاد نکنند

رییس سازمان انرژی اتمی کشورمان گفت: ۲۰ فروردین خبر 
خوشی برای مردم عزیز درباره سوخت نیروگاه بوشهر خواهیم 
داش��ت و امیدواریم در این روز اولین مجتمع س��وخت مشابه 
نیروگاه بوش��هر را به نمایش بگذاریم که البته بدون قرص های 
اورانیوم خواهد بود.   دکتر علی اکبر صالحی با اش��اره به سوابق 
و چگونگی آغاز مساله هسته ای کشورمان گفت: با وجود طرح 
پیش��نهاد مدالیته در زمان آقای لاریجانی و پاسخ ایران به همه 
س��والات آژانس به گونه ای که آقای البرادعی ب��ه این موضوع 
اذعان کرد، مطلبی به عن��وان مطالعات ادعایی وجود داش��ت 
که گفتند پاس��خ خود را در حدی که خودت��ان لازم می دانید 
بدهید که ما هم دادیم. وی افزود: خود البرادعی هم اعلام کرد 
که اصالت سندهایی که در این زمینه در اختیار دارند برایشان 

 روشن نیست، ولی آمانو به بخش مطالعات ادعایی توجه ویژه ای
 کرد. صالحی تصری��ح کرد: در آژانس هر س��اله کتابی با عنوان 
گزارش اجرای پادمان منتشر می شود که برای خیلی کشورها 
خطاهای بعضا بزرگی رخ داده و در آن ثبت شده است؛ از جمله 
در سال های که من در آژانس بودم، کره جنوبی بالای 7۰ درصد 
غنی سازی کرده بود ولی چون این کشور در مدار سیاسی غرب 
بود، آن موضوع را جمع کردن��د در حالی که همان زمان ما را به 
غنی سازی بالای 5۰ درصد متهم می کردند. صالحی در ادامه با 
اشاره به خبر خوشی که برای مردم در۲۰ فروردین درباره سوخت 
نیروگاه بوشهر خواهد داشت گفت: امیدواریم در این روز اولین 
مجتمع سوخت مشابه نیروگاه بوشهر را به نمایش بگذاریم که 
البته بدون قرص های اورانیوم خواهد بود. وی تصریح کرد: قرص 
 را هم می سازیم ولی تولید مجتمع سوخت کامل نیازمند آزمون های

 مختلفی اس��ت؛ از جمله تشعش��ات هس��ته ای، جریان آب و 
فشارهای قوی قرار دهیم تا از استقامت سوخت کاملا مطمئن 
ش��ویم و نظام ایمنی اجازه اس��تفاده از آن را در بوش��هر بدهد، 
کاری که چند س��ال زمان نیاز دارد. رییس سازمان انرژی اتمی 
کشورمان درباره جایگاه ایران در صنعت هسته ای گفت: در بین 
57 کشور اسلامی می توان گفت پیش��تازترین کشور هستیم 
و پاکس��تان تقریبا هم ردیف ماس��ت، البته از این جهت که در 
عرصه های وسیع این صنعت جلو رفتیم، در آب سنگین، غنی سازی 
و کاربردهای متنوع، طراحی رآکتورهای تحقیقاتی، اکتشاف و 

استخراج و از ابتدا تا انتها، اول هستیم.

رییس سازمان انرژی اتمی اعلام کرد:

۲۰ فروردین؛ خبر خوش برای مردم    



سرپرست سازمان ميادين و ساماندهي مشاغل 
شهري شهرداري اصفهان:

طرح ساماندهي مشاغل مزاحم 3 خيابان 
از ابتداي بهمن ماه اجرايي مي شود

سرپرست سازمان ميادين و ساماندهي مشاغل شهري شهرداري اصفهان 
اعلام كرد: طرح ساماندهي مش��اغل مزاحم خيابان هاي جي، طالقاني، 
صغيراصفهاني و حكيم نظامي به صورت س��اعت كاري از ابتداي بهمن 
ماه اجرايي مي ش��ود. سيد اصغر س��قائيان نژاد با بيان اين مطلب گفت: 
 ساماندهي مشاغل مزاحم در دو بخش سخت افزاري و نرم افزاري انجام 
مي شود. وي با اش��اره به اينكه در بخش س��خت افزاري مشاغل مزاحم 
تعطيل و به خارج از ش��هر انتقال مي يابند، اف��زود: در بخش نرم افزاري 
مش��اغل مزاحم با هماهنگي اتحادي��ه صنوف به صورت س��اعت كاري 
ساماندهي مي شوند. سرپرست س��ازمان ميادين و ساماندهي مشاغل 
شهري شهرداري اصفهان تصريح كرد: در اين راستا با هماهنگي اتحاديه 
و مديريت پيشگيري و رفع تخلفات شهري در خصوص مشاغل مزاحم 
موجود در خيابان هاي جي، طالقاني، صغيراصفهاني، حكيم نظامي صورت 
جلسه اي تنظيم شد و فعاليت اين صنوف به ساعت كاري مشخص شد. 
سقائيان نژاد خاطرنشان كرد: بر اين اساس فرايند فروش واحدهاي صنفي 
در ساعات كاري مشخص شده انجام مي شود در اين صورت بارترافيكي 
اين خيابان و س��دمعبر پياده روها به حداقل مي رسد. وي اظهار داشت: 
طرح ساماندهي مشاغل مزاحم خيابان هاي جي، طالقاني، صغير و حكيم 

نظامي در اوايل بهمن ماه اجرايي مي شود.

مدير منطقه ۲ شهرداري اصفهان خبر داد؛

بهره برداري از مجموعه فرهنگي مذهبي 
دهنو تا ۲ماه آينده

 مدير منطقه ۲ شهرداري اصفهان اعلام كرد: فرهنگسراي دهنو با هزينه اي
  بالغ بر يك ميليارد توم��ان تا دوماه آين��ده در اختيار ش��هروندان قرار 
مي گيرد. محمدحس��ين جعفری فش��اركی با بيان اين مطلب گفت: به 
منظور توسعه فضاهاي فرهنگي در منطقه ۲، مجموعه فرهنگي مذهبي 
دهنو تا دوماه آينده به بهره برداري مي رسد. وي افزود: فرهنگسراي دهنو 
در مرحله نازك كاري است و به زودي با هزينه اي بالغ بر يك ميليارد تومان 
در اختيار اهالي اين منطقه قرار مي گيرد. مدير منطقه ۲ شهرداري با اشاره 
به احداث مجموعه فرهنگی مذهبی پرتو اذعان داش��ت: اين مجموعه با 
مساحت ۴۰۰متر مربع در بختيار دش��ت در دست اجراست. وي هزينه 
اجرايي اين طرح را بالغ بر ۸۰۰ ميليون تومان عنوان كرد و افزود: مرحله 
سفت كاري مجموعه فرهنگی مذهبی پرتو تكميل شده و اميد است هر 
چه سريع تر در اختيار اهالي اين منطقه قرار گيرد.  جعفري فشاركي ادامه 
داد: شهرداري اين منطقه كتابخانه ها و مراكز فرهنگي را با توجه به بودجه 
فرهنگي تخصيص يافته به منظور تجهيز اين مراكز شناسايي كرده است.

مسوول دبيرخانه ميراث فرهنگی ناملموس:

 8هزار نقاشی از کودکان سراسر جهان 
به دبيرخانه رسيد

مسوول دبيرخانه ميراث فرهنگي ناملموس از ارس��ال ۸۰۰۰ اثر نقاشی از 
 كودكان سراسر جهان به اين دبيرخانه خبر داد. به نقل از واحد اطلاع رسانی

 دبيرخانه ميراث فرهنگی معنوی، مسعود حسين ميرزايی با بيان اين خبر 
گفت: مسابقه بين المللی ميراث فرهنگی ناملموس در نقاشی كودكان 
جهان يكی از برنامه های جنبی اجلاس و جش��نواره بين المللی ميراث 
فرهنگی ناملموس در حوزه كودك و نوجوان بود.  وي خاطرنش��ان كرد: 
دبيرخانه اجلاس و جشنواره به دليل اهميت كودكان و نوجوانان در انتقال 
نسل به نسل مواريث فرهنگی ناملموس، اقدام به برگزاری اين مسابقه نمود 
و مورد استقبال چشمگيری از س��وی كودكان و نوجوانان ايران اسلامی 
و سراسر جهان قرار گرفت. حسين ميرزايی با اشاره به اينكه هشت هزار 
اثر نقاشي از كودكان سراسر جهان به دبيرخانه ارسال شده است، تصريح 
كرد: مهلت دريافت آثار نقاشی به درخواست وزارت آموزش و پرورش و 
 متقاضيان ارسال اثر از سراسر جهان، تا ۳۰ آذرماه تمديد شد و دبيرخانه 
در حال حاض��ر داوری اوليه آن را آغاز كرده اس��ت.  وی اظهار داش��ت: 
دبيرخانه ميراث فرهنگی معنوی، اسامی برگزيدگان را تا پايان سال جاری، 

از طريق رسانه ها و پايگاه اطلاع رسانی اعلام خواهد كرد.

مديرعامل سازمان مديريت پسماند شهرداري 
اصفهان:

۱3 درصد از مواد بازيافتي جمع آوري شده 
پلاستيك  است

مديرعامل سازمان مديريت پسماند شهرداري اصفهان گفت: ۱۳ درصد 
از مواد بازيافتي جمع آوري شده در نه ماهه س��ال جاري مواد پليمري و 
پلاستيكي اس��ت. تيمور باجول با بيان اين مطلب گفت: در9ماهه سال 
جاري پنج هزار و ۷۲۰ تن مواد پليمري و پلاستيكي از سطح شهر اصفهان 
جمع آوري شده است. وي با اشاره به اينكه ۱۳ درصد از مواد بازيافتي جمع 
آوري شده در9ماهه امسال مواد پلاستيكي بوده است، افزود: افزايش مواد 
بازيافتي زنگ خطري براي محيط زيست شهر اصفهان است. مديرعامل 
سازمان مديريت پسماند ش��هرداري اصفهان تصريح كرد: از آنجايي كه 
پايه مواد اوليه ظروف يكبار مصرف و محصولات پلاستيكی، مواد نفتی و 
پليمرها، تجديد ناپذيرند حدود ۳۰۰ سال و يا بيشتر در طبيعت ماندگاری 
دارند و همين امر باعث آلودگی محيط زيس��ت می شود. باجول با تاكيد 
بر تغيير الگو و كاهش مصرف كيس��ه های پلاس��تيكی خاطرنشان كرد: 
ش��هروندان مي توانند با استفاده از كيس��ه هاي برزنتي و پارچه اي براي 

خريد خود از توليد پسماند پليميری و پلاستيكی اضافه جلوگيري كنند.
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اخبــار کوتــاه

نماينده اصفهان در مجلس شوراي اسلامي:

مصوبات شورای عالی آب اجرايی نشود، با خشکی مطلق زاينده رود مواجه می شويم
نماينده م��ردم اصفهان در مجلس با تاكيد ب��ر اينكه مصوبات 
شورای عالی آب در مورد زاينده رود به طور دقيق اجرايی شود 
گفت: برداش��ت های غيرقانونی و بی روي��ه از زاينده رود، لغو و 

كنترل های هوشمند در اين خصوص اجرايی شود.
حميدرضا فولادگر در نشس��ت علنی مجلس شورای اسلامی 
در تذكر ش��فاهی گفت: مصوبات ش��ورای عال��ی آب در مورد 
زاينده رود به طور دقيق اجرايی شود؛ چرا كه در غير اين صورت 

فايده ای نخواهد داشت.

نماينده مردم اصفهان در مجلس شورای اسلامی افزود: با توجه 
به اينكه بعد از سه س��ال حداقل آب برای بخش كشاورزی در 
زاينده رود جاری شده اس��ت، انتظار می رود اين حداقل ادامه 
 داش��ته باش��د؛ چرا كه محيط زيس��ت و رودخانه ه��م حقابه

 دارند.
عضو كميس��يون صنايع و مع��ادن مجلس تصري��ح كرد: اگر 
مصوبات ش��ورای عالی آب در مورد زاينده رود اجرايی نشود، 
با خش��كی مطلق زاين��ده رود مواجه می ش��ويم، بنابراين بايد 

برداش��ت های غيرقانونی و بی رويه لغو شود و كنترل هوشمند 
در اين خصوص انجام گيرد.

فولادگر ادام��ه داد: انتظار داري��م صندوق جبران خس��ارت 
 برای كس��انی كه از رودخانه زاينده رود حقابه و سهم داشتند

 راه اندازی شود و همچنين پروژه های انتقال آب به اين رودخانه 
سرعت گرفته و به اتمام رسد.

اين نماينده مردم در مجلس نهم تصريح كرد: درس��ت اس��ت 
كه پروژه های عمرانی ب��ا بودجه های مح��دود دولت اجرايی 

نمی ش��ود اما اينكه رديف مربوط به اين پروژه ها حذف ش��ود 
صحيح و قابل قبول نيست.وی افزود: بايد بودجه ای كه دولت 
می تواند در خصوص پروژه ه��ای عمرانی در نظر گيرد و رديف 
مربوط به اين پروژه ها وجود داشته باش��د و ما به دنبال ايجاد 
منابع ديگر باش��يم؛ به عنوان مثال لايحه رفع موانع توليد كه 
به قانون تبديل و اجرايی شود می تواند منابعی را جذب كند تا 
پروژه های نيمه تمام كشور به خصوص در مناطق كمتر توسعه 

يافته به سرانجام برسد.
فولادگر در پايان تاكيد كرد: دولت جديد برای مبارزه با فساد 
اقدامات جدی انجام دهد؛ چرا كه انتقاداتی كه مطرح می شود 
درس��ت بوده و بايد با اقدامات عملی زمينه ب��روز انتقادات در 

آينده نسبت به دولت فعلی را برطرف كرد.

استاندار اصفهان با بيان اينكه اين استان دو روی 
س��كه برخورداری و محرومي��ت را دارد، گفت: 
روی محروميت اصفهان، زي��ر نقاب برخورداری 
پنهان مانده و متاسفانه در سال های گذشته قوه 
 مقننه و مجريه، روی محروميت اصفهان را نديده 

است.
  رسول زرگرپور افزود: استان اصفهان با مشكلات و محروميت های
  جدی مواج��ه و به اش��تباه اس��تان برخ��وردار لق��ب گرفته

 است. 
وی با اش��اره به اينكه بی توجهی به مشكلات و محروميت های 
اين اس��تان، به خاطر برچس��ب عنوان برخورداری به اصفهان 
 اس��ت، افزود: م��ردم اصفهان، هزين��ه اين عن��وان را پرداخت 

می كنند. 
زرگرپور تصريح كرد: اس��تان اصفهان با وجود اينكه بيشترين 
ماليات را پرداخت كرده؛ اما در بخش اعتبارات، كمترين بودجه 

را دريافت كرده است. 
وی تصريح كرد: ۳5 سال است كه اعتبارات كلان به استان های 
محروم اختصاص می يابد اما نه تنها اين استان ها از محروميت 
خارج نشده اند بلكه تاسيسات استان های برخوردار نيز به دليل 

كمبود اعتبار مستهلك شده اند. 
استاندار اصفهان با اشاره به اينكه مردم اين استان ساليانه چهار 
هزار ميليارد تومان ماليات پرداخت می كنند، افزود: درحالی كه 
 ميزان دريافتی اين استان از خزانه كشور، 6۰۰ ميليارد تومان

 است. 
استاندار اصفهان گفت: هزينه های ملی برای رفع كمبودها در 
ساير استان های كشور نبايد از جيب مردم اصفهان تامين شود و 
هزينه های ملی را بايد همه استان های كشور و نبايد مردم اين 

استان پرداخت كنند.
وی تولي��د ۱5 درصد ناخالص مل��ی، تولي��د ۷۰ درصد فولاد 
كش��ور، توليد 5۰ درص��د مصالح س��اختمانی كش��ور، وجود 

5۰۰ هكتار زمين قابل كش��ت، جايگاه خوب اس��تان در توليد 
محصولات دامی، وجود ۱۷۰ واحد دانش��گاهی ب��ا ۳۲۰ هزار 
دانش��جو، موقعيت ممتاز گردش��گری و وجود ۷۰۰ اثر ميراث 
فرهنگی ملی و  پنج اثر ميراث فرهنگی بين المللی و وجود ۷۱9 
امامزاده و زمينه توسعه گردشگری مذهبی را از جمله نمادهای 

برخورداری اين استان بيان كرد. 
زرگرپور در عين حال، آلودگی ش��هر اصفهان به عنوان يكی از 
آلوده ترين شهرهای كشور پس از تهران، كمبود امكانات حمل 
 و نقل درون شهری، كمبود شديد آب و خشك شدن زاينده رود

 به عنوان رودخانه دائمی فلات مركزی ايران، محدوديت های 
 بخش كشاورزی و خشكس��الی در ۱۰۰ هزار هكتار زمين های

 قابل كش��ت اس��تان كه موجب ش��ده ۲5 درص��د از توليدات 
كش��اورزی كش��ور را كاهش ده��د، بالابودن نرخ بي��كاری به 
ميزان ۲ درصد بيش از س��اير استان های كش��ور، افزايش نرخ 
تورم يك درصدی نس��بت به ساير اس��تان های كشور، كمبود 
6۸ سانتيمتری س��رانه ورزشی نسبت س��رانه ورزشی كشور، 
نبود بيمارستان در برخی از ش��هرهای استان و نامناسب بودن 
وضعيت راه ها، فرسودگی فاضلاب اصفهان با قدمت ۴5 ساله و 
نبود امكانات ابتدايی در برخی از نقاط حاشيه شهر اصفهان را از 

جمله محروميت های استان اصفهان بيان كرد. 
اس��تاندار اصفهان اظهار كرد: متاس��فانه اين محروميت ها در 
س��ال های گذش��ته از ديد نمايندگان مجلس شورای اسلامی 
و دولتمردان پوش��يده ماند و اين استان را با چالش های جدی 

مواجه كرد. 
وی برخورداری از هوای سالم و پاك، راه اندازی مترو و برطرف 
ش��دن مش��كل كمبود آب اس��تان را از مطالبات جدی مردم 
اصفهان اعلام كرد و از اعضای كميسيون عمران مجلس شورای 
اسلامی خواست تا برای تخصيص اعتبارات لازم جهت برآورده 
كردن اين مطالبات و بهره برداری از پروژه های عمرانی استان 

اصفهان تلاش كنند. 

   اجرای طرح ميز اصفهان شناس�ی، گام بزرگی در 
جهت توسعه گردشگری است

 اس��تاندار اصفهان در مراس��م آيين گش��ايش 
ميز اصفهان شناس��ی گفت: ايجاد ميز اصفهان 
شناسی گام بزرگی در جهت توسعه گردشگری 

در اصفهان محسوب می شود.
رس��ول زرگرپور افزود: س��وابق و پيشينه غنی 
تاريخی و فرهنگی ش��هر اصفهان بر همه آشكار 

است.
 اس��تان اصفهان دارای بيش از ۲۰ هزار جاذبه 
تاريخی، فرهنگ��ی و مذهبی اس��ت كه ۱۷۰۰ 
مورد آن به ثبت رسيده و از اين ميان  پنج اثر نيز 
 توسط سازمان يونس��كو به ثبت جهانی رسيده 

است.
استاندار اصفهان ادامه داد: اس��تان اصفهان در 
س��ال 9۱ پذيرای 65 هزار گردش��گر خارجی 

بوده است. 
اين آمار در سال 9۲ به ۱۱۰ هزار و تا پايان آبان 

ماه 9۳ به ۱6۰ هزار نفر رس��يده اس��ت و پيش بينی می شود تا 
پايان سال جاری نيز به ۲۰۰ هزار نفربرسد. 

وی افزود: هر يك از اين گردشگران به عنوان يك سفير خارجی 
قلمداد می شود كه قادر است آنچه را از ميراث غنی فرهنگی و 
هنری در اصفهان مش��اهده كرده با خود به س��رزمينش ببرد. 
بنابراين اجرای طرحی همچون ميز اصفهان شناسی در ايجاد 
فرصتی برای آش��نايی بيشتر گردش��گران با اصفهان و ميراث 
فرهنگی و هنری آن در دس��تيابی ما به اين هدف بس��يار موثر 

است.
 استاندار اصفهان ضمن تاكيد بر اينكه اين طرح نياز به همكاری 
همه مس��وولان و هنرمن��دان دارد، عن��وان كرد: م��ن از همه 
افرادی كه می توانند در گس��ترش و تقويت طرح ميز اصفهان 
شناس��ی موثر واقع ش��وند خواهش��مندم كه از هر طريقی كه 
 می توانند به رونق اين طرح كمك كرده و گامی در اين مس��ير 

بردارند.
 اس��تاندار اصفه��ان همچني��ن از افزاي��ش تع��داد تخت های 
گردش��گری در آينده خبر داد و تصريح كرد: پيش بينی ش��ده 
است كه تعداد تخت های گردش��گری در اصفهان تا سال آينده 

به ۱5 هزار تخت برسد. 

   ب�ا اجرای ط�رح ميز اصفه�ان شناس�ی، اصفهان 
جايگاه رفيع خود را باز می يابد 

مدير اداره كل ميراث فرهنگی، صنايع دس��تی و گردش��گری 
استان اصفهان نيز در سخنانی اصفهان را كانون تمدن سازی و 
فرهنگ سازی در طول تاريخ دانست و گفت: شايد اغراق نباشد 
اگر بگوييم زمانی در گذشته بوده كه شهر اصفهان به عنوان يكی 

از سه شهر بزرگ و مهم دنيا تلقی می شده است. 
فريدون الهياری افزود: ش��ارون، تاريخ نويس مشهور، يك جلد 
از مجموعه كتاب های۱۰جلدی خ��ود را به اصفهان اختصاص 
می دهد. او در اين كت��اب اصفهان را با ش��هری همچون لندن 

مقايسه كرده است. 

وی همزيس��تی م��ردم اصفه��ان ب��ا ديگ��ر جهاني��ان را از 
ويژگی ه��ای ب��ارز در تاريخ اصفهان دانس��ت و 
گف��ت: همزيس��تی ب��ا م��ردم ديگر كش��ورها 
و پذي��رش فرهنگ ه��ای مختلف در اين ش��هر 
از جمل��ه ويژگی ه��ای بس��يار مه��م م��ردم 
 اصفه��ان بوده كه ب��ه مرور زمان كمرنگ ش��ده

 است. 
وی همچنين افتتاح ميز اصفهان شناسی را گام 
مهمی در راستای معرفی آثار هنری اصفهان در 
بخش ناملموس دانست و تاكيد كرد: لازم است تا 
همه ما به اجرای هر چه بهتر اين طرح مهم كمك 
كنيم تا اصفهان بتواند به جايگاه رفيع خود كه در 

گذشته داشته است دست يابد. 

   مي�ز اصفهان شناس�ی، آث�ار هنری 
ناملموس را به جهان معرفی می کند 

مدير اداره كل فرهنگ و ارشاد اسلامی با اشاره به 
اينكه هنر در يك دسته بندی متفاوت به عنوان 

مظهر جمال هستی و هنر كرامت مند تقسيم می شود. 
وی افزود: هنر كرامت مند آن بخش از آثار هنری است كه تجلی 
ظاهری ندارد و يك بار ارزش��ی غنی را به مخاطب خود انتقال 
می دهند. هنرهايی همچون ش��عر، موسيقی و نمايش از جمله 

اين هنرهاست. 
حجت الاسلام قطبی ادامه داد: افتتاح ميز اصفهان شناسی در 
پی آن است تا هنر كرامت مند را كه در استان اصفهان پيشينه 

بسيار قوی و غنی دارد به جهانيان بشناساند. 
چرا كه در سال های گذشته آنچه كه از سوی ما به گردشگران 
خارجی انتقال داده ش��ده تنها آثار هنری ملم��وس بوده و در 
بخش هنرهای ناملم��وس و كرامت مند اق��دام موثری صورت 

نگرفته است. 
وی ضمن تاكيد بر اينكه اغلب گردشگران خارجی در اصفهان از 
قشر فرهيخته و باسواد هستند، عنوان كرد: اغلب گردشگرانی 
كه به شهر اصفهان سفر می كنند در پی شناخت تاريخ و پيشينه 
اين شهر هس��تند و بنابراين ميز اصفهان شناسی در اين مسير 

به آنها كمك می كند. 
وی افزود: در اين طرح كه دفت��ر مركزی آن در ميدان امام)ره( 
اس��ت و تاكنون در ۱۴ هتل و س��فره خانه نيز راه اندازی شده، 
گردشگران ضمن مشاهده اجرای زنده موسيقی سنتی ايرانی، 
نقالی، پرده خوانی و هنرهايی از اين دس��ت ب��ه بازديد از آثار و 
اماكن تاريخی می پردازند و همراه ب��ا دريافت گواهی معتبر از 
مركز علمی كاربردی فرهنگ و هن��ر اصفهان، می توانند حتی 
پس از بازگشت به كشور خودش��ان، مطالعات خود را در رشته 

اصفهان شناسی در اين مركز ادامه دهند. 
مدير اداره كل فرهنگ و ارشاد اسلامی بازديد از بقعه های افراد 
نامدار در اصفه��ان را از ديگر بخش های بازديدها گردش��گران 
دانس��ت و گفت: با همكاری ش��هرداری اصفهان ني��ز اين امر 
محقق شد تا مقدمات بازديد گردش��گران خارجی از بقعه های 
 افراد نام��دار همچون علما، دانش��مندان و ش��هدا را نيز فراهم 

كنيم.

استاندار با  اشاره به پرداخت ساليانه 4 هزار ميليارد تومان ماليات توسط شهروندان اصفهاني گفت:

كمبود هاي ساير استان ها نبايد از جيب مردم اصفهان تامين شود

گروه 
خبر

هشتمين جلسه ش��ورای هماهنگی مبارزه با مواد مخدر استان 
اصفهان با حضور فرماندار، معاونان فرمانداری و مسوولان دستگاه ها 
 و نهادهای ذی ربط در سالن جلسات فرمانداری اصفهان برگزار

 شد. 
فرماندار اصفهان با اش��اره به اينكه دغدغه هايی كه دستگاه ها و 
نهادهای مختلف در زمينه مبارزه با مواد مخدر دارند بايد تبديل به 
عمل و كار اجرايی شود گفت: وظايف دستگاه های مختلف در سه 
محور پيشگيری، درمان و مقابله با مواد مخدر مشخص شده و در اين 
راستا كميته ای تحت عنوان كميته نظارت برای رصد و اندازه گيری 
اقدامات تشكيل شد؛ چرا كه اگر مراقب نباشيم خروجی اقدامات 

دستگاه ها، خروجی درست و مورد انتظار نخواهد بود.
فضل الله كفيل ضمن يادآوری اين مهم كه راهبرد اساسی وزارت 
كشور و ستاد مبارزه با مواد مخدر در سال جاری همگانی كردن 
مبارزه با مواد مخدر بود اين راهب��رد را جدی و موثر ذكر كرده و 
افزود: اگر همه دستگاه ها، انجمن ها، نهادهای مردمی، خيريه ها 
 و حتی خانواده ها به حل اين موضوع كمك كنند آنگاه اقدامات 
می تواند تاثير داشته باش��د و از اين رو بايد به همكاری همگان 
توجه بيشتری شود و در اين بخش استفاده از همه ظرفيت ها مهم 
است. وی با تاكيد بر اينكه متناسب با كميته ها، دستگاه ها نيز بايد 
وظايف خود را تعريف كنند، تصريح كرد: بايد دستگاه ها مشخص 

كنند كه چه وظيفه ای در اين حوزه دارند و حتی خود پيش قدم 
شوند. كفيل خاطر نشان كرد: از اين پس بايد حضور دستگاه ها در 
جلسه شورای هماهنگی مبارزه با مواد مخدر يك حضور كاری و 

اجرايی باشد و نه صرفا حضور فيزيكی.
فرماندار اصفهان با اش��اره به اينكه دستور جلس��ه اين هفته در 
خصوص كارتن خواب ها بود گفت: اين يك هشدار جدی است كه 

وضعيت شهر نياز به توجه بيشتری دارد.
 وی ادامه داد: در يك روز ۱۲5 نفر به عنوان كارتن خواب توسط 
نيروی انتظامی اصفهان دستگير شده اند كه برخی از آنها مبتلا به 
بيماری های خطرناك بوده اند و رها بودن اين افراد در سطح شهر 
می تواند مهلك بوده و بيماری را به ديگران تسری دهد. كفيل با 
انتقاد از اينكه در حال حاضر چرخه جمع آوری كارتن خواب های 
ولگرد و معتاد و خطرناك، يك چرخه ناقص است، اضافه كرد: اين 
چرخه به صورت دستگيری، معرفی اجباری به كمپ ها، پرداخت 
هزينه و در نهايت برگشت دوباره به جامعه است بدون آنكه درمان 

صورت بگيرد.
وی با بيان اين مهم كه ما به دنبال يك شهر سالم هستيم، خاطر 
نشان كرد: از ش��ورای اس��لامی ش��هر اصفهان می خواهيم در 
كميسيون بهداشت و سلامت اين شورا، نقش شورا و شهرداری 
در خصوص برخورد ب��ا پديده كارتن خواب ه��ا و تكدی گری و 

ولگردهای سطح شهر را در دستور كار خود قرار دهد.
فرماندار اصفهان تاكيد كرد: بايد با استفاده از ظرفيت های قانونی، 
تمامی دس��تگاه ها ورود پيدا كنند و چنانچه يك كارتن خواب 
معتاد يا ولگرد دستگير می شود، در جهت سالم سازی به سرانجام 

برسد نه اينكه بدون درمان به جامعه برگردد و جسورتر شود.
كفيل با تاكيد بر اينكه يك كار پژوهشی بايد در خصوص پديده 
معتادان كارتن خواب انجام شود گفت: از ۱۲5 نفر كارتن خواب 
معتاد دس��تگير ش��ده، تنها يك خانواده برای پيگيری وضعيت 
مراجعه كرده و 99.9 درصد جمعيتی كه دستگير شده اند گويا 
هيچ متولی و دلس��وزی از خانواده خود ندارند و اين موضوع يك 

اشكال قابل توجه در جامعه ماست كه مركز بهداشت با همكاری 
نيروی انتظامی يك كار پژوهشی در اين زمينه انجام دهد.

وی همچنين در خصوص كمپ كوتاه مدت بانوان تصريح كرد: 
نگرانی هايی كه در اين زمينه وجود دارد قطعا در راستای ايجاد 
يك كمپ با شرايط مطلوب است و آنچه مورد تاكيد است اينكه 
كمپ جديد در مكانی جديد و با مديريت جديد ايجاد شود؛ چرا 
كه يكی از اشكالات عمده در خصوص مديريت و مكان بود كه به 
خصوص نحوه مديريت بايد اصلاح ش��ود تا درمان نتيجه بخش 
باشد. فرماندار اصفهان ادامه داد: همچنين با توجه به ورود اداره 
كل زندان ها و ظرفيتی كه انجمن حمايت از زندانيان و خيران، 
بايد پيگيری ش��ود كه هم محلی كه در خارج شهرستان درنظر 
گرفته شده اس��ت با نگاه اس��تانی و هم ظرفيتی كه در كنار باغ 
رضوان وجود دارد صرفا برای بانوان، بررس��ی و از اين ظرفيت ها 
استفاده كنيم. وی خاطر نشان كرد: هزينه های نگهداری معتادان 
كارتن خوابی كه دستگير و به كمپ های كوتاه مدت تحويل داده 
می شود بايد پرداخت شود و نكته مهم اينكه جمع آوری و تحويل 
به كمپ يك بخش كار است و نظارت بر كمپ ها مهم است تا بعد 
از تحويل به راحتی از كمپ خارج نشوند و اين نيازمند هزينه است 
كه مقرر شده است با همكاری شهرداری اين هزينه پرداخت شود و 
از شهرداری تقاضا داريم كه اين همكاری با قوت ادامه داشته باشد.

هشدار جدی فرماندار اصفهان در جلسه شورای هماهنگی مبارزه با مواد مخدر؛

چرخه جمع آوری کارتن خواب های معتاد  ناقص است 

 متاسفانه
 محروميت ها 
در سال های 

گذشته از ديد 
نمايندگان مجلس 
شورای اسلامی و 

دولتمردان پوشيده 
ماند و اين استان را 
با چالش های جدی 

مواجه کرد

مدير فرهنگی، هنری و تفريحی شهرداری اصفهان اعلام كرد: 
مساجد اصفهان كه فضايی مناسب برای اختصاص به كتابخانه 

دارند با همكاری شهرداری تجهيز می شوند.
 به نقل از رواب��ط عمومی معاونت فرهنگ��ی اجتماعی، منصور 
س��لطاني زاده با بيان اين مطلب گفت: برای دستيابی به هدف 
ارتقای فرهنگ مطالعه و توس��عه امر مطالعه بين افراد جامعه، 
يكی از نقاطی كه بايد روی آن كار شود توسعه فضاهای مطالعه 

و كتابخانه های عمومی است.

 وي افزود: يكی از اين اقدامات ش��هرداري براي توس��عه مراكز 
فرهنگي در مورد مس��اجدی اس��ت ك��ه می توانن��د فضايی را 
برای مطالع��ه اختصاص بدهند و اين امكان را دارا هس��تند كه 
 با اعلام آمادگ��ی آنها ش��هرداری اقدام به تجهيز آن مس��اجد 
می كن��د و جهت برپاي��ی آن فضا ب��ه عنوان س��الن مطالعه و 
كتابخانه، امكانات لازم را برايشان فراهم می آورد تا آن فضا در 

اختيار مردم قرار بگيرد. 
مدير فرهنگی، هنری و تفريحی ش��هرداری با اشاره به شرايط 

مساجدی كه شامل اين طرح می ش��وند، تصريح كرد: از جمله 
شرايطی كه مسجد بايد داشته باش��د معرفی فضايی با حداقل 
۲۰۰ مترمربع مساحت و داشتن درب مجزا برای آن فضاست. 
درصورتی كه اين فضا مهيا باشد ش��هرداری اقدام به تجهيز آن 
مكان می كند و قفس��ه كتاب، كتاب، مي��ز و صندلی مطالعه و 
آنچه برای برپايی يك كتابخانه نياز اس��ت در اختيار مس��جد 

قرار می گيرد. 
س��لطانی زاده با اش��اره به اينكه تجهيز مس��اجد طی امضای 

 توافق نام��ه بي��ن ش��هرداری و هي��ات امنای مس��جد صورت
  م��ی پذي��رد، خاطرنش��ان ك��رد: ب��ه زودی فراخوان��ي اعلام 
مي شود تا مساجدی كه اين امكان را دارند اعلام آمادگی كنند، 
البته تعدادی از مساجد كه توس��ط معاونت فرهنگی اجتماعی 
شناسايی شده اند در رديف بودجه سال 9۴ قرار گرفته اند. وي 
اظهار داشت: همچنين زمانی كه فراخوان داده شود هر مسجدی 
كه اعلام آمادگی كند و ش��رايط را داشته باشد بحث تجهيز آن 

را انجام می دهيم.

به منظور توسعه فضاهای مطالعه و کتابخانه های عمومی در شهر اصفهان؛

مساجد اصفهان به کتابخانه مجهز مي شوند
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اقتصاد و 
صنـعت

روزنامه خبری، فرهنگی 

اجتماعــی صبــح ایــران 

شاخص بورس از حال رفت احتمال جدایی روسیه و برزیل از ائتلاف بزرگ اقتصادی قرن
روسیه و برزیل که به عنوان دو عضو مهم در گروه »بریکس« 
)ائتلاف بزرگ اقتصادی برزیل، روسیه، هند، چین و آفریقای 
جنوبی( به شمار می آیند، اعلام کردند در صورت ادامه روند 
اقتصادی نامطلوب در نظام اقتصادی خود تا پایان این دهه از 

گروه بریکس جدا خواهند شد. 
این در حالی است که روسیه از اواسط سال ۲۰۱۴ میلادی به 
دلیل سقوط قیمت نفت و اعمال تحریم های غرب علیه این 
کشور، اقتصادخود را به شدت تحت الشعاع این دو رویداد دید 
و دولت این کش��ور پیش بینی کرد در سال ۲۰۱۵ میلادی 

احتمال دارد روس��یه با رکود مواجه ش��ود. در همین حال، 
برزیل اقتصاد خود را در سال ۲۰۱۵ میلادی با سرعت بسیار 
کند پیش بینی کرده است و رشد کمتر از یک درصد را برای 
آن می بیند، ضمن اینکه هر دو کشور روسیه و برزیل با کسری 

بودجه در سال ۲۰۱۵ میلادی روبرو شده اند. 
بر پایه این گزارش، ب��ه گفته یکی از اقتصاددانان موسس��ه 
»گلمن ساچ«، وضعیت اقتصادی روسیه و برزیل در این گروه 
پایین تر از هند و چین قرار گرفته اس��ت و در آستانه ورود به 

بحران جدیدی هستند.

به گزارش اصفهان زیبا، شاخص کل که طی دو هفته اخیر رنگ 
و رویی کاملا قرمز به خود گرفته بود و بی وقفه افت کرده بود در 
هفته جدید نیز به روند نزولی خود ادامه داد و در پایان معاملات 
روز یکش��نبه نیز این روند منفی با افت بی��ش از 6۰۰ واحدی 
ادامه یافت و به کانال 6۵ هزار واحدی س��قوط کرد. فعالان بازار 
س��رمایه دلایل ریزش اخیر را کس��ری بودج��ه، کاهش قیمت 
 نفت، ابهام در پرونده هس��ته ای و بروز برخی اختلافات داخلی 

می دانند. 
از دید فعالان احتمالا طی هفته های آتی شاخص کل در محدوده 

6۴ هزار واحدی توقفی داشته باشد اما رشد بیشتر منوط به رفع 
ابهامات است. گفتنی است در روز شنبه نیز جلسه ای در سازمان 
بورس با حضور فعالان، حقوقی های مطرح و رییس سازمان برای 
برطرف کردن وضعیت بحرانی بورس تشکیل شد اما اعلام شد که 
بسیاری از تصمیمات نیاز به تصویب هیات دولت دارد و تا رسمی 

شدن آن، اطلاع رسانی انجام نمی شود. 
بر طبق اخبار منتشره، مباحث اصلی مطرح شده عمدتا در مورد 
کیفی سازی پالایشگاه ها، خوراک پتروش��یمی و بهره مالکانه 

معادن سنگ آهن بوده است.

اگر زمینی را از درآمد کس��ب برای س��اختن خانه خرید و تا چند سال 
نتوانست بسازد آیا خمسش واجب است یا نه؟

حضرت آیت الله خامنه ای: مس�کن فروخته ش�ده، اگر با مالی 
که خمس ندارد و خریداری شده باشد، قیمت آن خمس ندارد، 
همچنین اگر قیمت فروش آن در مخارج زندگی همان س�ال به 
مصرف رسیده باشد از قبیل خریدن مسکن مورد نیاز یا لوازم و 
مایحتاج دیگر زندگی و یا اینکه در سال بعد از سال خرید فروخته 

شده باشد، خمس به آن تعلق نمی گیرد.

احکام

سبـک زندگی

گفتمان اقتصادی مصرف 
در تئوری های جامعه شناسی 

س�یدمهدی س�لطانی: مقصود از تئوری های جامعه شناسی،  تبیین 
اصول و بنیادهایی است که مبتنی بر نظریه آنچه هست می باشد و به گونه 
 ای تنظیم الگوی مصرف و فرضیه های اقتص��ادی آن با آنچه در جامعه و 
شیوه های رفتاری اعضای آن در زندگی فردی و جمعی موجود و رایج است، 
تعریف می شود، شاخص ها و اندیشه های گفتمان اقتصادی مصرف در این 

تئوری را می توان چنین ترسیم کرد: 
1- کسب آبرو، اعتبار و منزلت اجتماعی 

2- ایجاد تمایز شخصیتی در جامعه 
3- هویت سازی دلخواه و مطلوب اجتماعی و اقتصادی 

4- ترویج کارکردهای اجتماعی و فرهنگی مصرف؛ مانند همنوا ش��دن 
با الگوهای رفتار رایج جامعه، تثبیت هویت، ارزش و موقعیت اجتماعی 

5- مصرف گرایی با رویکرد مصرف انبوه و بیش از حد 
6- خودخواهی در عرصه مصرف و به تعبیری مصرف بخیلانه 

7- تروی��ج مصرف مس��رفانه،  نمایش��ی و متظاهران��ه )ر.ک: فصلنامه 
مطالعات راهبری بس��یج، ش 6۱، مقاله ابوالفض��ل ذوالفقاری احمدی، 
مقایسه گفتمان های مصرف با تاکید بر نظرات مقام معظم رهبری، صص 
6۴-33؛ وبلن، تورستین، نظریه طبقه تن آس��ا، ترجمه فرهنگ ارشاد، 

صص ۱8۲/۲۱8(

بیس��تمین جلس��ه ش��ورای گفت وگ��و دولت و 
بخ��ش خصوص��ی اس��تان اصفه��ان به بررس��ی 
مسائل و مش��کلات تولید در بخش کش��اورزی و 
ارائ��ه راهکارهای پیش��نهادی اختصاص داش��ت.

در این جلس��ه از بین ۲۰ بند مس��ائل و مشکلات  
بخش کش��اورزی  اس��تان تعداد ۱۰  بن��د پس از 
بررسی و اظهار نظر اعضای ش��ورا به تصویب رسید.تاکید بر افزایش 
به��ره وری تولیدات کش��اورزی ب��ا اولویت محص��ولات صادراتی، 
پوش��ش مناس��ب و کافی بیم��ه ،اس��تفاده از مزیت های نس��بی 
 مناطق ،تقویت آموزش مهارت های علم��ی و تخصصی و کاربردی 
بهره برداران توسعه یکپارچه سازی اراضی کشاورزی،تشدید برخورد 
با قاچاقچی��ان وارد کننده دام ، وضع تعرفه متناس��ب با هزینه های 
 تولید و ب��ازار داخل از جمله مهم ترین  مصوبات این جلس��ه بود که 

می توان به آن اشاره کرد.  

   آموزش و ترویج ،مهم ترین رویکرد بخش کش�اورزی 
باید باشد

رس��ول زرگرپور رییس ش��ورای گفت وگو دولت و بخش خصوصی 
استان اصفهان در این جلسه گفت: براي اولین بار موضوع  مسائل و 
مشکلات کشاورزي در شوراي گفت وگوي دولت و بخش خصوصي 
استان مورد بررسي قرار گرفت و امیدواریم با پیگیري هایي که در این 

شورا انجام مي شود مشکلات این بخش کاهش یابد.
استاندار اصفهان بررس��ي مس��ائلي مربوط به بالا بودن هزینه هاي 
 تولی��د برخي از محص��ولات کش��اورزي، بالا بودن هزینه ریس��ک 
فعالیت هاي کشاورزي و پایین بودن س��طح علمي تولیدکنندگان 
برخ��ي از محصولات را از جمله مش��کلات  این بخ��ش عنوان کرد. 
زرگرپور در ادامه کاهش حاصلخیزي اراضي کشاورزي و ناکافي بودن 
سیستم هاي اطلاع رساني و ترویجي در حوادث غیرمترقبه و شیوع 
بیماري هاي گیاهي را از چالش های این بخش در اس��تان برشمرد 

و گفت:مهم ترین رویکرد بخش کش��اورزی اس��تان باید آموزش و 
ترویج به بهره برداران  باشد تا علاوه بر افزیش تولیدات شاهد افزایش 

صادرات این بخش باشیم. 

   کشاورزی استان در مسیر مکانیزه شدن باید گام بردارد
خسرو کسائیان، رییس اتاق و دبیر شورای گفت وگوی دولت و بخش 
خصوصی اس��تان اصفهان درخصوص بررسي مس��ائل و مشکلات 
تولید در بخش کش��اورزي گفت: تا سه  س��ال پیش اتاق بازرگاني، 
 صنایع و مع��ادن، فعالی��ت هاي کش��اورزي را تحت پوش��ش قرار 
نمي داد ولي با تصویب مجلس شوراي اسلامي بخش کشاورزي نیز 
به این اتاق اضافه شد. وی مکانیزه شدن کش��اورزی استان را عامل 
افزایش بهره وری و تولیدات این بخش برشمرد و گفت:متاسفانه در 
برخی از مناطق کشاورزان به کشت سنتی مشغول اند و علاقه ای به 
 تغییر کشت خود ندارد و بایستی آنان را توجیه کرد که با تغییرکشت 
می توانند محصولاتی  با ارزش افزوده بیشتر و هزینه کمتری تولید 
کنند. وی خواستار تقویت بخش آموزش و ترویج کشاورزی استان 
شد و گفت:ارائه برنامه الگوی کشت در هر منطقه متناسب با شرایط 

موجود می تواند  از هدر رفتن منابع آبی و خاکی جلوگیری کند.

   تع�دادی از م�واد الحاق�ی لایحه رف�ع موان�ع تولید 
رقابت پذیر بررسی و تصویب  شد  

حمیدرض��ا فولادگ��ر، نماینده م��ردم اصفهان در مجلس ش��ورای 
اسلامی در این جلسه با اش��اره به تصویب بخش های از لایحه رفع 
موانع تولید رقابت پذیر و ارتقای نظام مالی کش��ور در مجلس گفت: 
مجلس با اضافه ک��ردن بندهایی ب��ه این لایحه خواس��تار تقویت 
تولید در هم��ه بخش ه��ای اقتصادی از جمله کش��اورزی اس��ت.

 وی افزود: در ادامه رس��یدگی مجل��س به لایحه رف��ع موانع تولید 
رقاب��ت پذیر و ارتق��ای نظام مالی کش��ور، تعدادی از م��واد الحاقی 
مربوط به این لایح��ه بررس��ی و تصویب کردند.س��ید عبدالوهاب 
س��هل آبادی، نای��ب رییس ات��اق اصفه��ان و عضو ش��ورای گفت 
وگ��و در این جلس��ه فاصل��ه منطقی بین خ��رده فروش��ی و عمده 

فروش��ی محص��ولات کش��اورزی  را 3۰ درص��د عن��وان ک��رد و 
 گفت:این میزان س��ود در برخی م��کان ها به ب��الای ۵۰ درصد هم 
می رسد و به همین دلیل شاهد رشد واحدهای توزیع میوه در سطح 

استان هستیم.

   تاکید بر مبارزه با قاچاق دام در سر منشأ
مصطفی حجه فروش، رییس کمیس��یون کش��اورزی اتاق اصفهان 
و عضو مدعو ش��ورای گفت وگو در این جلسه خواس��تار برخورد با 
سرمنشأ قاچاق دام در کشورهای همسایه شد و گفت:تفاوت قیمت 
 گوش��ت در ایران و کش��ورهای همس��ایه باعث قاچاق دام زنده به 
استان های مرزی کشور و حتی استان اصفهان شده و در این راستا 

باید در مرزها قرنطینه ایی برای ورود دام های زنده ایجاد شود.
وی خواستار ایجاد سیستم اطلاع رسانی پیامکی به کشاورزان استان 
شد و گفت:ارسال اخبار  ویژه کش��اورزی،وضعیت آب و هوا ،خرید 
وفروش محصولات و سایر گزارش های مورد نیاز کشاورزان می تواند 

در قالب این سیستم به اطلاع آنان رسیده شود.

   کمترین س�ود چرخه مصرف محصولات کشاورزی به  
تولید کنندگان این بخش تعلق دارد

قدرت الله قاسمی، رییس سازمان جهاد کشاورزی استان اصفهان و 
عضو شورای گفت وگو در این جلسه گفت: استان با ۵۰۰ هزار هکتار 

اراضی کشاورزی سالانه 6 میلیون تن محصول تولید می کند .
وی با اش��اره به اینکه عموم بخش ها دارای کارگ��روه تخصصی در 
استان هستند و بخش کشاورزی و آب فاقد کارگروه تخصصی است 
گفت:پیگیری مسائل و مش��کلات بخش کشاورزی توسط مدیریت 
کلان اس��تان می تواند تاثیرگذار باش��د. وی خواستار نقش آفرینی 
تولیدکننده بخش کشاورزی در نرخ گذاری محصولات این بخش شد 
و گفت: تولید کننده محصولات کشاورزی همواره در فرایند قیمت 
گذاری برای مصرف کننده هیچ نقش��ی ندارد و مجبور است قیمت 
های مصوب سایر بخش ها را بپذیرد و این در حالی است که در چرخه 
سودآوری محصولات کشاورزی کمترین سود به تولید کننده تعلق 
دارد.  قاسمی در بخش دیگری از سخنان خود به موضوع خرده مالکی 
و تغییرات گسترده در کاربری های کشاورزی اشاره کرد و گفت: این 
موضوع  همکاری جدی دستگاه های مرتبط را می طلبد ولی در بخش 

دامداری ها این موضوع امکان پذیر نیست.

در بیستمین جلسه شورای گفت و گوی دولت و بخش خصوصی اصفهان تاکید شد:

کشاورزی استان در مسیر مکانیزه شدن قدم بردارد

رییس اتاق ایران و روسیه از آغاز صادرات محصولات دریایی 
ایران به روسیه خبر داد و گفت: پروتکل صادرات محصولات 

دامی و لبنیات ۱۰ روز آینده امضا می شود.
 عس��گر اولادی با اش��اره به اینک��ه وزیر خارجه روس��یه و 
رییس جمهور این کش��ور در آین��ده نزدیک به ایران س��فر 
خواهند کرد، تصریح کرد: س��فر این دو مقام ارش��د روسیه 
بر توسعه روابط تجاری ایران و این کش��ور تاثیر فزاینده ای 
خواهد داش��ت، به طوری که پیش بینی می کنیم، در س��ال 
۲۰۱۵ می��لادی حج��م روابط تج��اری دو کش��ور افزایش 

چشم گیری داشته باشد. وی در پاسخ به اینکه بالاخره ایجاد 
بانک ایرانی روسی برای مبادلات دو کشور به صورت روبل و 
ریال به کجا رسید، گفت: پیگیری های زیادی در این زمینه 
کرده ایم و از بانک مرکزی خواهش کرده ایم تا هر چه زودتر 

موانع را برطرف کرده تا موضوع به نتیجه برسد. 
رییس اتاق ایران و روس��یه به مس��کوت مان��دن ایجاد خط 
پروازی مس��تقیم و خط دریایی به روس��یه را از دیگر نکاتی 
عنوان کرد که می تواند در توس��عه روابط تجاری و صادرات 

بسیار اثرگذار باشد.

آغاز صادرات محصولات دریایی ایران به روسیه

به گزارش اصفهان زیبا و به نقل از بلومبرگ بعداز ۱۵ س��ال 
که آمریکا در حال مشاهده کردن رشد اقتصادی چین و سایر 
بازارهای جهانی بود، حالا دوباره سکان اقتصاد جهان را خود 

به دست می گیرد.
آمریکا که به عنوان بزرگ ترین اقتصاد جهان محسوب می شود، 
در سال ۲۰۱۴ میلادی با رشد اقتصادی 3.۲ درصدی و یا کمی 
بیشتر به بهترین عملکرد خود از حداقل سال ۲۰۰۵ میلادی 

تاکنون دست یافت. 
در همین حال بهبود بازار کار در این کشور منجر به بالا رفتن 

قدرت خرید مردم ش��د و از س��ال ۱۹۹۹ میلادی به بعد در 
بهترین وضعیت اقتصادی خود قرار گرفته اس��ت. همچنین 
در ماه دس��امبر ۲۰۱۴ میلادی آمریکا توانس��ت ۲۵۲ هزار 
اشتغال زایی داش��ته باش��د که نرخ بیکاری را به ۵.6 درصد 
 کاهش دهد ک��ه این رقم از س��ال ۲۰۰8 می��لادی به بعد، 

پایین ترین آمار محسوب می شود. 
براس��اس اعلام صندوق بی��ن المللی پول، از س��ال ۱۹۹۹ 
میلادی برای اولین بار است که آمریکا از رشد جهانی عقب 

نمی افتد.

تولید برق کشور 5درصد 
افزایش یافت

تدوین پیش نویس آیین نامه 
پیش پرداخت برق

 پیش بینی رشد اقتصادی
 7.2 درصدی چین در 2015

به گ��زارش اصفه��ان زیبا ب��ه نق��ل از پایگاه 
اطلاع رس��انی وزارت نیرو، می��زان تولید برق 
کشور از ابتدای امس��ال تاکنون به ۲۲۴ هزار 
و 7۹۵.۱ گیگاوات رسیده که این میزان ۵.67 
درصد بیش از انرژی تولیدی کش��ور در زمان 
مشابه پارسال است. از مجموع انرژی تولیدی 
داخل کشور از ابتدای سال جاری تاکنون، ۲۱۲ 
هزار و 78۴.3 گیگاوات س��اعت به واحدهای 
حرارت��ی و ۱۲ هزار و ۱۰.8 گیگاوات س��اعت 
به واحدهای برق آبی اختصاص داشته. در این 
مدت تولید نیروگاه های حرارتی درمقایس��ه 
با دوره مشابه پارس��ال 6.۰۱ درصد افزایش و 
تولید نیروگاه های برق آبی ۰.۰۲ درصد رشد 
یافته. میزان انرژی تامین ش��ده نیز امسال در 
دوره مورد بررسی ۲۲7 هزار و 833.۵ گیگاوات 
ساعت گزارش شده که این میزان ۵.6۲ درصد 
درمقایسه بازمان مشابه پارسال افزایش داشته. 

مجری طرح ملی فهام بابیان اینک��ه در قالب این 
طرح )کنتور هوش��مند( در شش اس��تان قرارداد 
ساخت یک میلیون کنتور هوشمند با شرکت های 
داخلی امضا شده، گفت: در قالب طرح ملی کاهش 
تلفات برق تا سال آینده 36۰ هزار کنتور هوشمند 

برق نصب می شود. 
مدقق در مورد جزییات اه��داف تدوین آیین نامه 
پیش پرداخت ب��رق، گفت: یک��ی از قابلیت هایی 
که در سیس��تم کنتورهای هوشمند مطرح است، 
طرح ملی فهام است که در آن امکان پیش پرداخت 
برق پیش بینی ش��ده اس��ت. مدقق اضافه کرد: با 
پیش پرداخت برق دیگر واحدهای مس��کونی که 
در آن مستاجر ساکن شده بحثی به نام بدهی برق 
مطرح نخواهد بود. گفت: یکی دیگر از مزیت های 
پیش پرداخت برق مربوط به واحدهای مس��کونی 
اقامتی و ویلایی است که درطول سال شاید مدتی 
از آن استفاده شود و در سایر ماه های سال آن واحد 

مسکونی خالی است.

به نقل از ش��ینهوا، بانک ارتباطات چین اعلام 
کرد اقتصاد چین طی سال جاری نیز با مشکل 
بی ثباتی و نامطمئن��ی مواجه خواهد بود. این 
بانک چینی رش��د اقتصاد این کشور آسیایی 
در سال جدید را با در نظر گرفتن تداوم برخی 
موانع رش��د اقتصادی در اقتصاد این کشور و 
جهان، مع��ادل 7.۲ درصد پی��ش بینی کرده 
است. بانک ارتباطات چین اعلام کرد: وضعیت 
بی ثباتی در اقتصاد داخلی این کشور و بازارهای 
بین المللی باعث کاهش سرمایه گذاری در این 
کشور خواهد ش��د. این بانک همچنین ثبات 
مصرف و همچنین افزایش صادرات را در سال 
جدید برای این کش��ور پیش بینی کرد. بانک 
ارتباطات چی��ن اعلام کرده اس��ت که بهبود 
نسبی اقتصادی در آمریکا، رشد صادرات چین 
را تس��ریع داده و آن را به هفت درصد در سال 

۲۰۱۵ افزایش خواهد داد.

رای منفی به حذف درآمدهای 
نفتی از بودجه سال 1394

واکنش به کاهش 
تعرفه واردات خودرو

س��خنگوی کمیس��یون انرژی مجلس شورای 
اس��لامی اعلام کرد اعضای این کمیس��یون به 
طرح ح��ذف درآمدهای نفتی از بودجه س��ال 
۱3۹۴ رای منفی دادند. حسین امیری خامکانی 
با اش��اره به طرح ح��ذف درآمده��ای نفتی از 
بودجه س��ال ۹۴، افزایش قیم��ت حامل های 
انرژی به ۹۰ درصد فوب خلیج فارس و پرداخت 
یارانه به دهک های پایین گفت: بعد از بررسی 
این طرح در کمیسیون انرژی، رای گیری انجام 

شد و در نهایت این طرح رای نیاورد.
 وی ب��ا تاکی��د ب��ر اینکه ای��ن ط��رح تنها در 
کمیسیون انرژی بررسی ش��ده است و باید در 
کمیسیون های دیگر مانند کمیسیون برنامه و 
بودجه، اقتصاد و تلفیق نیز بررسی شود اظهار 
کرد: آقای مصباحی مقدم، طراح این پیشنهاد 
همچنین می تواند در زمان بررس��ی بودجه در 
صحن علنی این پیشنهاد را دوباره مطرح کند.

به گزارش اصفهان زیبا و به نقل از ایسنا رییس 
کمیس��یون صنایع و معادن مجلس نسبت به 
کاهش پنج درصدی تعرفه واردات خودرو در 
بودجه سال آینده واکنش نشان داد. طبق برنامه 
مدونی که وزیر صنعت، معدن و تجارت دولت 
دهم در مورد تعرف��ه واردات خودرو اجراکرده 
بود تعرفه واردات هر سال روند کاهشی خواهد 
داشت حال آنکه در دولت یازدهم پنج درصد نیز 
به تعرفه افزوده شده است. وی عنوان کرد که 
نباید تعرفه واردات خودرو بدون برنامه کاهش 
پیدا کند چون معلوم نیس��ت ب��ه نفع صنعت 
کشور باشد؛ بنابراین کاهش تعرفه باید با برنامه 
باشد. در بودجه سال آینده دولت  پنج درصد به 
تعرفه واردات خودرو اضافه کرده و این میزان 
 ب��ه ۴۵ درصد افزای��ش پیداکرده اس��ت. این 
پنج درصد قرار اس��ت برای مصارفی همچون 

خرید آمبولانس اختصاص یابد. 

عضو کمیسیون انرژی مجلس با تاکید بر اینکه تجربه سال های 
۹۱ و ۹۲ نشان می دهد که می توان بودجه سال ۹۴ را بدون 
درآمدهای نفتی تدوین کرد گفت: متاسفانه صرفه جویی در 
دولت جایگاهی ندارد و بهره وری در لایحه بودجه س��ال ۹۴ 

مظلوم واقع شده است.
  ابراهیم کارخانه ای با اشاره به اینکه ۱۱ تیرماه سال ۱3۹۱ 
دشمن تصمیم به تحریم کامل نفتی ایران گرفت تا حتی یک 
بشکه نفت از کشور صادرنشود گفت: در این شرایط صادرات 
نفت کشور  به ۵۰۰ تا 6۰۰ هزار بشکه در روز کاهش یافت. در 

همان سال بودجه مصوب دولت بدون درآمدهای اختصاصی 
حدود ۲۱۰ هزار میلیارد تومان بود که در نهایت از این رقم، 

۱۰۵ هزار میلیارد تومان محقق شد.
 این در حالی بود که طبق بودجه باید روزانه ۲.۲ میلیون بش��که 

نفت صادر می شد. 
 به گفته ابراهی��م کارخانه ای، ب��ا ۲۰۰ هزار میلی��ارد تومان هم 
می توان بودجه کش��ور را بست اما مش��کل اینجاست که برخی 
فکرمی کنند با عدم صرفه جویی می توان اقتصاد مقاومتی اجرا 

کرد و از نفت جدا شد.

ولی الله سیف روز یکشنبه در خصوص اینکه آیا بانک مرکزی 
برنامه ای برای کمک به بازار سرمایه دارد یا خیر و اینکه بازار 
مالی که متشکل از بازار س��رمایه و پول است از یکدیگر تاثیر 
می پذیرند یا خیر، اظهار داشت: نظام بانکی کشور علاقه مند 
است که بازار سرمایه جایگاه مهم تری را در تامین مالی اقتصاد 

برعهده گیرد. 
رییس کل بانک مرکزی ب��ا تاکید براینکه در گذش��ته این 
تصور به غلط وجود داش��ت که بین این دو بازار رقابت وجود 
دارد و نظام بانکی علاقه مند به رش��د بازار س��رمایه نیست، 

تصریح کرد: این تصور کاملا غلط اس��ت و تقسیم کار روشن 
و شفاف بین این دو بازار وجود دارد به نحوی که تامین مالی 
بلندمدت و ش��رکت های بزرگ در بازاری متعادل به عهده 

بازار سرمایه است. 
وی تاکی��د ک��رد: البت��ه بان��ک ه��ا م��ی توانن��د ب��ه صورت 
 مس��تقیم برای خرید س��هم ه��م در ب��ازار حض��ور یابن��د اما 
محدودیت هایی در این رابطه برای نظام بانکی کشور وجود دارد 
 و آن نیز حد نصاب های مقرر متناس��ب با س��رمایه پایه بانک ها

 است.

آثار حمایتی نظام بانکی به زودی در بازار سرمایه مشاهده می شودصرفه جویی و بهره وری در لایحه بودجه 94 دیده نشده است

آمریکا دوباره قدرت اول اقتصادی دنیا شد

سهام عدالت تا پایان سال آزاد نمی شود
درباره روند آزاد سازی س��هام عدالت گفت:در حال حاضر شرایط برای 
آزاد سازی سهام مهیا نیست.سازمان خصوصی سازی باید قیمت سهام را 
مشخص می کرد،قراردادهای باز را می بست که تا کنون در این زمینه هیچ 
اقدامی انجام نشده اس��ت.  پاک بین بیان کرد:تا زمانی تعداد سهام داران 
قطعی نشود، قراردادهای باز بسته نش��ود و سیستم نرم افزاری سازمان 
خصوصی سازی اصلاح نشود به راحتی نمی توان روند آزاد سازی سهام 
عدالت را فراهم کرد.  وی ادامه داد: کانون شرکت های سرمایه گذاری به 
نمایندگی از شرکت های سرمایه گذاری از اعضای هیات مدیره سه بانک 
خصوصی شده و روسای مجامع آنها شکایت کرده و این شکایت نامه را 
به مراجع قضایی ارائه کرده است و اکنون در حال بررسی است و ترجیح 
می دهم تا کن��ون صحبت نکنم. مدیرعامل اتحادیه تعاونی های س��هام 
عدالت کشوربا اشاره به اینکه ثبت نام سهام عدالت کارگران ساختمانی و 
فصلی ادامه دار است گفت: مالکیت سهام طبق قانون بر عهده شرکت های 
س��رمایه گذاری اس��ت. ش��رکت ها به نمایندگی از مردم تنها  مدیریت 

می کنند وگرنه سهام متعلق به مردم است. 

تولیدات لبنی روی دست کارخانه ها 
مانده است

رییس اتحادیه محصولات لبنی با اش��اره به اینکه کاه��ش قدرت خرید 
مردم در محصولات لبنی باعث شده تا کارخانه های لبنی اقدام به کاهش 
تولید محصولات کنند، اظهارداش��ت: درحال حاضر کارخانه های لبنی 
به دنبال رقابت با یکدیگر برای فروش محصولات خود هس��تند البته این 
موضوع مقطعی بوده و تا زمان تعادل عرض��ه و تقاضای محصولات لبنی 
ادامه خواهد داش��ت.  وی با اش��اره به اینکه انبارهای کارخانه های لبنی 
پر شده  است، افزود: کارخانه ها برای تخلیه انبارهای خود مجبور به ارائه 
تخفیف به مشتریان خود هستند. دبیر انجمن صنایع لبنی اضافه کرد: هم 
اکنون کارخانه های لبنی از سیاست های وزارت جهادکشاورزی در خرید 
تضمینی شیرخام حمایت می کنند و مش��کلی در این رابطه وجود ندارد.  
وی با اعلام اینکه قیمت ش��یر خام تابع دو عنصر عرضه و تقاضای بازار به 
اضافه بهای تمام شده محصولات است، گفت: دولت و ستاد تنظیم بازار از 
زوایه بهای تمام شده محصولات اقدام به تعیین قیمت شیر خام می کند 
اما ممکن است در برخی از مواقع به قیمتی دست پیدا کند که با عرضه و 

تقاضای محصولات در سطح بازار هماهنگی نداشته باشد.

افزایش حجم قاچاق کالا 
نسبت به سال گذشته

حبیب الله حقیقی در همایش تخصصی پلیس مب��ارزه با قاچاق کالا و ارز 
اظهار کرد: در ۹ ماهه امسال از مجموع کالاهای مکشوفه ۲۱۵ مورد بالای 
۵۰۰ میلیون توم��ان، ۱۵6۹ مورد بالای ۱۰۰ میلی��ون تومان و 6۴ هزار 
پرونده زیر ۱۰۰ میلیون تومان ارزش داشت.براساس این آمارحجم عمده ای 
 از قاچاق روی موارد کوچک متمرکز ش��ده، درحالی که اگر بیش��تر روی 

دانه درشت ها و شبکه اصلی متمرکز می شدیم کارایی بیشتری داشت.

اخبـار  

گروه
اقتصاد و

صنعت



این هفته در نگارخانه نقش خانه؛

برداشتی آزاد از طبیعت

در نمایش��گاه این هفته نگارخانه نقش خانه حوزه 

وحید
عالم

هنری، گروه هنری خط خطی، نقاشی های هشت 
نفر از هنرمندان خود را به نمایش گذاشته است.

هامون بادپر، شهریار صمصام، سایه طاهری، آوین 
فرهادی، فرزانه فضیلتی، افسون تاج، مژده کرمی 
و آیدا کبیر، هشت هنرمند این نمایشگاه هستند 
که اکثرا دارای تحصیلات آکادمیک بوده و فعالیت هنریش��ان را از 
 حدود هشت س��ال پیش با گروه هنری »خط خطی« آغاز کرده اند

 و هم اکنون در این نمایشگاه از هر کدام سه یا چهار اثر با موضوعات 
آزاد  در معرض دید علاقه مندان قرار گرفته است. رنگ روغن، آکریلیک 
و ترکی��ب م��واد از جمله تکنی��ک هایی هس��تند که در نقاش��ی های 
هنرمندان این نمایشگاه به کار رفته اند. از جمله هنرمندان با سابقه 
و به نام این نمایش��گاه ش��هریار صمصام است که س��ابقه برگزاری 
نمایشگاه در نگارخانه های تهران را هم در پرونده هنری خود داشته 
 و در این نمایشگاه با آثاری که ترکیبی از نقاشی سنتی و مدرن بوده،

سعی داشته فضاهای سنتی که دارای روح و نمای شرقی هستند را 
با رویکردی جدید و مدرن به تصویر بکشد. با نگاهی اجمالی به آثار 
این نمایش��گاه می توان آنها را »انتزاعی، فیگوراتیو و برداشتی آزاد 
از طبیعت« دانس��ت که اکثر آنها کارهای ذهن��ی و محصول فضای 
خاطرات هر هنرمند است که همین امر موجب ش��ده  نقاشی ها با 

وجود تعداد کم دارای تنوع بالایی باشد.
آوین فرهادی از هنرمندان این نمایش��گاه در گفت وگو با خبرنگار 
اصفهان زیبا گفت: هدف م��ا از برگزاری این نمایش��گاه هم افزایی 
قدرت و پتانس��یل گروه برای خلق آثار بهتر و همچنین همبستگی 
 بیش��تر بوده و ای��ن از ویژگ��ی های ای��ن نمایش��گاه و ای��ن گروه 
است که هنرمندان آن در عین همبس��تگی زیاد بین خودشان، هر 
کدام فردیت خود را نیز حفظ کرده و هر کدام فضای فکری خودش را 
به تصویر کشیده و همین امر موجب شده کارها از تنوع بسیار بالایی 

برخوردار باشد.
علاقه مندان به هنرهای تجسمی جهت بازدید از این نمایشگاه که تا 
چهارشنبه این هفته برپاست می توانند به محل این نگارخانه واقع در 
خیابان آمادگاه، روبه روی هتل عباسی، مجتمع سوره مراجع نمایند.
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فرهنگ و 
هـــــنــر

روزنامه خبری، فرهنگی 

اجتماعــی صبــح ایــران 

عصارخانه شاهی و ادویه ها. شاید کمی عجیب 
به نظر برس��د اگر بگوییم اول��ی را محلی برای 
نمایش��گاه فرض کنی��د و دوم��ی را متریالی 
برای خلق آث��ار هنری! اما به ه��ر حال یکی از 
کارکردهای هنر همین خرق ع��ادت و حرف 
نو زدن اس��ت دیگر. این هفته تنها عصارخانه 
به جا مانده در اصفهان، میزبان نمایش��گاهی به ن��ام »عطر به جا 

مانده« است.
از کنار س��ر در قیصریه که رد بازار عطارها را بگیرید، به عصارخانه 
شاهی می رسید؛ جایی که به دستور شاه عباس اول ساخته شد تا 
روغن چراغ بناهای مختلف شهر را تامین کند و روغنی تولید کند 
برای ساخت رنگ و صابون و مواد خوراکی، اما حالا نزدیک به 400 
سال بعد عصارخانه شاهی شانه به شانه گالری های اصفهان، میزبان 

یک نمایشگاه متنوع و نوستالژیک شده است! 
نوشین نفیس��ی، هنرمند نقاش اصفهان که در سال های اخیر در 
زمینه هنرهای محیطی، چیدم��ان و پرفرومنس هم فعالیت های 
مختلفی انجام داده، این هفته نمایشگاهی از آثارش را در عصارخانه 
شاهی برپا کرده است. در پوستر نمایش��گاه آمده: »کار با ادویه ها، 

ویدئوآرت، چیدمان و پرفورمنس در روز افتتاحیه نمایشگاه عطر 
به جا مانده«. 

 دوایر زندگی
نمایشگاه جدید نوشین نفیس��ی 18 دی ماه با پرفورمنسی )هنر 
اجرا( به نام »360 روز، 360 بود« روی سنگ عصارخانه آغاز شد. 
وسط این دایره با شلتوک پرش��ده و تمام سطح باقی مانده با نمک 
پرشده بود. نفیسی سپس در حرکتی ساعت گرد، دوایر ادویه ای با 
رنگ های مختلف دور تا دور سنگ عصاری کشید؛ دوایری که همه 
با هم دو دایره مجزا دور شلتوک ها را تشکیل می دادند و از زندگی، 

بالا و پایین ها و حتی روزمرگی هایش می گفتند. 
خود او درباره این بخش از نمایش��گاهش گفت: »دایره ها بر اساس 
فصول چیده ش��دند. این طور نیس��ت که برای هر روز یک ادویه 
متفاوت انتخاب کنم. چند نوع انتخاب کردم و با تکرار آنها دایره ها را 
ساختم. خود این تکرار هم جزو کانسبتم بود درست مثل تکرارهایی 
که در زندگی ما وجود دارند. من مثل اس��ب عص��اری روی چرخ 
می چرخیدم. شیب زمین که شبیه کاسه بود، خیلی آدم را خسته 
می کرد درست مثل شیب زندگی که آدم را به درون می کشد. حتی 

برای خودم پیش بین��ی کرده بودم که وقتی کار تمام ش��د، بیفتم 
روی زمین! ولی آخر از مخاطبان خواستم کمکم کنند. خیلی هم 

داوطلب داشتیم«.

 لایه های زمین با طعم ادویه
اما شروع کار نفیسی با ادویه ها، به س��ال 80 زمانی که او در گالری 
کلاسیک اصفهان نمایشگاهی متش��کل از مجموعه های مختلف 
برگزار کرده بود، برمی گردد. دانه ها، استخوان ها، تنظیف ها و ادویه ها 
مواد اولیه او در آن نمایشگاه بودند. پس از آن، ادویه ها به عنوان یکی 
از متریال های مورد علاقه او در نمایش��گاه های مختلفش استفاده 
شدند. مثلًا قاب های ادویه ای از نمایشگاه گالری کلاسیک به گالری 
آریا و ورک شاپ او در فرایبورگ رفتند و بزرگ تر و پیچیده تر شدند 
و حالا این روزها در گرم خانه عصارخانه ش��اهی، روی رف هایی که 
س��ابقاً مکان نگهداری دانه های روغنی بودند، به نمایش گذاشته 
ش��ده اند؛ تابلوهایی با نام »لایه های زمین« که جذاب و رنگی و پر 

از زندگی هستند. 

 از خانه هنرمندان ایران تا عصارخانه شاهی
پرفورمنس ادویه های نوشین نفیسی در محیط بسته، برای اولین 
بار خرداد ماه امسال در گالری زمس��تان خانه هنرمندان ایران در 
تهران اجرا شد. نفیس��ی درباره تفاوت اجرای اول ایده »360 روز، 
360 بو« و اجرای دوم در عصارخانه ش��اهی توضیح داد: »یکی از 
محاس��ن اجرای خانه هنرمندان این بود که ب��و در فضای گالری 
می ماند و حتی دوس��تان از طریق بود می فهمیدند که نمایش��گاه 
من در ک��دام یک از گالری ه��ای خانه هنرمندان اس��ت! اما اینجا 
در عصارخانه شاهی به دلیل وجود تصویه هوای طبیعی و محیط 
نمناک، بو به طرز شگفت آوری اصلًا نمی ماند حتی با وجود این که 
شب اجرا بعضی از ادویه ها را س��اییدیم تا بو پخش شود و نشد!« او 
ادامه داد: »اما این مکان به هر حال برای من انتخاب شده و مطلوب 
بود. من اولین بار چند سال پیش، قبل از افتتاح رسمی این مکان از 
آن بازدید کردم و عاشقش شدم! طرح یک چیدمان را هم آن سال 
به شهرداری دادم که  اس��تقبال کردند اما هیچ اقدام عملی انجام 
ندادند. کار با ادویه ها را ادامه دادم و امسال نمایشگاهم را در تهران 
برگزار کردم و بعد برای اجرای دوم اینجا را انتخاب کردم«. نفیسی 
با تاکید بر این که مکان از نظر کارکرد با کانسبت اجرای او همخوانی 
داشت و برخی از ادویه های استفاده شده در عصارخانه با ادویه های 
او مشترک بودند، درباره جایگاه مکان در اثر هنری او گفت: »محل 
واقع شدن عصارخانه هم برایم خیلی خوب بود چون همیشه دوست 
داشتم برای ورود به نمایشگاه یک جور آمادگی و تشرف وجود داشته 
باشد. این که مخاطب از بازار ادویه ها عبور می کند و با آمادگی در 

نمایشگاه حاضر می شود خیلی خوب است«. 

 ویدئوآرتی از کویر جرقویه تا عصارخانه
اتاق تیرخانه و محل نگهداری خمره های روغن در عصارخانه شاهی 

این هفته به محل نمایش ویدئوآرت »عطر به جامانده« اثر نوشین 
نفیسی اختصاص داده شد. در تیرخانه می توانید دانه های روغنی 
مورد اس��تفاده در عصارخانه را ببینید، دانه هایی مثل خشخاش، 
کافشه، س��یاه دانه و بیدانجیر. و بعد وارد اتاقی پر از خمره ها شوید 
و ویدئویی را ببینید از پرفورمنس و چیدمانی که نوش��ین نفیسی 
در کویر جرقویه انجام داده است. ویدئویی خوش ساخت با تدوین 

ارژنگ آقاجری. 
نفیسی درباره ساخت این ویدئو گفت: »قبل از این که پرفورمنس 
ادویه ها را در محیط سربس��ته انجام دهم، در محیط های مختلف 
دیگر مثل کویر شهداد و کویر جرقویه این کار را انجام داده بودم اما 
خب متاسفانه ثبت نشده بودند و به جز 10،12 نفری که همراهم 
بودند کسی اثر را ندیده بود. این بار تصمیم گرفتم ویدئویی از این 

اثر ساخته شود«. 
او ادامه داد: »این ویدئو از آخرین اجرای محیطی ام در کویر جرقویه 
ساخته شد. در دو نوبت همراه با 10،12 نفر به این محل رفتیم. دفعه 
اول امتحانی بود و دفعه دوم فیلمبردار حرفه ای داشتیم. اوضاع جوی 
منطقه در آذرماه حساس بود. هواشناسی اعلام طوفان کرده بود در 
راه هم گون ها کنده شده بودند. اما  وقتی به محل رسیدیم به طرز 
شگفت آوری، محیط آرام بود. البته تمام مدت من استرس داشتم 

که باد ادویه ها را پیش از تمام شدن نبرد!«
در ویدئوی »عطر به جا مانده« ادویه ها، کویر و باد از حضورهایی که 
هستند و بعد پراکنده و نیست می شوند صحبت می شود. نفیسی 
تاکید می کندکه »هنر محیطی همیش��ه وابسته به عکس و فیلم 
است. اما هنرمندان محیطی همیشه مشکل ثبت دارند. ممکن است 

اجراهای خوبی داشته باشند اما هیچ سندی از آنها باقی نماند«. 

 عطر به جامانده از کودکی
»خاطرات کودکی من با رنگ، بو، بافت و نقش و نگارهای شگفت آور 
ادویه ها و بازار اصفهان به هم آمیخته است. هم چنانکه بوی ادویه ها 
با من که به همراه مادر به جلو کشیده می شدم. در دهلیزهای بازار 
پیش می رفت، چش��مان من به دنبال اعجاز و رن��گ و بافت های 
متنوع ادویه هایی که فروشندگان چون لایه های زمین بر روی هم 
می ریختند؛ خیره می ماند. همیشه خواسته ام این بو و رنگ را ثبت 
کنم. عناصری که زیرکانه و شاعرانه در ناخودآگاه ما و لایه های عمیق 
خاطراتمان نقش بازی می کنند، اما به جشم نمی آیند. از سال 80 تا 
به حال با ادویه ها کار کرده ام. محصور در قاب یا در قالب اجراهایی 

در دل طبیعت«. 
این استیتمنت نمایشگاه جدید نوشین نفیسی است که از عکس، 
چیدمان، پرفورمنس، ویدئوآرت و تابلوی نقاشی با ادویه ها تشکیل 

شده و پر از نوستالژی و زندگی است. 
برای دیدن نمایشگاه »عطر به جامانده« تا 30 دی ماه فرصت دارید 
که از 8:30 صبح تا 13:30 و 14:30 تا 19 به عصارخانه شاهی واقع 
در میدان نقش جهان، بازار قنادها )عطارها(، ابتدای بازار مخلص، 

پاساژ عصاری مراجعه کنید. 

گفت و گو با نوشین نفیسی درباره نمایشگاه »عطر به جامانده« در عصارخانه شاهی

 »عطر به جامانده« هنرمندان را
 به عصارخانه شاهی کشاند

در نخستین نشست داستانی روایتخانه مطرح شد؛

نگاه کلیشه ای معضل فیلم های جنگی است

نفیس�ه 
حاجاتی

یک هنرمند:

جریان هنرهای تجسمی رو به خیر می رود
عضو هیات انتخاب جشنواره بین المللی موسیقی فجر:

سلیقه موسیقی جوانان در حال رشد است
آیدین آغداش�لو/مهر: جریان هنرهای تجس��می به نظر 
من رو به خی��ر دارد. به نظرم هر دو وج��ه دولتی و خصوصی 
هنرهای تجس��می درس��ت عمل کرده اس��ت. وج��ه دولتی 
اگر خیلی فعال نبوده، مانع هم نش��ده و روی موافق داش��ته 
 اس��ت و جاهای��ی ه��م دورادور دی��ده ام که تایی��د و کمک 

کرده است. 
بعد از گذشت یک سال از دولت جدید شاید بتوانم بگویم که 
ندیدم بدس��لیقگی، ممانعت و تحمیل س��لیقه های از پیش 

تنظیم شده در مسیر حرکت هنرهای تجسمی معاصر اخلالی 
ایجاد کرده باشد. چند حادثه مهم اتفاق افتاده که یکی از آنها 
حراج تهران است که هم از حیث اقتصادی و هم از نظر معرفی 

نمونه های برجسته  بسیار مهم است. 
به جز این نقش گالری ها در سال گذشته خیلی مهم بود، هم 
گالری دار ها و هم مجموعه دارهای جدیدی که به وجود آمدند 
و هم کس��انی که در بازار هنر فعالیت کردند به نظر می  رسد 

کارشان را جدی تر گرفته و این بازار را نگه داشتند.  

مسعود شعاری/ ایسنا: سلیقه  موسیقایی گروه های جوان  آرام 
در حال رشد است. استعدادهای خوبی در میان جوانان کشور وجود 
دارد و این جوان ها به خوبی از تجربیات و دستاوردهای گذشتگان 

بهره گرفته اند. 
جوانان ما برای رشد از پله های ابتدایی بالا نمی روند، آنها به خوبی 
از آهنگسازان بزرگ در گذشته های دور و نزدیک درس گرفته اند 
و با خلاقیت ها و آفرینش های زیبا توانسته اند مسیر گذشتگان را 

خیلی خوب ادامه دهند و پیش بروند. 

رشد موسیقی جدی و سنتی در کش��ور نیازمند حمایت و توجه 
بیشتری از سوی مس��وولان و هنرمندان اس��ت. جوان ترها لازم 
است در پی ساختن قطعات و آهنگ هایی باشند که با شور و عشق 

بیشتری توأم باشد. 
خلاقیت، آهنگسازی، تنظیم مناس��ب، همخوانی و تناسب بین 
اعضای گروه و وجود حس و همراه��ی و تعامل بین اعضای گروه 
که تأثیر آن به شنونده منتقل می ش��ود و زیبایی شناسی گروه از 

مهم ترین معیارهای ما در انتخاب گروه ها بوده است.

گزارش

  از یک عالمه ادویه، کویر جرقویه و عصارخانه شاهی تا ویدئوآرت، چیدمان، پرفورمنس و نقاشی

نخستین نشست داستانی روایتخانه با همکاری 

زهره 
قندهاری

خانه نویس��ندگان انقلاب اس��لامی و با حضور 
مجتبی راعی فیلمنامه نویس سینمای جنگ و 
جمعی از داستان نویسان جوان در جوار آرامگاه 

نظام الملک برگزار شد.  
فیلمنامه نویس سینمای جنگ گفت: امروز نگاه 

کلیشه ای، معضل فیلم های جنگی است.
مجتبی راعی با بیان این مطلب افزود: بیان موضوعات کلیشه ای و 
تکراری ارزشمند نیست. اگر در داستانی تجربه ای مطرح نشود که ما 

قبلا داشته ایم، ارزش توجه ندارد. 
وی ادامه داد: در برخی از داس��تان ها ش��خصیت رزمنده به شکل 
کلیشه ای بیان می شود و نویسنده به جزییاتی که در زندگی او وجود 

داشته است، توجه نمی کند.
راعی، شهید خرازی را یکی از شهدای ش��اخص اصفهان دانست و 
ادامه داد: اگر درباره شهید خرازی یک طرفه بنویسیم و طرف های 

مقابل او را در داستان حذف کنیم، واکنش عاطفی شکل نمی گیرد. 
وی با بیان اینکه در واقع نویسنده نباید یک شخصیت را بیش از حد 
بالا ببرد، گفت: نویسنده اگر جزییات شخصیتی شخص داستان را 
نسازد و شخصیت های مقابل او را درست ترسیم نکند نمی تواند با 

مخاطب ارتباط برقرار کند.
وی افزود: ممکن است درباره یک شخصیت تحقیق زیادی بکنیم، 
ولی نتوانیم واکنش عاطفی ایجاد کنیم و بر مخاطب تاثیر بگذاریم. 
در این موارد  هنر اتفاق نیفتاده و داستان نوشته نشده، چون هنر با 

واکنش عاطفی همراه است.
وی بیان کرد: پیام داستان با واکنش عاطفی ثبت می شود، نه منطق 

و موعظه. داستانی که واکنش عاطفی ایجاد نکند، شکست خورده 
است و به همین دلیل مخاطب آن را فراموش می کند. باید بدانیم 
چه واکنش عاطفی قرار است با اثرمان در مخاطب ایجاد کنیم و آن 
واکنش چه ویژگی هایی دارد. راعی با اعتقاد به اینکه همیشه فکر 
می کنم داستان به چه درد می خورد، چرا باید داستان بگوییم و چرا 
در کتاب های مقدس از جمله قرآن این همه داس��تان روایت شده 
است؟ تصریح می کند: داستان در تربیت دینی زیاد استفاده می شود 

و عرفا هم با داستان پیام خود را می رسانند.
این کارگردان با بیان اینکه به نظر می رس��د راهی بهتر از داس��تان 
گویی وجود ندارد، خاطر نش��ان کرد: خداوندی که انس��ان را خلق 

کرده تشخیص داده است بهترین روش برای ارتباط با انسان داستان 
گویی است.

وی با اش��اره به اینکه خداوند حتی ماجرای خلقت را هم با داستان 
خلود و هبوط برای انسان روایت می کند، اذعان داشت: باید توجه 
کرد که فلاسفه یک مفهوم عقلی را بیان می کنند، ولی اگر بدیهیات 
فلسفه را ندانیم، متوجه حرف آنها نمی ش��ویم و در واقع برای فهم 
سخن آنها دانستن پیشینه ضروری است. وی با اشاره به اینکه افرادی 
که مطالعه می کنند، انسان های پخته تری هستند، خاطر نشان کرد: 
گویی این افراد عمر بیشتری کرده اند، چون در داستان با تجربیات 
 افراد مختلف آش��نا می ش��وند. راعی گفت: خواندن یک اثر خوب 
به عنوان یک تجربه روحی بزرگ بخشی از شخصیت ما را می سازد. 
وی ادامه داد: در داستان شخصیت ها به دلیل تجربه های روحی تغییر 
می کنند و ساخته می شوند. اگر داستانی بنویسیم که تجربه روحی 
و روانی برای مخاطب ایجاد کند، همان تجربه روحی را که شخصیت 

داستان گذرانده، برای او فراهم می کنیم.
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فرهنگ و 
هـــــنــر

روزنامه خبری، فرهنگی 

اجتماعــی صبــح ایــران 
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زهره
قندهاری
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سرمقــاله

آگهی مناقصه عمومی مرحله اول آگهی مزایده عمومی تعدادی از پلاک های سطح شهر )مرحله اول(

شهرداری شهرضا شهرداری شهرضا 

ش��هرداری شهرضا در نظر دارد به اس��تناد بند 10 یکصد و پنجمین جلسه مورخ 93/09/26 
ش��ورای اس��لامی ش��هر  تعدادی از پلاک های تحت مالکیت خود واقع در مجتمع صنایع 
کارگاهی، محله قش��قایی و سروستان را با قیمت کارشناسی از طریق مزایده عمومی واگذار 

نماید. 
مبالغ سپرده شرکت در مزایده: 5 درصد مبلغ پایه طبق لیست پیوستی که به صورت ضمانتنامه 

بانکی و یا واریز وجه نقد به حساب 3100000052002 این شهرداری می باشد. 
آخرین مهلت دریافت اسناد:  ساعت 13 روز پنجشنبه مورخ 93/10/25

آخرین مهلت تحویل اسناد:  ساعت 14 روز شنبه مورخ 93/10/27
محل تحویل اسناد: دبیرخانه محرمانه شهرداری شهرضا 

تاریخ گشایش اسناد: ساعت 15:30 روز یکشنبه مورخ 93/10/28 در محل شهرداری شهرضا 
سایر شرایط در اسناد موجود می باشد. 

نحوه دریافت اسناد: 
 www.shahreza.ir مراجعه به آدرس اینترنتی

ل��ذا پیمان��کاران دارای صلاحیت فنی و رتبه بن��دی می توانند از تاریخ درج آگهی تا س��اعت 13 روز 
پنجش��نبه مورخ 1393/10/25 همه روزه به جز ایام تعطیل جهت دریافت اس��ناد و مدارک به شهرداری 
مراجعه و حداکثر تا روز ش��نبه مورخ 1393/10/27 جهت تسلیم مدارک به دبیرخانه محرمانه شهرداری 

اقدام نمایند. 
مبالغ سپرده شرکت در مناقصه به صورت ضمانتنامه بانکی و یا واریز وجه نقد به حساب 3100000052002 

شهرداری شهرضا می باشد. 
تاریخ گشایش اسناد: ساعت 16 روز یکشنبه مورخ 1393/10/28 در محل شهرداری شهرضا 

www.shahreza.ir سایت اینترنتی شهرداری شهرضا 

مبلغ سپرده شرکت در مناقصه تا سقف مبلغموقعیت عملیات ردیف 

اجرا و تکمیل 1
فرهنگسرای سروستان 

5/000/000/000 ریال فاز یک سروستان 
پنج میلیارد 

250/000/000 ریال دویست و 
پنجاه میلیون ریال 

شهرداری شهرضا در نظر دارد از طریق مناقصه عمومی عملیات اجرا و تکمیل 
فرهنگسرای سروستان را به پیمانکاران واجد شرایط واگذار نماید. 

)نوبت دوم()نوبت دوم(



مسابقه هفته)8(
برگزیدگان مسابقه )شماره 7(:

1- زهره مهرابي
2– افسانه زرگري

برگزیدگان برای دریافت هدایای خود از دو هفته بعد از اعلام نامشان 
در روزنامه، با در دس��ت داشتن كارت شناس��ایي به روابط عمومی 

سازمان فرهنگي تفریحي شهرداري اصفهان مراجعه كنند. 
 ***

مت��ن زیر طرح مس��ابقه  ای اس��ت با هم��كاري س��ازمان فرهنگي 
تفریحي ش��هرداري اصفهان و روزنام��ه اصفهان زیب��ا، و این هفته 
توسط خانه خلاقيت و بازي هاي فكري ش��ماره دو ارائه شده است. 
ش��ركت كنندگان عدد گزینه صحيح را به همراه نام و نام خانوادگی  
خود به شماره 30004845 ارسال كنند تا در صورت پاسخ صحيح 

به قيد قرعه هدایایي دریافت كنند.
خلاقيت بارزترین ش��كل خودباوری اس��ت. هيچ چيز ب��رای افراد 
خشنود كننده تر از این نيست كه بتوانند خودشان را آشكارا و بدون 
هيچ قضاوتی مطرح كنند. توانایی خلاق بودن یعنی خلق چيزی از 

احساسات و تجربيات.
س��اده ترین تعریف خلاقيت، توانایی تصور و خلق چيزي جدید و نو 
است. خلاقيت، توانایی خلق از هيچ نيس��ت، بلكه توانایی پروراندن 
ایده های جدید از راه تركيب، تغيير یا بازنگری ایده های موجود است.

همه به صورت بالقوه، توانایی خلاقيت دارند.
 بهترین مثال اثباتش، بچه ها هس��تند. در بزرگسالان، خلاقيت در 
چرخه آموزش رسمی سركوب می ش��ود، ولی از بين نمی رود و هر 
آنچه را كه اراده كنيم بيدار می ش��ود. آنچه برای بازیافتن خلاقيت 

لازم است كمی تعهد و زمان است كه به آن اختصاص داده شود. 
آنچه در هر فعاليت خ��لاق داراي اهميت اس��ت فرآیند خودباوری 
است. تجربيات خلاق، به آموزش آنچه یك كودك ممكن است فكر 

یا احساس كند كمك می كند. 
همچنين خلاقيت به فراهم آوردن فرصت هایی برای سنجش افكار 
نوین، روش های جدید تفكر و حل مس��اله كم��ك می كند. فعاليت 
خلاق به ش��ناخت و تمجيد از خصوصيات منحصر ب��ه فرد هر فرد 
كمك می كن��د. همچنين فرصت ه��ای عالی را ب��رای خاص كردن 

آموزش و تمركز روی هر كودك فراهم می آورد. 
یكی از مهمترین انواع فعاليت خلاق ب��رای افراد مختلف، بازی هاي 
خلاقانه است. هنگامی سخن از بازی خلاق می شود كه افراد ابزارهاي 
س��اخته ش��ده را با یك روش جدید و غير معمول به كار می برند، یا 
سرگرم ایفای نقش در بازی فكري هس��تند. هيچ چيز بيش از بازی 

خلق الساعه روح خلاق را تقویت نمی كند. 
بازی خلاق و فكري كاري جدی در جهت پرورش و قدرت تفكر برای 

افراد جامعه است.
حتی در آغاز دوران كودكی، بازی رشد جسمی كودكان را با افزایش 
درك حس��ی و مهارت های حركتی پرورش می دهد از طریق بازی 
و تكرار مهارت های فيزیكی اساس��ی، كودكان توانایی هایش��ان را 
 تكميل و ب��ه طور فزاین��ده ای در كارهای فيزیكی مش��كل، مهارت 

پيدا می كنند.
 بازی فكري رشد ذهنی و روش های جدید فكر كردن و حل مساله 

در همه سنين پرورش می دهد.

سوال مسابقه: خلاقيت چيست؟
1( راه حلي براي مسائل مشكل و پيچيده

2( افراد چيزهای آش��نا و س��اخته ش��ده را با ی��ك روش جدید و 
غيرمعمول به كار می برند 

3( توانایی تصور و خلق چيزی جدید و نو از هيچ
4( توانایی پروراندن ایده های جدید از راه تركيب، تغيير یا بازنگری 

ایده های موجود 

چندی اس��ت كه بر س��ر محص��ولات غذایی 
ارگانيك و توليد آن بحث زیادی است، از سویی 
كش��اورزان را برای تهيه چني��ن محصولاتی 
تش��ویق می كنند از س��ویی دیگر گویا وجود 
دلایلی تمایل چندانی برای این كار با خود به 
همراه نداشته است. اما نكته قابل تامل اینكه 
هر از گاهی نمایشگاهی با عنوان محصولات ارگانيك در كشور 
راه اندازی می ش��ود كه با اقلام زیادی در پی جلب مش��تری 
هس��تند، اخيرا هم با نگاهی به فروش��گاه های م��واد غذایی 
می بينيم كه عده ای بر این ادعا هس��تند كه محصولاتش��ان 
ارگانيك است و با تبليغ آن سعی در فروش بيشتر دارند، مثلا 
تعدادی از مرغ فروش��ی ها با درج »مرغ ب��دون آنتی بيوتيك« 
روی شيشه ویترین خود، آن را ارگانيك می نامند، برخی دیگر 
از فروش��ندگان مواد غذایی نيز بعضی از محصولاتشان را با نام 
ارگانيك عرضه می كنند و همين ادعاها س��ردرگمی ها را بين 
مردم ایجاد كرده است. به طوری كه به خاطر شنيدن تعریف زیاد 
از محصولات ارگانيك مشتاق خرید می شوند، اما از طرف دیگر 

به علت عدم اطمينان در واقعی بودن آن دچار تردید هستند.
روی دیگر قضيه هم حكایت از چيز دیگری دارد؛ ش��هروندی 
گفت: به تازگی قيمت بعضی از مرغ ها از بين كيلویی 1000 تا 
2000 گران تر شده كه وقتی از فروشنده آن سوال می كنيم، 

علتش را ارگانيك و بدون آنتی بيوتيك بودن آن می داند!...  
وی كه چندان اعتمادی به این ادعا ندارد، نگران از این اس��ت 
كه برخی با فكر س��ودجویی بخواهند مردم را فریب دهند. به 
هرحال باید دید آیا واقعا محصول ارگانيك در كشور ما وجود 

دارد یا خير؟ 
 

 بيم�اری زا ب�ودن ک�ود و س�موم کش�اورزی در 
محصولات 

در این باره ریيس انجمن غذا صنعت سلامت گفت: به طور كلی 

در حال حاضر مشكل استفاده ناصحيح و بدون توجه به رعایت 
ضوابط استفاده از س��موم مجاز و با روش صحيح برای برخی از 
محصولات مثل خيار، سيب زمينی،گوجه فرنگي و سبزی های 
دیگر است. به ویژه برخی از گلخانه ها زمان از بين رفتن سموم، 
قبل از برداش��ت را رعای��ت نمی كنند و باقيمانده س��موم در 
محصولات وجود دارد و گاهی از سمومی استفاده می كنند كه 
جذب بافت می شود و با شستشوی ميوه و حتي پوست گيري 

از بين نمی رود. 
پروفسور محمد ش��اهدی افزود: مشكل دیگر استفاده بيش از 
حد از كودهای ازته برای محصولاتی مثل سيب زمينی و پياز 
و محصولات مشابه دیگر اس��ت كه موجب تجمع بيش از حد 
مجاز از تركيبات نيتراته در این محصولات می شود و می تواند 

در سيستم گوارش انسان به تركيبات سرطان زا تبدیل شود.
وی با اشاره به اینكه امروزه در برخي از كشورهای دیگر تاكيد 
بر توليد انواع محصولات كشاورزي چه گياهی و چه دامی بدون  
هيچ گونه سم و كود شيميایی است و بخش��ي از توليداتشان 
ارگانيك با آرم مخصوص ارگانيك اس��ت، اظه��ار كرد: زمين 
مورد نظر آنها طبق اصول توليدات ارگانيك از س��ه سال قبل 
در آن از كود شيميایی و سموم استفاده نشده است و همچنين 
در محصولات دامی آنها داروهاي دامي و آنتی بيوتيك به كار 
نمی رود و فقط از غذاي دامي س��الم براي توليدشان استفاده 
مي شود. این معاون پژوهشی فرهنگس��تان علوم ایران ادامه 
داد: علاوه بر این نظارت جدي بر توليد و بس��ته بندي و توزیع 
این محصولات وجود دارد و محصولي كه با آرم ارگانيك توليد 
مي شود، واقعا بدون كود و سم بوده و براي توليد آن در مراحل 
مختلف از تركيبات غير طبيعي و شيميایي استفاده نمي شود.

وی تصریح ك��رد: این در حالی اس��ت كه در كش��ور ما حتي 
نمي توان ب��ه محصولاتي كه ب��ا نام ارگانيك عرضه مي ش��ود 
اطمينان داشت، چون محصولات ارگانيك داراي ضوابط خاص 
خود هستند كه در ایران معمولا به طور كامل رعایت نمي شود.

ای��ن اس��تاد مهندس��ی صنای��ع غذای��ی دانش��گاه صنعتی 
اصفهان اف��زود: البته بعض��ی از محصولات به 
عنوان محصول س��الم توليد می ش��ود كه اگر 
نظارت كاف��ي بر مراح��ل تولي��د و عرضه آنها 
باش��د محصولات قابل اعتمادتري نس��بت به 
محصولاتي هس��تند كه معلوم نيس��ت چگونه 
توليد ش��ده اند. ضمن اینكه اخيرا سازمان های 
جهاد كشاورزی استان ها بر توليد و عرضه برخي 
از محصولات نظارت می كنند و فروش��گاه های 
خاصی برای عرضه این ن��وع محصولات ایجاد 

كرده اند كه عرضه آن نيز بسيار محدود است.
وی با اش��اره ب��ه وج��ود ني��روی متخصص و 
فارغ التحصي��لان بي��كار زی��اد از رش��ته های 
كش��اورزی، عنوان كرد: در صورتی كه افرادی 
متعهد آموزش ببينند و برای نظارت محصولات 
اس��تخدام ش��وند، ضمن اینكه زمينه ای برای 
ترویج و گس��ترش محصولات سالم و ارگانيك 
ایجاد می ش��ود، س��لامت عموم تا حد زیادی 

تضمين می شود. 
     ش��اهدی درخصوص تفاوت قيمت محص��ولات ارگانيك با 
غير ارگانيك یادآور شد: در افزایش مختصر بهای محصولات 
مردم می پذیرند كه هزینه این نظارت ها را با افزایش جزیي آن 
پرداخت كنند البته در صورتي كه بتوانند نس��بت به محصول 
عرضه شده اطمينان داشته باش��ند. چراكه مي دانند خيلي از 
مش��كلات كه به صورت بيماري هاي مختلف گریبانگير مردم 
مي ش��ود و از جمله س��رطان ها، بيماري هاي قل��ب و عروق، 
بيماري هاي گوارشي و  بيماری های دیگر، متاثر از آلودگي ها و 

از جمله آلودگي هاي غذایي و تغذیه نادرست است.
وی یادآور شد: لذا تاكيد بر این است كه برنامه ریزی دقيق تری 
برای اس��تفاده از نوع س��موم و چگونگی اس��تفاده از آن و نيز 
كودهاي شيميایي در مزارع و باغ ها و گلخانه ها توسط وزارت 
جهاد كشاورزی، وزارت بهداش��ت و درمان و آموزش پزشكی 

صورت گيرد.

 شرایط ارگانيک بودن آسان نيست 
معاون پژوهشی دانشكده كشاورزی  دانشگاه صنعتی اصفهان 
نيز اس��تاندارد بودن و تایيدیه وزارت جهاد كشاورزی، وزارت 
بهداشت و ادراه استاندار را ش��رط ارگانيك بودن محصولات 
غذایی عنوان كرد و یادآور شد: شخصی می تواند ادعا كند كه 
محصول من ارگانيك است كه شرایط كامل ارگانيك بودن و 
تایيدیه مسوولان مربوط را داشته باشد.دكتر آقا فخر ميرلوحی 
با اظهار اینكه در ایران محصول ارگانيك هنوز موجود نيست 
چراكه استانداردهای لازم را برای تایيدیه ندارد، بيان داشت: به 
عنوان مثال اگر كشاورزی با قصد توليد گوجه فرنگی به روش 
ارگانيك شروع به كشت كند و ابتدا به جای كود شيميایی از 
كود سبز )مثل ذرت قطعه قطعه ش��ده( استفاده  كند غافل از 
اینكه همين كود سبز قبلا خودش با كود شيميایی و یا حتی 
سمپاشی بی رویه توليد و دچار نقصان شده و محصول از حالت 
ارگانيك درآمده اس��ت. ضمن اینكه باید دید آیا از سمپاشی 

یا كودهای شيميایی زمين همسایه ترش��حاتی به این زمين 
مذكور نرسيده است.

وی افزود: از س��وی دیگر یكی از ش��رایط مهم 
ارگانيك بودن محصولات غذایی، پاك ش��دن 
زمين از آلودگی های قبلی كش��ت غير ارگانيك  
است كه معمولا سه سال تامل بعد از كشت های 
قبلی اس��ت كه متاس��فانه بعيد به نظر می رسد 

هيچ كشاورزی چنين كند.
این متخصص ژنتيك گياه��ي و اصلاح نباتات 
با اش��اره به اینكه بعضی با ای��ن ادعا كه به جای 
كودشيميایی از كود حيوانی استفاده می كنند؛ 
بر این تصورند كه محصول س��الم و ارگانيك به 
بار می نشانند، یادآور شد: همين كود حيوانی را 
هم نمی توان گفت مناسب است چراكه ممكن 
است غذای اس��تفاده شده توس��ط حيوان پر از 
آلودگی بوده و كود مصرفی هم آلوده ش��ده كه 
مطمئنا تاثير آن بر محصولات مانع از اس��تاندار 
بودن و ارگانيك بودن خواه��د بود. به گفته وی 
به هر حال ش��رایط ارگانيك بودن آسان نيست 
كه بتواند كس��ی در كش��ور ما  بدون تایيدی��ه از مراكز دارای 
صلاحيت ادعای توليد آن را داشته باشد. ضمن اینكه در حال 
حاضر بعضی از محصولات ما در ایران بسيار سمی و تهدیدی 
برای سلامت مصرف كنندگان به شمار می رود. به عنوان مثال 
بس��ياری از محصولات گلخانه ای تا چندین روز پس از س��م 
پاشی نباید برداشت و روانه بازار شوند تا اثر سم از بين رفته و 
به انسان منتقل نشود و من مطمئن نيستم نظارت محكمی در 

این خصوص وجود داشته باشد. 

 لزوم نظارت جدی تر بر محصولات غذایی
این عضو فعال انجمن جمعيت پيام س��بز تاكيد ك��رد: به نظر 
من باید علاوه ب��ر نظارت جدی ت��ر وزارت جهاد كش��اورزی و 
وزارت بهداشت و ادراه كل اس��تاندارد، موسسات و شركت های 
خصوصی مورد تایيد و دارای مجوز از این مراكز برای نظارت بر 
توليد محصولات كش��اورزی و ارگانيك ایجاد شوند كه بتوانند 
تایيدیه ه��ای لازم را بدهند همان طوری ك��ه الان در خيلی از 
كشورها چنين است و محصولات ارگانيك به راحتی با تایيدیه 
این شركت ها، توليد و وارد بازارشان می شود. وی افزود: ناگفته 
نماند كه بسياری از محصولات كه افراد با سواد یا خود توليد كننده 
آن هس��تند و یا بر توليد آنها نظارت می ش��ود مثل محصولات 
دانشكده كشاورزی دانش��گاه صنعتی اصفهان كه نظارت بر آن 
است اگرچه اورگانيك نيست، ولی از محصولات سالم تر به حساب 
می آیند. ميرلوحی با تاكيد بر اینكه كش��اورزان متقاضی توليد 
 محصولات ارگانيك، باید ابتدا از توليد محصولات بدون س��م و 
كود شيميایی ش��روع كنند و پس از كس��ب تجربه های لازم با 
رعایت استانداردهای تبيين شده در كش��ور وارد مرحله توليد 
محصولات ارگانيك شوند، افزود: تا جایی كه من اطلاع دارم در 
سازمان جهاد كشاورزی استان اصفهان كه معمولا در این زمينه ها 
در كشور پيشرو است، تلاش می شد كه ضوابط و استانداردهای 

لازم در زمينه محصولات ارگانيك تهيه و ارائه شود.
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روزنامه خبری، فرهنگی 

اجتماعــی صبــح ایــران 

گواهی الکترونيکی چيست؟ مژگان ش��بان زاده، كارش��ناس امنيت اطلاعات س��ازمان فاوا 
ش��هرداری اصفهان درخص��وص گواهی الكترونيكی شناس��ه 
دیجيت��ال گفت: گواه��ی الكترونيك��ی شناس��ه دیجيتال یك 
موجودیت )مانند فرد، نرم افزار، س��ازمان، و غي��ره( در تعاملات 
الكترونيكی است و همان طور كه در تعاملات غير الكترونيكی، 
»كارت ملی« یا شناسنامه یك فرد شناسه وی است، در تعاملات 

الكترونيكی »گواهی الكترونيكی« شناسه هر موجودیت است. 
وی ان��واع گواهی ه��ای الكترونيكی را ش��امل گواه��ی امضای 
 SSL/TLS دیجيتال، گواهی پس��ت الكترونيك��ی امن،گواهی
)جه��ت برق��راری ارتباط ام��ن ميان ی��ك س��رویس دهنده و 
سرویس گيرنده(، گواهی امضای كد و گواهی مهر سازمانی عنوان 
كرد و گفت: هر گواهی الكترونيكی كاربرد خاصی دارد كه مورد 

كاربرد آن بر روی گواهی قيد شده است.
كارش��ناس امني��ت اطلاعات س��ازمان فاوا با اش��اره ب��ه اینكه 
ش��هرداری اصفهان دفتر ثبت نام گواهی الكترونيكی را در مركز 
آموزش سازمان فاوا ش��هرداری اصفهان برای اولين بار در سطح 
شهرداری های كش��ور، راه اندازی كرده اس��ت، بيان داشت: در 
این دفتر گواهی امض��ای دیجيتال كه برای امض��ای دیجيتال 
اسناد PDF، اس��ناد Office )مانند Word، Excel(، اسناد 
اتوكد، فایل ه��ای TIFFو... كاربرد دارد، ب��ه متقاضيان تحویل 

داده می شود.

وی ادامه داد: متقاضيان دریاف��ت گواهی الكترونيكی به صورت 
حضوری به این دفتر مراجعه می كنند و درخواست صدور گواهی 

الكترونيكی را به این دفتر تحویل می دهند. 
ش��بان زاده اظهار كرد: در این دفتر پس از تایي��د و احراز هویت 
متقاضی، درخواس��ت به مركز صدور گواهی الكترونيكی ارسال 
می ش��ود و پس از دریافت آن گواهی الكترونيكی بر روی توكن 
)سخت افزار كوچكی كه از طریق درگاه USB با كامپيوتر شخصي 
كاربر در ارتباط است( به صاحب امضا تحویل داد می شود. علاوه 
بر ای��ن در این دفت��ر درخواس��ت های ابطال یا تمدی��د گواهی 

الكترونيكی دریافت و بررسی می شوند.
وی افزود: همچنين متقاضيان امكان دریافت اطلاعات تكميلی 
و فرم ه��ای مورد نياز ب��رای ثب��ت را می توانن��د از طریق درگاه 
الكترونيكی شهرداری اصفهان به آدرس Isfahan.ir و از منوی 
خدمات الكترونيكی، س��امانه های اطلاع رسانی، قسمت صدور 
امضای دیجيتال را دارا  باشند.كارشناس امنيت اطلاعات سازمان 
فاوا یادآور شد: امضای دیجيتال را می توان در سازمان ثبت اسناد و 
املاك كشور،دفترخانه های ثبت اسناد و املاك، ثبت سفارش های 
واردات كالا، سازمان بورس اوراق بهادار، گمركات كشور، سيستم 
بانكی كشور و سازمان امور مالياتی كشور استفاده كرد. علاوه بر 
این امضای دیجيتال در كارت هوش��مند ملی و كارت هوشمند 

بازرگانی كاربرد دارد.

شهروندان فریب نخورید!

عرضه محصولات غذایی عادی به نام ارگانیک!
محک

ليلا 
کهلانی

دكتر حورا چيت س��از، مس��وول مركز كلينيك 

گروه
جامعه

س��لامت قائدی در همای��ش رفتارهای پرخطر 
فرزندان كه توسط مركز بهداشت شماره 2 برگزار 
شد با اشاره به اینكه عوامل متعددی در امر تربيت 
دخيل هس��تند اما عاملی كه نقشی بی نظير در 
مقایس��ه با س��ایر عوامل دارد »خانواده« است، 
گفت: به این علت خانواده بر تربيت بسيار موثر است كه خانواده    

اولين و طولانی ترین ارتباط كودك با خانواده است. 
وی ارتباط س��الم اوليا با فرزندان را پایه رشد اجتماعی و عاطفی 
كودكان و نوجوانان عنوان كرد و افزود: تربيت فرزند تنها معطوف 
به دانستن قواعد و تسلط بر روش های تربيت نيست بلكه سالم و 
سازنده بودن پيام ها و روش صحيح انتقال پيام بسيار مهم است. 
ضمنا سایر عوامل محيطی، مدرسه، دوستان و رسانه ها در كنار 

ارتباط با خانواده هستند.
چيت س��از با اظهار تاس��ف از اینكه در پی صنعتی شدن جوامع 
پيش��رفتی در ارتباط صميمی بين والدین و كودكان نيس��ت و 
تضاد بين نس��ل ها نيز خود را به رخ می كش��د، ادامه داد: در پی 
این موضوع بس��ياری از نوجوانان دچار بحران هویت می ش��وند 

و ارتباطات خارج از خانه نقش پررنگ تری به خود می گيرند. 
وی با بي��ان اینكه به دنب��ال افزایش مش��غله و س��اعات كاری 
والدین، برقراری ارتباط صحيح بين آنها و فرزندانشان مخدوش 
می شود،افزود: از سویی مدت زمانی كه والدین در كنار فرزندان 
هستند كاهش می یابد و از طرفی در مدت زمانی هم كه در كنار 
هم هس��تند به علت خس��تگی، كيفيت ارتباط مطلوب كاهش 
می یابد. ضمنا تقاضاهای اف��راد خانواده از یكدیگر به خوبی بيان 
نمی ش��ود كه موجب افزای��ش فاصله بين آنها ش��ده و همراهی 

والدین با فرزندان چه در زمان بروز مشكلات و چه در سایر اوقات 
كاهش می یابد. همچنين ام��روزه توجه والدین بيش��تر به امور 

تحصيلی فرزندانش��ان معطوف است و سایر ابعاد 
وجودی آنان را فراموش می كنند.

این پزش��ك س��لامت روان اظهار كرد: با محدود 
ش��دن ارتباط نوجوان با خان��واده، وی در انتخاب 
الگو سردرگم شده و احتمال اشتباه او در انتخاب 

الگوی صحيح زیاد است .
وی با طرح این س��وال كه آیا برای رفع مشكلات 
تربيت��ی فرزندان مح��دود كردن س��اعات كاری 
والدین موثر اس��ت، بيان داش��ت: به نظر می رسد 
كاهش س��اعات كاری راه حل صحي��ح و منطقی 
نيست و چه بسا والدینی كه ساعات زیادی از روز 
را در كنار فرزندان خود هستند و حتی یكی از آنان 
شاغل نيست اما باز هم نتيجه مناسبی نگرفته اند. 
وی حضور مفيد و موثر كه نتيجه برقراری ارتباط 
صحي��ح اس��ت، را كليد حل مش��كل دانس��ت و 
خاطرنش��ان كرد: برنامه ریزی در جهت اس��تفاده 
بهينه از س��اعات در كنار هم بودن، حل مس��ائل 
و مش��كلات به كمك همدیگر و از هم��ه مهم تر 

برقراری رابطه ای صحيح در س��ایه احت��رام متقابل بين اعضای 
خانواده كمك كننده است.چيت س��از ادامه داد: نوع رابطه ای كه 
كودك با اوليا خود در خانه برقرار می كند، تعيين كننده چگونگی 
روابط بعدی او با همسالان  دوستان و... خواهد بود و صحت این 
ارتباط سلامت روانی او را در آینده بيمه می كند. وی نقش مادر 
را حتی در دوران پيش از تولد موثر دانست و گفت: ارتباط مادر 
و جنين نه تنها ارتباطی جس��می بلكه ارتباطی عاطفی و روانی 
نيز هست و در اینجاست كه نقش همسر و سایر اعضای خانواده 
در ایجاد محيط��ی آرام و به دور از هر گونه اضط��راب برای مادر 
رنگی جدی تر به خود می گيرد. ضمنا پس از تولد نيز رابطه مادر 

و كودك شدید است و از این زمان است كه هنر مادر بودن و پدر 
بودن جدی تر می شود، چراكه سال های ابتدای زندگی در ایجاد 
نگرش ها، عادات و رفتارها نقش اساسی دارند و 
صحت این ارتباط در س��نين قبل از مدرسه در 
ارتقای اعتماد به نفس كودك نقش بسزایی دارد.

وی نقش پدر را نيز در خانواده اساس��ی دانست 
و بيان داش��ت: هر چه پدر مدت زمان بيشتری 
را در كنار اعضای خانواده به س��ر ببرد و ارتباط 
معقول ت��ری برقرار كند، س��لامت خان��واده را 

تضمين كرده است.
این پزشك سلامت روان با اشاره به اینكه نوجوانی 
دوران ورود به دنيای بزرگس��الی اس��ت اما هنوز 
مهارت لازم را كس��ب نكرده و دچار سردر گمی 
می شود، گفت: نوجوان وابستگی دوران كودكی 
را ترك می كند و به دنبال دستيابی به استقلال 
است كه در این مرحله نيازمند نظارت و همراهی 

والدین است. 
وی بيان داش��ت: برخ��وردی با حوصل��ه و توام 
با آرامش، در دس��تيابی به اس��قلال به نوجوان 
كمك می كن��د و برعكس اگ��ر والدین بخواهند 
نوجوان همه چيز را بداند، اشتباه نكند و به طور مرتب او را با سایر 
همسالانش مقایسه كرده و یا وی را تحقير كنند نتيجه معكوس 
خواهند گرفت. در واقع در این دوران زبان رفتار بيش از زبان كلام 
مفيد است و والدین باید سعی كنند با رفتار خود الگویی مناسب 
برای نوجوان بوده و از نصيحت زی��اد و تكيه بر گفتار بپرهيزند و 
بدانند كه تغيير و اصلاح رفتار نوجوان نباید منجر به تحقير و نفی 
شخصيت او شود. وی تاكيد كرد: پس با تمام قدرت، سعی خود 
را در جهت شناخت ابعاد گوناگون وجودی فرزندان خود كنيم تا 
بتوانيم با برقراری ارتباطی صحيح، فرزندی صالح تربيت كرده و 

به جامعه تحویل دهيم.

ارتباط غلط والدین با فرزندان باعث رفتارهای پرخطر می شود

در کشور ما حتي 
نمي توان به 

محصولاتي که 
با نام ارگانيک 

عرضه مي شود 
اطمينان داشت، 
چون محصولات 
ارگانيک داراي 

ضوابط خاص خود 
هستند که در ایران 
معمولا به طور کامل 

رعایت نمي شود

سرزنش کردن ممنوع!
كارشناس معاونت دانشگاه علوم پزشكی اصفهان مهم ترین  مساله در دوره 
نوجواني را احساس هویت شخصي عنوان كرد و گفت: خانواده به عنوان 

یكي از قوي ترین عوامل سازنده شخصيت اجتماعي نوجوان است.
دكتر ماه منير نحوی زاده ادامه داد: خانواده نقش مهمي در ش��كل گيري 

هویت او دارد.
وی با اش��اره به اینكه نوجوان نياز دارد تا هویت ت��ازه خود را بيابد، 
اظهار كرد: برای این منظور لازم اس��ت وابس��تگی های خ��ود را از 

والدین كم كند.
او گفت: كودك باید نش��ان دهد كه دیگر آن كودك سابق نيست و 
بزرگ شده، بنابراین باید از این پس با او به صورت شایسته رفتار شود 

و مورد مشورت قرار گيرد.
وی غير از خانواده، مسائل دیگري را نيز در هویت یابي نوجوان موثر 
دانس��ت و بيان داش��ت: نوجوان ناگزیر از ایجاد ارتباطات اجتماعي 
تازه با دیگران اس��ت و این ناش��ي از خروج او از دوره كودكي و ورود 
به بزرگسالي اس��ت.  این روان شناس بيان داش��ت: نوجوان بسيار 
تمایل دارد كه هرچه زوتر از خانه بریده، به اجتماع و همسالان خود 
بپيوندد. اوگفت: یكی از دلایل پناه بردن جوانان به گروه همس��الان 
این است كه آنها نيز مشكلاتی مشابه دارند و بودن در كنار آنان سبب 

می شود كه بر احساس ناامنی خود غلبه پيدا كنند. 
در واقع در اغلب موارد، همسالان نوجوان آن قدر در حيات او نقش 
پيدا می كنند كه بعضا والدین نوج��وان، برای ابلاغ پيام یا القای نظر 

خود از دوستان آنها استمداد می جویند. 
وی تاكيد كرد: والدین باید بدون اینكه لحن سرزنش داشته باشند، 
چگونگي مواجه شدن با بزرگ ترها و سایر گروه هاي اجتماعي را به 

نوجوانان خود بياموزند.

تامل

 در دوران نوجوانی 
زبان رفتار بيش 

از زبان کلام مفيد 
است و والدین 

باید سعی کنند با 
رفتار خود الگویی 

مناسب برای 
نوجوان بوده و 

از نصيحت زیاد 
و تکيه بر گفتار 

بپرهيزند



انتشار يادمان شهيد دكترمحمدجواد باهنر

»شهيد دين و دانش« 
ميهمان شاهد ياران شد

شماره جديد ماهنامه فرهنگي تاريخي »شاهد ياران«دي ماه 1393 
ويژه نخست وزير شهيد و دانشمند انقلابي دكتر محمد جواد باهنر به 

صاحب امتيازي بنياد شهيد و امور ايثارگران منتشر شد.
ش��ماره يكصد و يازدهم ماهنامه مس��تند تاريخي »شاهد ياران« به 
همت توسط گروه مجلات شاهد بنياد شهيد و امور ايثارگران در دي 

ماه 93 منتشر شده است. 
ش��هيد باهنر و ايام طلبگي با س��ه گفت و گوي خواندني از دوستان و 
همدرسان شهيد، تشريح نقش برجسته شهيد باهنر در مبارزات انقلاب 
اسلامي و حزب جمهوري اسلامي با چهار گفت و شنود اختصاصي با 

ياران شهيد نيز در اين نشريه منتشر شده است.
گفت وگو با فرزند، برادر و خواهر مكرمه ش��هيد و جمعي از بستگان 
با روش مستند تاريخ شفاهي نيز بر غناي مطالب اين شماره »شاهد 
ياران« افزوده و خوانندگان را بخش هاي مهم و ناگفته اي از زندگي 
اين شهيد والامقام آشنا مي كند.كتابشناس��ي شهيدباهنر، گزارش 
تصويري از موزه ش��هيد باهنر كرمان و متن س��خنراني آن ش��هيد 
والامقام درباره مساله تعليم و تربيت در اسلام نيز بخش پاياني يادمان 
شهيد دين و دانش است كه در 90 صفحه به همراه بيش از 50 قطعه 

عكس منتشر نشده در اين مجلد گرد آوري و عرضه شده است.

رمان»خط تماس«؛ كتابی 
در وصف شهيدحاج احمدكاظمی

به گزارش ايمنا، رمان خط تماس توس��ط نشرفاتحان با همكاری 
كنگره سرداران و ۲500 ش��هيد نجف آباد در۲5۲ صفحه و قطع 
رقعی و با مديريت هنری و كتابس��ازی توس��ط موسس��ه شهيد 
كاظمی در سالروز شهادت اين شهيد و ايام عرفه 93 آماده و روانه 
چاپخانه ش��د. اين كتاب كه در ن��وع خود كم نظير اس��ت، از نادر 
كتاب هايی است كه در سبک رمان نگارش يافته است، ساختار اين 
رمان از پيچيدگی های خاصی برخودار است كه همين موضوع به 

جذابيتش افزوده است. 

در بخشی از اين رمان آمده است: 
زمس��تان ش��روع ش��ده بود و دس��ته های پرن��دگان مختلف، به 
س��وی هور و جزيره  های ام الطويل و في��اض و درياچه ی بوبيان و 
كان��ال ماهيگيری می رفتند. گروه های هفتی ش��ان از بالای س��ر 
نيروهای آم��اده  رزم می گذش��ت و می رفت تا در جای مناس��بی 
بنش��يند. دو جناح چپ و راستش��ان در نقطه ای به هم می رسيد 
كه شايد به آن هم می شد در نوع خود گفت خط تماس..! براساس 
اين گ��زارش، علاقه مندان به تهي��ه آثار فوق می توانند با ش��ماره  
0۲53۷۸۴0۸۴۴  تماس گرفته يا به نشانی اينترنتی من و كتاب 
www.manvaketab.ir و سايت اطلاع رسانی موسسه شهيد 
كاظمی به نش��انی قم، خيابان معلم، مجتمع ناشران، طبقه اول، 

فروشگاه 131، مركز نشر و پخش شهيد كاظمی مراجعه كنند.
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اجتماع��ی صب��ح ای��ران 

اخبــار کوتاه

مجموعه شعر »پرواز عشق«، با آثاري از ش��اعران دفاع مقدس در 
رثاي سردار شهيد احمد كاظمي و 11 تن از ش��هداي عرفه كه به 
كوشش محمد قاسم فروغي جهرمي گردآوري شده، توسط معاونت 
روابط عمومي و انتشارات سپاه پاس��داران انقلاب اسلامي به چاپ 

رسيده است.
پيام مقام معظم رهبري به مناسبت شهادت سردار احمد كاظمي و 
ديگر سرداران سپاه در سانحه سقوط هواپيماي جت فالكون در سال 

13۸۴منعكس شده است.
محمد قاسم فروغي، در مقدمه مجموعه شعر » پرواز عشق« نوشته 
اس��ت: ادبيات متعهد ما عرصه بروز و ظهور احساس، عاطفه، شور، 
شعور، دردمندي، دلواپسي، سوز، سوگ، عشق و حماسه هايي است 

كه از ميدان هاي ايثار، جهاد و شهادت پديد مي آيند.

فصل اول اين كتاب، به تبيين زندگي نام��ه و انعكاس تصاويري از 
سرداران شهيد عرفه؛ احمد كاظمي، حميد آذين پور، صفدر رشادي، 
احمد الهامي نژاد، سعيد سليماني، عباس كروندي، سعيد مهتدي 
جعفري، نبي الله ش��اه مرادي، غلامرضا يزداني و پاسداران شهيد 

مرتضي بصيري و محسن اسدي اختصاص داده شده است.
مثنوي »مردان عش��ق« سروده حسين اس��رافيلي، غزل � مثنوي 
»پرواز« اث��ر رضا اس��ماعيلي، منظومه »پرواز س��رخ در آس��مان 
آبي« سروده ش��يرينعلي گلمرادي، مثنوي »لحظه پرواز«  به قلم 

عبدالرحيم سعيدي راد و » از آغاز تا پرواز« اثر محمدجواد محبت، 
كه در وصف شهداي عرفه سروده شده اند، در فصل دوم از مجموعه 

شعر »پرواز عشق« گردآمده اند.
در بخشي از مثنوي »لحظه پرواز« آمده است: 

»خداوندا! تو رب العالميني / در اين هس��تي تو تنها بهتريني / كجا 
رفتند »يزداني« تباران / حنيفان بسيج و پاسداران / نديدم شيرمردي 
چون »رشادي« / يلي بي باك مثل »شه مرادي« / »سعيدي« چون 
»سليماني« كجا رفت؟ / چه خوش بر زندگاني پا نهاديد / شما رفتيد 

و ما را جا نهاديد...«
مجموعه ش��عر »پرواز عش��ق«، در قطع رقع��ي و 1۲0 صفحه، با 
شمارگان 5 هزار نسخه و بهاي ۲5هزار ريال، توسط معاونت روابط 
عمومي و انتشارات سپاه پاسداران انقلاب اسلامي منتشر شده است.

پایداری

سردار سرلشكر پاسدار ش��هيد احمد كاظمي در 
سال 133۷ در شهرستان نجف آباد از توابع استان 
اصفهان در خانواده اي مومن و عاش��ق اهل بيت 

عصمت و طهارت)ع( ديده به جهان گشود.
او ك��ه ايمان به خدا و عش��ق به خان��دان نبوت و 
محبت به ائم��ه اطه��ار)ع( را از كودكي آموخته 
بوده با ش��روع حركت ه��اي توفنده انقلاب اس��لامي درجريان 
 اين حركت الهي قرار گرفت و همصدا با م��ردم متعهد و انقلابي 

نجف آباد در همه صحنه هاي مبارزه حضور داشت.
در آغازين روزهاي تجاوز دشمن به سوي جبهه هاي دفاع از حريم 
كشور و دين شتافت و در اين عهد خود تا آخرين لحظه وفادار ماند. 
اين سردار دلاور همانند ساير فرماندهان دفاع مقدس ، اسوه و 
الگوي جهاد در خطوط مقدم بود و در اين راه چندين بار تا مرز 
ش��هادت پيش رفت، بدن زخمي اين س��ردار دلاور حكايتي از 

مقاومت ايثارگرانه او بود.
مجروحيت هاي فراوان از ناحيه پا و دس��ت ك��ه منجر به قطع 
انگشت دست وي شده بود گوياي ايثار وجانفشاني ايشان بود. 
اين فرمانده دلاور از س��ال1359 با حضور در برابر شرارت ضد 
انقلاب در كردستان حركت جهادي خود را آغاز نمود و تا دفع 

فتنه و شرارت دشمن در كردستان ماند.

امير فاتح دفاع مقدس سردار سرلشكر پاسدار احمد كاظمي به 
پاس رشادت هاي خود موفق به دريافت سه مدال فتح از دست 

مقام معظم رهبري و فرمانده كل قوا شد.
س��ردار ش��هيد كاظمي از تاريخ59/9/1 تا 60/10/۷ فرمانده 
جبهه فياضيه بود و به پاس رش��ادت در دفاع از اسلام و انقلاب 
و دفع تجاوز دشمن به فرماندهي لش��كر نجف اشرف اصفهان 

منصوب شد.
به دنبال آن فرماندهي لشكرامام حسين)ع( و معاونت عمليات 
نيروي زميني سپاه از جمله مسووليت هايي بود كه اين سردار 

دلاور به عهده گرفت و چه زيبا و مقتدرانه اداره كرد.
از س��ال 13۷9 فرماندهي نيروي هوايي س��پاه به اين فرمانده 
رشيد و قهرمان سپرده ش��د كه مدت بيش از پنج سال اين امر 
ادامه داشت تا در تاريخ ۸۴/5/۲9 بنا بر پيشنهاد سردار سرلشگر 
پاسدار دكتر صفوي فرمانده كل سپاه ، سردار احمد كاظمي به 

فرماندهي نيروي زميني سپاه منصوب شد. 
مقام معظم رهبري در حكم انتصاب س��ردار شهيد كاظمي به 
عنوان فرماندهي نيروي زميني س��پاه وي را سرداري شجاع و 
كارآمد و با سوابق روشن به ويژه در دوران دفاع مقدس معرفي 

فرمودند.
وی سرانجام در تاريخ 19 دي 13۸۴ در سانحه هوايي به شهادت رسيد.

 گفت: آقاي اميني جايگاه من توي سپاه چيه؟
سوال عجيب و غريبي بود! ولي مي دانستم بدون حكمت نيست.

گفتم: شما فرمانده  نيروي هوايي سپاه هستين سردار.
به صندلي اش اشاره كرد. گفت: آقاي اميني، شما ممكنه هيچ وقت 
به اين موقعيتي كه من الان دارم، نرسي؛ ولي من كه رسيدم، به 

شما مي گم كه اين جا خبري نيست!
آن وقت ها محل خدمت من، لشكر هش��ت نجف اشرف بود. با 
نيروهاي سرباز زياد س��ر و كار داشتم. س��ردار گفت: اگر توي 
پادگانت، دو تا سرباز رو نمازخون و قرآن خون كردي ، اين برات 

مي مونه؛ از اين پست ها و درجه ها چيزي در نمي آد!

 بابا هميشه به ما مي گفت:
»صبح ها بعد از خواب و شب ها قبل از خواب حتما يک صفحه 
قرآن بخوانيد، اگر وقت نداريد حتما يك��ي دو آيه را بخوانيد « 
روي خواندن زيارت عاشورا هم خيلي تاكيد داشت.بعد از نماز 
صبح من كمتر مي ديدم ك��ه بابا بخوابد. هميش��ه براي نماز و 
قرآن خوان��دن و همچنين بعضي اوقات رس��يدگي ب��ه نامه ها 
مي رفت. در اتاق پذيرايي و در را مي بس��ت و ما فقط مي ديديم 

كه چراغ روشن است.

 به ندرت پيش مي آمد كه بچه هايش را همراه خود به لشكر 
بياورد آن روز ظاهرا همس��ر حاجي جايی رفت��ه بود و حاجي 
مجبور شده بود، محمد مهدي را همراه خود بياورد. از صبح كه 
آمد رفت جلس��ه و محمد مهدي را پيش ما گذاشت. جلسه كه 
تمام ش��د مقداري موز اضافه آمده بود يكي را به محمد مهدي 
دادم تا از او نيز پذيرايي كرده باش��م نمي دانم چه كاري داشت 
كه مرا احضار كرد. محمدمهدي هم پشت سر من وارد دفتر او 
شد.وقتي بچه را ديد چهره اش برافروخته شد، سپس گفت: چه 
كس��ی به  او موز داده ، گفتم: حاجي اين بچه صبح تا حالا هيچ 
چيزی نخورده يک موز كه بيش��تر به او نداده ايم تازه از س��هم 
خودم بود . نگذاشت صحبتم تمام شود دست در جيبش كرد و 
هزار تومان به من داد و گفت: همين الان مي روي و جاي آن موز 

يک كيلو موز می خريد و جايگزين می كنی!؟

 همراه سردار رفته بوديم اصفهان، ماموريت. موقع برگشتن، 
بردمان تخت فولاد. به گلزار ش��هدا كه رسيديم، گفت: بچه ها، 

دوست دارين، دري از درهاي بهشت رو به شما نشون بدم.
گفتيم: چي از اين بهتر، سردار!

كفش هايش را درآورد، وارد گلزار ش��د. يک راست بردمان سر 
مزار شهيد حسين خرازي. با يقين گفت: از اين قبر مطهر، دري 

به بهشت باز مي شه.
نشستيم. موقع فاتحه خواندن، حال و هواي سردار تماشايي بود. 
توي آن لحظه ها، هيچ كدام از ما نمي دانستيم كه اين حال و هوا، 

حال و هواي پرواز است؛ به ده روز نكشيد كه خبر آسماني شدن 
خودش را هم ش��نيديم. وصيت كرده بود كه حتما كنار شهيد 
خرازي دفنش كنند. دفنش هم كردند. تازه آن روز فهميديم كه 

بنا بوده از اين جا، در ديگري هم به بهشت باز بشود!

 آخرين جلسه اي كه سردار گذاشت، جلس��ه  فرهنگي بود؛ 
يک روز قبل از ش��هادتش. جلسه از ظهر ش��روع شد. من كنار 

سردار نشسته بودم. 
موضوع جلسه، نحوه  پشتيباني كاروان هاي راهيان نور بود. قبل 
از اينكه جلسه شروع بشود، يک كليپ چند دقيقه اي از شهيد 

خرازي گذاشتم. 
سردار، همين كه چشمش به چهره  نوراني و زيباي شهيد خرازي 
افتاد، آهي از ته دل كشيد. توي آن جلس��ه، سردار طرح هايي 
مي داد و حرف هاي��ي مي زد كه ت��ا آن موقع ب��راي حمايت از 

كاروان هاي راهيان نور، سابقه نداشت.
همين نش��ان مي داد كه چه ديدگاه بالايي نس��بت به كارهاي 
فرهنگ��ي دارد. جلس��ه تا غروب طول كش��يد. غروب س��ردار 
آستين هايش را زد بالا كه برود وضو بگيرد. يادم افتاد فيلمي از 

اوايل جنگ براي او آورده ام. 
فيلم مربوط مي ش��د به جبهه  فياضيه كه حاج احمد به همراه 

چند نفر ديگر در آن بودند. 
بيشترشان شهيد شده بودند. س��ردار وقتي موضوع را فهميد، 
مشتاق ش��د فيلم را ببيند. ديد هم. باز وقتي چشمش به چهره  

شهدا افتاد، از ته دل آه كشيد.
فردا وقتي خبر شهادت سردار را شنيدم، تازه فهميدم آن آه، آه 

تمنا بوده است؛ تمناي شهادت!

 ارادت خاص��ي به حضرت صديقه طاهره )س��لام الله عليها( 
داش��ت. به نام حضرت، مجلس روضه زي��اد مي گرفت. چند تا 

مسجد و فاطميه هم به نام و ياد بي بي ساخت.
توي مجالس روضه، هر بار كه ذك��ري از مصيبت هاي حضرت 
مي شد، قطرات اش��ک پهناي صورتش را مي گرفت و بر زمين 

مي ريخت.
خدا رحمت كند شهيد محسن اس��دي را، افسر همراه حاجي 
بود. براي ضبط صحبت هاي سردار، هميشه يک واكمن همراه 

خودش داشت. 
چند لحظه قبل از سقوط هواپيما، همان واكمن را روشن كرده 

بود و چند جمله راجع به اوضاع و احوال خودشان گفته بود.
درست در لحظه هاي س��قوط، صداي خونسرد و رساي حاجي 
بلند مي ش��ود كه مي گوي��د: صلوات بفرس��ت. هم��ه صلوات 

مي فرستند.
در آن نوار، آخرين ذكري كه از حاجي و ديگران در لحظه  سقوط 

هواپيما شنيده مي شود، ذكر مقدس »يا فاطمه زهرا« است.

به بهانه  سالگرد شهادت سردار احمد كاظمي

تمنای شهادت

گروه 
پايداری

دوشنبه   22 دی 1393
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انتشار يادمان شهيد دكتر محمد جواد باهنر

»شهيد دين و دانش« ميهمان 
شاهد ياران شد

ش��ماره جديد ماهنام��ه فرهنگي تاريخي »ش��اهد ي��اران«دي ماه 
1393 ويژه نخس��ت وزير ش��هيد و دانش��مند انقلابي دكتر محمد 
جواد باهنر به صاحب امتيازي بنياد ش��هيد و امور ايثارگران منتشر 
شد.شماره يكصد و يازدهم ماهنامه مس��تند تاريخي شاهد ياران به 
همت توسط گروه مجلات شاهد بنياد شهيد و امور ايثارگران در دي 
ماه 93 منتشر شده است.ش��هيد باهنر و ايام طلبگي با سه گفتگوي 
خواندني از دوستان و همدرسان شهيد، تشريح نقش برجسته شهيد 
باهنر در مبارزات انقلاب اس��لامي و حزب جمهوري اسلامي با چهار 
 گفت و ش��نود اختصاصي با ياران ش��هيد نيز در اين نش��ريه منتشر

 گرديده است.
گفتگو با فرزند، برادر و خواهر مكرمه ش��هيد و جمعي از بس��تگان با 
روش مستند تاريخ شفاهي نيز بر غناي مطالب اين شماره شاهد ياران 
افزوده و خوانندگان را بخش هاي مهم و ناگفته اي از زندگي اين شهيد 
والامقام آشنا مي كند.كتابشناسي ش��هيدباهنر، گزارش تصويري از 
موزه شهيد باهنر كرمان و متن س��خنراني آن شهيد والامقام درباره 
مساله تعليم و تربيت در اسلام نيز بخش پاياني يادمان شهيد دين و 
دانش است كه در 90 صفحه به همراه بيش از 50 قطعه عكس منتشر 

نشده در اين مجلد گرد آوري و عرضه شده است.

رُمان »خط تماس«، كتابی در 
وصف شهيد حاج احمد كاظمی

به گزارش ايمنا، رمان خط تماس توس��ط نشرفاتحان با همكاری 
كنگره سرداران و ۲500 ش��هيد نجف آباد در۲5۲ صفحه و قطع 
رقعی و با مديريت هنری و كتابس��ازی توس��ط موسس��ه شهيد 
كاظمی در سالروز شهادت اين شهيد و ايام عرفه 93 آماده و روانه 
چاپخانه گرديد. اين كتاب كه در نوع خود كم نظير می باشد، از نادر 
كتاب هايی است كه در سبک رمان نگارش يافته است، ساختار اين 
رمان از پيچيدگی های خاصی برخودار است كه همين موضوع به 

جذابيتش افزوده است. 

در بخشی از اين رمان آمده است : 
زمستان شروع شده بود و دس��ته های پرندگان مختلف، به سوی 
هور و جزيره  ه��ای ام الطويل و فياض و درياچ��ه ی بوبيان و كانال 
ماهيگيری می رفتند. گروه های هفتی ش��ان از بالای سر نيروهای 
آماده ی رزم می گذشت و می رفت تا در جای مناسبی بنشيند. دو 
جناح چپ و راست شان در نقطه ای به هم می رسيد كه شايد به آن 
هم می ش��د در نوع خود گفت خط تماس..! بر اساس اين گزارش، 
علاقه مندان به تهيه آثار فوق می توانند با شماره  0۲53۷۸۴0۸۴۴ 
www. الی ۶ تم��اس گرفته يا به نش��انی اينترنتی م��ن و كتاب

manvaketab.ir و سايت اطلاع رسانی مؤسسه شهيد كاظمی 
به نشانی قم، خيابان معلم، مجتمع ناش��ران، طبقه اول، فروشگاه 

131، مركز نشر و پخش شهيد كاظمی مراجعه كنند
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روزنامه خبری، فرهنگی 

اجتماع��ی صب��ح ای��ران 

اخبــار کوتاه

مجموعه شعر »پرواز عشق«، با آثاري از ش��اعران دفاع مقدس در 
رثاي سردار شهيد احمد كاظمي و 11 تن از ش��هداي عرفه كه به 
كوشش محمد قاسم فروغي جهرمي گردآوري شده، توسط معاونت 
روابط عمومي و انتشارات سپاه پاس��داران انقلاب اسلامي به چاپ 

رسيده است.
پيام مقام معظم رهبري به مناسبت شهادت سردار احمد كاظمي و 
ديگر سرداران سپاه در سانحه سقوط هواپيماي جت فالكون در سال 

13۸۴منعكس شده است.
محمد قاسم فروغي، در مقدمه مجموعه شعر "پرواز عشق" نوشته 
اس��ت: ادبيات متعهد ما عرصه بروز و ظهور احساس، عاطفه، شور، 
شعور، دردمندي، دلواپسي، سوز، سوگ، عشق و حماسه هايي است 

كه از ميدان هاي ايثار، جهاد و شهادت پديد مي آيند.

فصل اول اين كتاب، به تبيين زندگي نام��ه و انعكاس تصاويري از 
سرداران شهيد عرفه؛ "احمد كاظمي"، "حميد آذين پور"، "صفدر 
رشادي"، "احمد الهامي نژاد"، "سعيد سليماني"، عباس كروندي"، 
"سعيد مهتدي جعفري"، "نبي الله شاه مرادي" غلامرضا يزداني" و 
پاسداران شهيد "مرتضي بصيري" و "محسن اسدي" اختصاص داده 
شده است.مثنوي "مردان عشق" سروده حسين اسرافيلي، غزل � 
مثنوي "پرواز" اثر رضا اسماعيلي، منظومه "پرواز سرخ در آسمان 
آبي" س��روده ش��يرينعلي گلمرادي، مثنوي "لحظه پرواز" به قلم 

عبدالرحيم سعيدي راد و "از آغاز تا پرواز" اثر محمدجواد محبت، كه 
در وصف شهداي عرفه سروده شده اند، در فصل دوم از مجموعه شعر 

"پرواز عشق" گردآمده اند.
در بخش��ي از مثنوي "لحظه پرواز" آمده اس��ت: "خداوندا! تو رب 
العالميني / در اين هس��تي تو تنها بهتريني / كجا رفتند "يزداني" 
تباران / "حنيفان" بس��يج و پاس��داران / نديدم ش��يرمردي چون 
"رش��ادي" / يلي بي باك مثل "ش��ه م��رادي" / "س��عيدي" چون 
"سليماني" كجا رفت؟ / چه خوش بر زندگاني پا نهاديد / شما رفتيد 

و ما را جا نهاديد..."
مجموعه ش��عر "پرواز عش��ق"، در قط��ع رقع��ي و 1۲0 صفحه، با 
شمارگان 5هزار نسخه و بهاي ۲5هزار ريال، توسط معاونت روابط 
عمومي و انتشارات سپاه پاسداران انقلاب اسلامي منتشر شده است

پایداری

سردار سرلش��كر پاسدار ش��هيد احمد كاظمي 
در سال 133۷ در شهرس��تان نجف آباد از توابع 
استان اصفهان در خانواده اي مومن و عاشق اهل 

بيت عصمت و طهارت)ع( ديده به جهان گشود.
او كه ايمان به خدا و عش��ق به خان��دان نبوت و 
محبت به ائمه اطهار)ع( را از كودكي آموخته بوده 
با شروع حركتهاي توفنده انقلاب اسلامي درجريان اين حركت 
الهي قرار گرفت و همصدا با مردم متعهد و انقلابي نجف آباد در 

همه صحنه هاي مبارزه حضور داشت.
در آغازين روزهاي تجاوز دش��من به س��وي جبهه هاي دفاع از 
حريم كشور و دين ش��تافت و در اين عهد خود تا آخرين لحظه 
وف��ادار ماند. اين س��ردار دلاور همانند س��اير فرماندهان دفاع 
مقدس ، اس��وه و الگوي جهاد در خطوط مقدم بود و در اين راه 
چندين بار تا مرز ش��هادت پيش رفت ، بدن زخمي اين سردار 

دلاور حكايتي از مقاومت ايثارگرانه او بود.
مجروحيتهاي ف��راوان از ناحيه پا و دس��ت ك��ه منجر به قطع 
انگشت دست وي شده بود گوياي ايثار وجانفشاني ايشان بود. 
اين فرمانده دلاور از س��ال1359 با حضور در برابر شرارت ضد 
انقلاب در كردستان حركت جهادي خود را آغاز نمود و تا دفع 

فتنه و شرارت دشمن در كردستان ماند.

امير فاتح دفاع مقدس سردار سرلشكر پاسدار احمد كاظمي به 
پاس رشادتهاي خود موفق به دريافت 3مدال فتح از دست مقام 

معظم رهبري و فرمانده كل قوا گرديد.
س��ردار ش��هيد كاظمي از تاريخ59/9/1 تا ۶0/10/۷ فرمانده 
جبهه فياضيه بود و به پاس رش��ادت در دفاع از اسلام و انقلاب 
و دفع تجاوز دشمن به فرماندهي لش��كر نجف اشرف اصفهان 

منصوب شد.
بدنبال آن فرماندهي لشكرامام حس��ين)ع( و معاونت عمليات 
نيروي زميني سپاه از جمله مس��ووليتهايي بود كه اين سردار 

دلاور به عهده گرفت و چه زيبا و مقتدرانه اداره كرد.
از س��ال 13۷9 فرماندهي نيروي هوايي س��پاه به اين فرمانده 
رشيد و قهرمان سپرده ش��د كه مدت بيش از پنج سال اين امر 
ادامه داشت تا در تاريخ ۸۴/5/۲9 بنا بر پيشنهاد سردار سرلشگر 
پاسدار دكتر صفوي فرمانده كل سپاه ، سردار احمد كاظمي به 
فرماندهي نيروي زميني سپاه منصوب شد. مقام معظم رهبري 
در حكم انتصاب س��ردار ش��هيد كاظمي به عنوان فرماندهي 
نيروي زميني سپاه وي را سرداري ش��جاع و كارآمد و با سوابق 

روشن به ويژه در دوران دفاع مقدس معرفي فرمودند.
سرانجام در تاريخ 19 دي 13۸۴ در سانحه ي هوايي به شهادت 

رسيد

 گفت: آقاي اميني جايگاه من توي سپاه چيه؟=
س��ئوال عجيب و غريبي ب��ود! ولي مي دانس��تم بدون حكمت 

نيست.
گفتم: شما فرمانده ي نيروي هوايي سپاه هستين سردار.

به صندلي اش اشاره كرد. گفت: آقاي اميني، شما ممكنه هيچ 
وقت به اي��ن موقعيتي كه م��ن الان دارم، نرس��ي؛ ولي من كه 

رسيدم، به شما مي گم كه اين جا خبري نيست!
آن وقت ها محل خدمت من، لشكر هش��ت نجف اشرف بود. با 
نيروهاي سرباز زياد س��ر و كار داشتم. س��ردار گفت: اگر توي 
پادگانت، دو تا سرباز رو نمازخون و قرآن خون كردي ، اين برات 

مي مونه؛ از اين پست ها و درجه ها چيزي در نمي آد!

 بابا هميشه به ما مي گفت:
»صبح ها بعد از خواب و شب ها قبل از خواب حتماً يک صفحه 
قرآن بخوانيد، اگر وقت نداريد حتماً يك��ي دو آيه را بخوانيد « 
روي خواندن زيارت عاشورا هم خيلي تأكيد داشت.بعد از نماز 
صبح من كمتر مي ديدم ك��ه بابا بخوابد. هميش��ه براي نماز و 
قرآن خوان��دن و همچنين بعضي اوقات رس��يدگي ب��ه نامه ها 
مي رفت. در اتاق پذيرايي و در را مي بس��ت و ما فقط مي ديديم 

كه چراغ روشن است..

 به ندرت پيش مي آمد كه بچه هايش را همراه خودبه لشكر 
بياورد آن روز ظاهراً همس��ر حاجي جايی رفت��ه بود و حاجي 
مجبور شده بود، محمد مهدي را همراه خود بياورد از صبح كه 
آمد رفت جلس��ه و محمد مهدي را پيش ما گذاشت. جلسه كه 
تمام ش��د مقداري موز اضافه آمده بود يكي را به محمد مهدي 
دادم تا از او نيز پذيرايي كرده باش��م نمي دانم چه كاري داشت 
كه مرا احضار كرد. محمدمهدي هم پشت سر من وارد دفتر او 
شد.وقتي بچه را ديد چهره اش برافروخته شد، سپس گفت: چه 
كس��ی به  او موز داده ، گفتم: حاجي اين بچه صبح تا حالا هيچ 
چيزی نخورده يک موز كه بيش��تر به او نداده ايم تازه از س��هم 
خودم بود . نگذاشت صحبتم تمام شود دست در جيبش كرد و 
هزار تومان به من داد و گفت: همين الان مي روي و جاي آن موز 

يک كيلو موز می خريد و جايگزين می كنی!؟

 همراه سردار رفته بوديم اصفهان، مأموريت. موقع برگشتن، 
بردمان تخت فولاد. به گلزار ش��هدا كه رسيديم، گفت: بچه ها، 

دوست دارين، دري از درهاي بهشت رو به شما نشون بدم.
گفتيم: چي از اين بهتر، سردار!

كفش هايش را درآورد، وارد گلزار ش��د. يک راست بردمان سر 
مزار شهيد حسين خرازي. با يقين گفت: از اين قبر مطهر، دري 

به بهشت باز مي شه.
نشستيم. موقع فاتحه خواندن، حال و هواي سردار تماشايي بود. 

توي آن لحظه ها، هيچ كدام از ما نمي دانستيم كه اين حال و هوا، 
حال و هواي پرواز است؛ به ده روز نكشيد كه خبر آسماني شدن 
خودش را هم ش��نيديم. وصيت كرده بود كه حتماً كنار شهيد 
خرازي دفنش كنند. دفنش هم كردند. تازه آن روز فهميديم كه 

بنا بوده از اين جا، در ديگري هم به بهشت باز بشود!

 آخرين جلس��ه اي كه س��ردار گذاشت، جلس��ه ي فرهنگي 
بود؛ يک روز قبل از ش��هادتش. جلس��ه از ظهر شروع شد. من 
كنار سردار نشس��ته بودم. موضوع جلس��ه، نحوه ي پشتيباني 
كاروان هاي راهيان نور بود. قبل از اين كه جلس��ه شروع بشود، 
يک كليپ چند دقيقه اي از ش��هيد خرازي گذاش��تم. سردار، 
همين كه چش��مش به چهره ي نوراني و زيباي شهيد خرازي 
افتاد، آهي از ته دل كشيد. توي آن جلس��ه، سردار طرح هايي 
مي داد و حرف هاي��ي مي زد كه ت��ا آن موقع ب��راي حمايت از 

كاروان هاي راهيان نور، سابقه نداشت.
همين نش��ان مي داد كه چه ديدگاه بالايي نس��بت به كارهاي 
فرهنگ��ي دارد. جلس��ه تا غروب طول كش��يد. غروب س��ردار 
آس��تين هايش را زد بالا كه برود وضو بگيرد. يادم افتاد فيلمي 
از اوايل جنگ براي او آورده ام. فيلم مربوط مي ش��د به جبهه ي 
فياضيه كه حاج احمد ب��ه همراه چند نفر ديگ��ر در آن بودند. 
بيشترشان شهيد شده بودند. س��ردار وقتي موضوع را فهميد، 
مشتاق شد فيلم را ببيند. ديد هم. باز وقتي چشمش به چهره ي 

شهدا افتاد، از ته دل آه كشيد.
فردا وقتي خبر شهادت سردار را شنيدم، تازه فهميدم آن آه، آه 

تمنا بوده است؛ تمناي شهادت!

 ارادت خاصي به حض��رت صديقه طاهره )س��لام ا... عليها( 
داش��ت. به نام حضرت، مجلس روضه زي��اد مي گرفت. چند تا 

مسجد و فاطميه هم به نام و ياد بي بي ساخت.
توي مجالس روضه، هر بار كه ذك��ري از مصيبت هاي حضرت 
مي شد، قطرات اش��ک پهناي صورتش را مي گرفت و بر زمين 

مي ريخت.
خدا رحمت كند شهيد محسن اس��دي را، افسر همراه حاجي 
بود. براي ضبط صحبت هاي سردار، هميشه يک واكمن همراه 
خودش داشت. چند لحظه قبل از سقوط هواپيما، همان واكمن 
را روشن كرده بود و چند جمله راجع به اوضاع و احوال خودشان 

گفته بود.
درست در لحظه هاي س��قوط، صداي خونسرد و رساي حاجي 
بلند مي ش��ود كه مي گوي��د: صلوات بفرس��ت. هم��ه صلوات 

مي فرستند.
در آن ن��وار، آخرين ذكري كه از حاج��ي و ديگران در لحظه ي 
سقوط هواپيما شنيده مي ش��ود، ذكر مقدس »يا فاطمه زهرا« 

است 

به بهانه ی سالگردشهادت سرداراحمد كاظمي

تمنای شهادت

گروه 
پايداری

دوشنبه   22 دی 1393
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وصف شهداي عرفه در »پرواز عشق«
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اطلاعیه منطقه  یازده شهرداری اصفهان)نوبت دوم( اطلاعیه منطقه  یازده شهرداری اصفهان)نوبت دوم( 

روابط عمومی منطقه 11 شهرداری اصفهان روابط عمومی منطقه 11 شهرداری اصفهان 

پي��رو اطلاعيه منتش��ره در روزنامه اصفهان زيبا به ش��ماره 2256 م��ورخ 93/9/19  نظر به 
اينكه تمامي س��ه دانگ مش��اع از ششدانگ عرصه و حق كرد و كشت و ريشه و حقآ به و 
كلي��ه حقوق مالكانه و زارعانه يك قطعه زمين كش��اورزي پ��لاك ثبتي 19/921 بخش 14 
ثبت اصفهان به كد نوس��ازي20-25-7 متعلق به ورثه مرحوم احمد تقي يار شامل مجيد، 
اسماعيل، مهدي، صديقه، بتول، زهرا، علي و عصمت همگي تقي يار در طرح خيابان بهشت 
قرار گرفته و هيأت كارشناس��ان رسمي دادگستري ضمن بازديد از محل نسبت به ارزيابي 
آن اقدام و نظريه مورخ 93/8/25 را صادر نموده اند، لذا باتوجه به ضرورت اجراي طرح 
و براب��ر ماده 8 لايحه قانوني نحوه خريد و تمل��ك اراضي و املاك براي اجراي طرحهاي 
عمومي، عمران��ي و نظامي دولت مصوب 1358/11/17 بدينوس��يله به نامبرده بالا و كليه 
مدعيان احتمالي ابلاغ مي گردد حداكثر ظرف مدت پانزده روز پس از نشر اين آگهي جهت 
انجام معامله طبق نظريه كارشناسي به شهرداري منطقه 11 واقع در رهنان، خيابان شهيدان 

غربي مراجعه نمائيد. 
بديهي است در صورت عدم مراجعه برابر مقررات اقدام خواهد شد. 

پيرو اطلاعيه منتش��ره در روزنامه اصفهان زيبا به ش��ماره 2256 مورخ 93/9/19  نظر به اينكه 
تمامي بيست و هفت حبه و چهارصد و پنجاه و نه و نيم حبه مشاع از هفتاد و دو حبه ششدانگ 
عرصه و حق كرد و كش��ت و ريش��ه و حقآ به و كليه حقوق مالكانه و زارعانه يك قطعه زمين 
كشاورزي به پلاك ثبتي 19/920بخش 14 ثبت اصفهان به كد نوسازي 5-25-7 متعلق به ورثه 
مرحوم احمد تقي يار شامل مجيد، اسماعيل، مهدي، صديقه، بتول، زهرا، علي و عصمت همگي               
تقي يار در طرح خيابان بهشت قرار گرفته و هيأت كارشناسان رسمي دادگستري ضمن بازديد 
از محل نس��بت به ارزيابي آن اقدام و نظريه مورخ 93/8/25 را صادر نموده اند، لذا باتوجه به 
ض��رورت اجراي طرح و برابر ماده 8 لايحه قانوني نحوه خريد و تملك اراضي و املاك براي 
اجراي طرحهاي عمومي، عمراني و نظامي دولت مصوب 1358/11/17 بدينوسيله به نامبرده بالا 
و كليه مدعيان احتمالي ابلاغ مي گردد حداكثر ظرف مدت پانزده روز پس از نش��ر اين آگهي 
جهت انجام معامله طبق نظريه كارشناسي به شهرداري منطقه 11 واقع در رهنان، خيابان شهيدان 

غربي مراجعه نمائيد. 
بديهي است در صورت عدم مراجعه برابر مقررات اقدام خواهد شد. 



با سرد ش��دن هوا درفصل پاييز و زمس��تان و ايجاد پديده وارونگي هوا و 
 افزايش آلودگي هوا در شهر اصفهان و برخي ديگر از كلانشهرها طرح هايي

 براي كاهش اي��ن آلودگي به اجرا در م��ي آيد كه يك��ي از اين طرح ها 
 محدوديت تردد زوج وفرد خودروهاي س��واري در نقاطي از اين ش��هر 
مي باشدكه لازم است بررس��ي ش��ود كه اجراي اين طرح چه ميزان در 

كاهش آلايندگي ها تأثير دارد؟
آنچه مسلم اس��ت كنترل تردد خودروها مي تواند دركاهش آلايندگي 
هوا موثر باش��د ولي به نظر مي رسد عمده مش��كل آلايندگي كلانشهر 
واحدهاي صنعتي مستقر در محدوده اين شهرها هستند كه ظاهرا به لحاظ 
 بازتاب هاي سياسي، اجتماعي و امنيتي در برخورد با آنها با مماشات عمل 

مي شود و عمده فشار برمردم وخودروهاي سواري وارد مي شود. 
دراين بين مشاهده مي شود وسايل نقليه اي مانند اتوبوس ها، ميني بوس ها، 
كاميون ها  و كاميون ها كه تماما ديزلي هستند و به لحاظ زمان تردد آنها 
كه معمولا بيش از 10 س��اعت در روز است به مراتب آلايندگي بيشتري 
نسبت به خودروهاي سواري دارند كه معمولا افراد براي انجام امورخود در 

روز بين يک تا دو ساعت درسطح شهر تردد مي كنند. 
آنچه در خاطر شهروندان اس��ت اجراي طرح زوج و فرد اولين با درتهران 
آن هم براي كاهش ترافيک در مناطق پر رفت وآمد اجرا شد و به نظر نمي 
رسد اجراي اين طرح در كاهش آلودگي هوا اثر قابل توجهي داشته باشد، 
زيرا ايجاد ممنوعيت دريک محيط مح��دود نمي تواند محدوديتي براي 
جلوگيري از تردد همين وس��ايل نقليه در خارج از طرح ترافيک باش��د 
وهمين خودرو آزادانه در خارج از اين طرح تردد مي كند و آلايندگي ايجاد 

شده با جريان هوا به ديگر نقاط نيز منتقل مي شود.
 اين درحالي اس��ت كه شهروندان شاهد هس��تند با وسايل نقليه آلاينده 
س��نگين ازجمله اتوب��وس هاي ش��ركت واح��د هيچ گون��ه برخوردي 
ص��ورت نمي گيرد؛ زي��را به خاطر مس��ائل، مش��كلات و محدوديت ها 
اين ش��ركت امكان اس��تفاده از گاز را براي اتوبوس هاي خ��ود ندارد و 
بخش اعظ��م ن��اوگان حم��ل ونق��ل درون ش��هري از س��وخت نفت 
گاز اس��تفاده مي كنند كه ب��ا توجه به زم��ان فعاليت آنها ك��ه بيش از 
10 س��اعت اس��ت، بيش از ده ها دس��تگاه خودرو س��واري كه معمولا 
 مدت زمان تردد آن بين يک تا دو س��اعت مي ش��ود آلايندگي خواهد

 داشت. 
همچنين با توجه به اينكه وسايل نقليه شخصي مكلف به انجام معاينه فني 
سالانه هستند درصورت تأييد خودرو توسط مراكز معاينه فني جلوگيري 
 از تردد آنها برچه اساسي صورت مي گيرد جداي از آن اگر مشكل آلاينده گي

 هوا ناش��ي از س��وخت مصرفي مي باش��د لازم اس��ت پالايش��گاه هاي 
توليد كننده سوخت  نسبت به توليد س��وخت  با استانداردهاي روز دنيا 
اقدام كند اگر مشكل از سيستم احتراق خودرو هاست لازم است اين نقص 

توسط كارخانه های توليد خودرو رفع و بهينه سازي شود. 
فریدون شیبانی- کارشناس استانداری اصفهان 

کاربری پل های عابر پیاده چیست ؟
شهین اصلانی : ساعت 9 شب درحال رانندگی با سرعت بالا درخيابان 
كاوه ناگهان متوجه زن و مردی بالباس تيره شدم كه در حال رد شدن از 
خيابان بودند زن و مرد كه تا وسط خيابان آمده بودند فاصله ای با خودرو 
نداشتند و در صورت متوجه نشدن، فاجعه و تصادفی مهيب در انتظار هم 
راننده و هم آن دو عابر پياده بود با صدای جيغ زن ناگهان با چرخش سريع 
فرمان از كنار آنها رد شدم. به محض رد شدن از كنار آنها در عرض چشم بر 
هم زدنی و حتی ثانيه ای نگاهم به پل عابر پياده افتاد و احساس كردم اگر 
اين حادثه وحشتناک رخ می داد، ابلهانه ترين و احمقانه ترين حادثه تاريخ 
رخ داده بود، البته برای آن دو عابر پياده، چرا كه جان خود را برای هيچ از 
دست می دادند. بی ترديد نظر شما هم همين خواهد بود طی كردن چند 
قدم بيشتر و بالا رفتن از تعدادی پله قطعا ارزش آن را دارد كه بتوانی سال 
ها زنده بمانی. در بزرگراه ها و خيابان هايی كه سرعت بالای خودروها قابل 
كنترل نيست بی شک رد شدن از خيابان نوعی خودكشی است و چنين 
حركاتی كه از عابران پياده سر می زند نوعی بازی با جان خود و به دردسر 
انداختن راننده هاست. بی ترديد هزينه هايی كه برای پل های عابر پياده 
می شود، هزينه كمی نيست و ش��هرداری ها خود را موظف به انجام اين 
وظيفه می دانند اما در اكثر مواقع اين پل ها در حال فرس��ايش اند بدون 
اينكه عابری از روی آنها رد ش��ود حتی در خيابان های شلوغ و پرترددی 
 چون خيابان كاوه كه چندين پل عابر پياده در طول آن نصب شده است. 
اين روزها عده بس��ياری از همش��هريان تعداد پله های زياد اين پل ها و 
دردهای اس��تخوانی و مفصلی خود را دليلی برای استفاده نكردن از پل 
های هوايی می دانند. برخی از پل ها از پله های برقی و پوش��ش مناسب 
سقف و نور كافی برخوردارند كه در مكان های پرتردد از آنها استقبال می 
شود اما پل هايی كه پله برقی ندارند معمولا از استقبال چندانی برخوردار 
نيستند هر چند بالا رفتن از پل های غير مكانيزه بازهم ارزش زنده ماندن 
را دارد، اما بس��ياری از پل های عابر پياده به جهت نداشتن نور كافی به 
محلی مخوف برای خريد و فروش مواد مخدر، زورگيری و اراذل و اوباش 
تبديل شده و كمتر كسی مايل است در ساعات شب از آنها استفاده كند. 
مزاحمت، زورگيری و بعضی جرايم در پل های عابر پياده متروكه و بدون 
استفاده رخ می دهد و برخی از اين پل ها هم كه مسقف شده اند به محل 
خواب و زندگی افراد بی خانمان يا معتادان تبديل شده است. اين دلايل 
برخی از دلايل عدم علاقه عابران پياده به استفاده از پل های هوايی است 
اما بی شک اگر همه افراد مقيد به استفاده از پل هوايی باشند و به درستی 
اين كار اعتقاد داشته باشند نه تنها در بزرگراه ها و خيابان های با سرعت 
بالا بلكه در خيابان های معمولی هم از آن استفاده خواهند كرد و هر چه 
برتعداد استفاده كنندگان از اين پل ها افزوده شود بساط افراد بی خانمان 

و متكديان و معتادان از اين پل ها برچيده خواهد شد.

بیشتر چه چیزهایی می خرید؟  
هرچه كه برای خانه لازم باشد. می خندد وادامه 
 می دهدالبت��ه به پولی هم كه از س��رماه اضافه

می آيد هم بستگی دارد. 
كنترل س��بدش از بس سنگين شده ازدستش  

در می رود ومحكم می خورد پشت سبدجلويی 
 سريع معذرت خواهی می كند وسبدرا به سختی عقب می برد.

همين علتی می شود برای صحبتمان.
آخرین دفعه ای که برای خرید آمدید کی بوده؟

هفته قبل
پس چطور این قدرخرید دارید؟

خوب حراج آخرفصله قيمت ها را خيل��ی آوردن پايين. مكثی 
می كند ومی گويد:» همين هارا هفته ديگه بخوام بخرم دوبرابر 

بايد پول بدم.«
آقای قنبری هم يكی از مش��تريان ثابت اين فروشگاه است اين 

را خودش می گويد.
شما چقدر خرید می کنید؟

خريدبرای من يک جورلذت است. ولی كيفيت خوب برايم خيلی 
اهميت دارد. البته اول ماه يک مقداری پس انداز می كنم وبقيه 

را می گذارم برای خريد.

   مصرف گرایی یک عامل ضداقتصادی
امروزه با ش��رايط رونق اقتصادی و ق��درت خريد مردم مصرف 
 گرايی رواج يافته اس��ت. مصرف گرايي يعني استفاده از كالاها

 به منظور رفع نيازه��ا و اميال. اين عمل نه تنها ش��امل خريد 
كالاهاي مادي، بلكه در برگيرنده خدمات نيز است. مصرف گرايي 
 در هر جامع��ه اي به ش��كل بي روي��ه، يک آس��يب اجتماعي

است كه مستلزم شناخت علمي و سپس درمان اساسي است. 
مصرف گرايي امروزه از جنبه هاي منفي و ضد اقتصادي مصرف 
است كه با تغيير در الگوي مصرف يک كشور و تمايل به تجملات 
بوده، ريشه فقر و از اهداف تهاجم فرهنگي است. در چنين حالتي 
است كه ترويج فرهنگ غربي و استفاده از كالاهاي لوكس و گران 
قيمت خارجي در كشور به عنوان رسالتي براي متمدن كردن 
مردم به ش��مار مي آيد. در جوامع نوين مص��رف گرايي به يک 
فعاليت اجتماعي اصلي تبديل شده كه براي مصرف گرايي مقدار 
زيادي وقت، انرژي، پول، خلاقيت و نوآوري تكنولوژيكي مصرف 
مي شود. در ريشه يابی به روز و گسترش فرهنگ مصرف زدگی در 
يک جامعه، عوامل درون فردی و برون فردی گوناگونی می توانند 
دخيل باشند؛ كه با شناخت آنها می توان به راهكارهای مناسب، 
جهت اصلاح الگوی مصرف يک جامعه، دست يافت؛ ازجمله اين 

عوامل می توان به موارد زير اشاره كرد.                        

   عقده های روانی افراد،عاملی برای مصرف گرایی
از جمل��ه عوامل درون ف��ردی، ك��ه می تواند در پيدا ش��دن 

مصرف گرايی در ميان اف��راد يک جامعه نقش 
داشته باش��د، وجود برخی عقده های روانی در 
افراد است. يكی از اين عقده های روانی، عقده  ای 
است كه بر اثر تنگ دستی ها و محروميت هايی 
كه فرد در طول زندگی با آن دس��ت به گريبان 
بوده، به وجود می آيد و در شخصيت فرد، ايجاد 
اختلال می كند. در اين واكنش روانی، فرد دچار 
اختلال، س��عی می كند برای سرپوش گذاردن 
بر ناكامی ها و عقده های متراكم خود، به عملی 
دس��ت بزند ك��ه او را در اجتماع مط��رح كند. 
يكی از اين اعمال، اسراف كاری و زياده روی در 

مصرف است.

   تاس�یس فروش�گاه ه�ای ب�زرگ، 
تشویقی بر مصرف گرایی

صفاری، كارشناس مسائل اقتصادی می گويد:توسعه 
انواع فروشگاه هاي بزرگ ) مواد غذايي، اسباب 

منزل، پوشاک، وسايل الكتريكي و ... ( در زير يک سقف، مردم 
را به مصرف گرايي انبوه عادت داد. اف��راد در محيطي قرار مي 
گرفتند كه كالاهاي متنوع را در يک جا جلوي چش��مان خود 
مي ديدند. همزم��ان، مدگرايي به وجود آمد كه بر اس��اس آن 
 كالاها براي دوره هاي معيني ) يا محدودي ( تبليغ و اس��تفاده

 مي شدند. مردم به اين سمت هدايت مي شدند كه كالاها را در 
زمان محدودي استفاده كنند.

   تبدیل خرید به هنجار؛ ارزش ومنزلت اجتماعی
 در دنيای جديد، كالاها و اش��يا از ش��كل س��نتی خود خارج 
شده اند و مصرف كالا و خدمات، ديگر تنها برای برطرف كردن 
يک دسته از نيازهای زيستی نيس��تند؛ بلكه كالاها و مصرف 
 آنها به عنوان نماد و نشانه ای بر منزلت و شخصيت اجتماعی و

به عنوان ابزاری جهت نشان دادن منزلت اجتماعی مورد توجه 
مصرف كننده قرار می گيرند.

اين فرهنگ دنيای جديد، مصرف را معيار و ملاک ش��خصيت 
و كالا را وسيله هويت بخشی در نظر گرفته، كه اين كارعاملی 
جدی برای مصرف گرايی و پديد آمدن نوعی مسابقه مصرف 

در ميان افراد جوامع شده است.

   تبلیغات گسترده، به وسیله وسایل ارتباط جمعی 
بدون ش��ک تبليغات تجاری با هدف معرف��ی كالا و خدمات از 
نيازهای ضروری عصر حاضر به ش��مار می روند؛ اما متأس��فانه 
اين گونه از تبليغات ب��ا بهره گيری از برخی ش��گردها و پاره ای 
مضامين و محتواها، مقدمه  گسترش مصرف گرايی در جامعه  
می شوند؛ ازجمله مشكلات تبليغات بازرگانی می توان به ايجاد 
احساس نياز درمخاطب بدون اينكه نياز واقعی به آن كالا داشته 

باشد اشاره كرد.

   حراج وکارت اعتباری
 مص��رف گرايي مي بايس��ت س��هل و آس��ان ش��ود. پ��س ابزار 
مصرف گراي��ي بايد مهيا مي ش��د. در جوامع امروزی وس��ايل 

ارتباط جمعي به مهم ترين ابزار مدگرايي و تبليغ براي كالاها 
تبديل شدند. 

دو نوع ابزار مصرف گراي��ي در جوامع رواج پيدا 
كرد: نخس��ت حراج ه��اي پي در پ��ي كالاها و 
ديگري اشاعه كارت هاي اعتباري. در كشورهاي 
توس��عه يافته، در طول يكس��ال ب��ه بهانه هاي 
متعدد حراج كالاها وجود دارد. در حراج كالاها، 
از يک روان شناسي استفاده مي شود و آن ايجاد 

احساس نياز كاذب است.
مش��تري جنس��ي را كه در حراج مي بيند، فكر 
مي كند كه نياز دارد، در حالي كه اگر حراج نبود 
چنين احساسي به او دس��ت نمي داد. از سوي 
ديگر، ف��رد در بازار بايد احس��اس كند كه همه 
وقت، پول براي خريد دارد. در اينجا مس��اله از 
طريق مكانيزم كارت هاي اعتباري حل مي شود. 
به عبارت ديگر هرگاه احساس نياز كردي، حتي 
اگر پول نقد هم نداش��ته باشي، با داشتن كارت 

اعتباري، در واقع پول به همراه خود داري.

   برنامه ریزی، راهی برای جلوگیری از مصرف گرایی
دكتر صف��اری می گوي��د: قناعت يك��ی از موان��ع مهم برای 
مصرف گرايی می باش��د وی براين عقيده است كه قانع بودن 
به معنی هزينه نكردن نيست بلكه درست هزينه كردن است. 
صفاری از جمله راهكارهای ديگر را برنامه ريزی ذكر می كند. 
برنامه ريزي براي الگوهاي مصرف گرايي نوين بايد در چند بعد 
صورت گيرد؛ نخس��ت، مصرف گرايي صحي��ح را بايد از طريق 
آموزش هاي رس��مي به كودكان، نوجوانان و جوانان آموزش 

داد. اين امر بايد از طريق مدارس صورت گيرد.
 همچنين مصرف گرايي غلط و صحيح را بايد به ش��يوه هاي 
آموزش هاي غيررسمي از طريق رسانه هاي جمعي و به ويژه 
راديو و تلويزيون به بزرگس��الان نش��ان داد. از ديگرراهكارها 
اين اس��ت كه عرض��ه كالا و خدم��ات در جامعه ب��ه گونه اي 
 صورت گيرد كه اعضاي طبقات متفاوت دسترسي نسبتاً مشابه اي

 به آنها داش��ته باش��ند.تبليغات نيز بايد به گونه اي باشند كه 
مصرف گرايي افراط��ي را اش��اعه ندهند، و صرف��اً به معرفي 
كالاها و خدم��ات بپردازند. م��ردم را به پس انداز وس��رمايه 
گذاری تش��ويق كند نه خريد بی رويه. فرهن��گ بازيافت در 
ميان مردم رواج داده ش��ود. براي اين منظور ابزار جمع آوري 
مازادها در سراس��ر جامعه نصب و به كار گرفته شود. بازيافت 
به عنوان ي��ک ارزش تلقي ش��ود و از جوام��ع ديگر چگونگي 
 عمل بازياف��ت به نماي��ش گذارده ش��ود.كه تمام��ی اين ها

 درواقع اصلاح الگوی مصرف درجامعه است.        

   تقویت باورهای دینی وتثبیت ارزش های اخلاقی ،
عاملی مهم درجلوگیری از مصرف گرایی

به وسيله آشنا كردن مردم با آس��يب های اجتماعی مصرف گرايی  
وآم��وزش وتاكيد براين مس��اله ك��ه مصرف گرايی واس��راف 
درمغاي��رت با دس��تورات وآموزه ه��ای دينی اس��ت می توان 
درجلوگيری روند روبه رش��د مصرف گرايی كوش��يد اين كار 
می تواندتوسط مراكز فرهنگی ودينی و به خصوص استفاده از 

نيروهای متخصص در رسانه ملی انجام گيرد.
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گزارش

روزنامه خبری، فرهنگی 

اجتماع��ی صب��ح ای��ران 

رييس پليس آگاهي اس��تان اصفهان گفت: اعض��اي باندي كه با 
دسته  چک هاي سرقتي، اقدام به كلاهبرداري ميلياردي از كسبه 
و شهروندان مي كردند، در عمليات ويژه كارآگاهان پليس آگاهي 

استان اصفهان شناسايي و دستگير شدند.
سرهنگ ستار خسروي گفت: در پي ش��كايت تعدادي از كسبه و 
صاحبان مغازه ها مبني بر كلاهبرداري از آنان، موضوع به صورت 

ويژه در دستور كار كارآگاهان پليس آگاهي قرار گرفت. 
وي افزود:  در تحقيقات صورت گرفته مش��خص ش��د كه اعضاي 

باندي از طريق چک هاي مسروقه اقدام به كلاهبرداري از كسبه و 
شهروندان مي كنند.  رييس پليس آگاهي استان اصفهان تصريح 
كرد: كارآگاهان با انج��ام تحقيقات دريافتند اعض��اي اين باند از 
سارقان حرفه اي داخل خودرو هستند و دسته چک و مدارک را از 
داخل خودروي شهروندان به سرقت برده و سپس به وسيله آنها از 
تعداد زيادي مغازه  لوازم خانگي و فرش فروشي  و... اقدام به خريد 

كرده و سپس اجناس را به نفع خود به فروش مي رساندند. 
سرهنگ خسروي خاطرنش��ان كرد: با اطلاعات به دست آمده از 

اظهارات مالباختگان و شناسايي هويت اصلي متهمان، سرانجام 
پس از بررسي هاي لازم، يكي از آنان در يک عمليات ويژه دستگير 
و مورد شناسايي ش��اكيان قرار گرفت. وي اظهار كرد:  با اعترافات 
متهم دستگير شده، دو نفر ديگر از همدستان وي نيز كه در انجام 
سرقت ها و كلاهبرداري ها مشاركت داشتند، شناسايي و دستگير و 
پس از اعتراف صريح به جرايم ارتكابي به مراجع قضايي تحويل داده 
شدند. رييس پليس آگاهي استان اصفهان با بيان اينكه متهمان 
دستگير شده داراي سوابق كيفري از جمله سرقت هستند، گفت: 

متهمان توانس��ته بودند با دسته چک هاي مس��روقه بيش از يک 
ميليارد ريال كلاهبرداري كنند. 

سرهنگ خسروي با هشدار به شهروندان اظهار كرد: توصيه پليس 
به شهروندان اين است كه هنگام پارک و ترک خودرو از گذاشتن 
وجوه نقد، لب تاپ، دوربين عكاسي، گوشي تلفن همراه، مدارک 
و اسناد با ارزش همچون دسته چک خودداري كرده و در صورت 
سرقت سريعا موضوع را به پليس اطلاع داده و نسبت به ابطال اسناد 

و مدارک مسروقه خود اقدام كنند. 
وي همچنين به صاحبان صنوف و كس��به نيز هشدار داد و گفت: 
 قبل از معامله با چک، از اعتبار و هويت اصلي آن مطمئن ش��ده و

 در صورت مشكوک شدن به موضوع، س��ريعا موضوع را از طريق 
شماره تلفن 110 به پليس اطلاع دهيد. 

گزارشی از یک پدیده اجتماعی

مصرف گرایی ؛ آسیب اجتماعی دنیای صنعتی
یادداشت

محک

منیره 
فهامی

هنوزچند سالی از فراگير شدن تلفن های همراه 
در بين مردم نمی گذرد كه تنوع روز به روز انواع 
گوش��ی ها با برنامه های متنوع قابل نس��ب بر 
روی آن علاوه برمش��غول كردن ب��زرگ ترها، 
كوچک ترها را هم بی نس��يب نگذاشته است. 
لذا چندی اس��ت كه بچه ها درخان��ه، خيابان، 
مجالس و اماكن مختلف با گوشی والدين خود به خوبی سرگرم 
می شوند و از اول تا آخر بی سر و صدا يک گوشه ای می نشينند 

و به صفحه گوشی يا تبلت زل می زنند.

   اسباب بازی خطرناک
آيا اين اسباب بازی جديد! كه اين همه بچه ها به آن علاقه دارند 
و آنها را تا س��ر حد بی خبری از دنيای اطرافشان پيش می برد 

چقدر مفيد يا مضر است؟
بايد گفت، گوش��ی تلفن همراه امروزه از س��وی كارشناس��ان 
به اس��باب بازی خطرناک ش��هرت يافته است. ش��ايد يكی از 
دلايلش بی تفاوتی والدين در نظارت بر اس��تفاده آن توس��ط 
كودكان و نوجوانان باشد؛ چرا كه امروزه كودكان زيادی تلفن 
همراه ش��خصی دارند كه علاوه بر تماس ب��ا ديگران و خطری 

كه امواج روی س��لامت آنها دارد، ابزاری فراتر از يک رايانه در 
دست آنهاست.

به ج��رات می ت��وان گف��ت عوامل��ی مثل تک 
فرزندی،كم حوصلگی و عدم وقت كافی والدين 
برای بازی و سرگرم كردن بچه ها، كمبود فضای 
 كافی برای بازی بچه ها در خانه ها يا آپارتمان ها،

عدم آش��نايی يا وجود گروهی از همسالان برای 
 بازی با كودک يا نوجوان در مكان ها يا مراسم های

 مختلف خانوادگی و وسواس بيش از حد برخی 
والدي��ن در انتخ��اب دوس��تان فرزندانش��ان،يا 
 حتی پر كردن وقت آنها ب��ا كلاس های مختلف

می تواند باعث كم تحركی وگرايش آنها به بازی های 
انفرادی يا گوش��ی همراه شده باش��د. در نتيجه 
كودكان و نوجوانان به جای جنب وجوش بيشتر 
تمايل به گوش��ه نش��ينی و فرو رفتن در خود يا 

تلفن همراه دارند.
به هر حال بازی ه��ای كامپيوتری و تلفن همراه 
برای س��لامت جس��م، روح وروان آنها تهديدی 

جدی به ش��مار می رود و به عقيده كارشناسان با شكل گيری 
دنيای پيچيده بازی های رايانه ای هش��دارها درباره آس��يب 
پذيری ش��خصيت بچه ها و تاثيرگذاری آن بر جامعه ش��دت 
يافته اس��ت- همانطور كه پيش از اين بر نقش ابزارهايی مثل 
تلويزيون،كتاب و مطبوعات تاكيد می شد- همانگونه كه برخی 
از اين بازی ها می تواند در پرورش خلاقيت و شكوفايی ذهن و 
 انديشه كودكان و نوجوانان موثر واقع شود افراط در انجام بازی های

نامناسب با س��ن آنها نيز جای هش��دار دارد و اين ها علاوه بر 

عوارضی مثل اش��عه ای اس��ت كه گوش��ی تلفن همراه دارد و 
عوارض ديگری مثل تغيير خلق و خوی كودک بس��ته به نوع 
بازی، درگيری بيش از حد برخی از انگش��تان 
دس��ت در كار يا بازی طولانی با گوشی همراه، 
وضعيت چشم ها و خيره شدن به صفحه گوشی 
به مدت طولانی، طرز نشستن در حين بازی و 
عدم تحرک ك��ودک و... از عوارض ديگر عادت 
و علاقه مندی كودک به بازی با گوش��ی تلفن 

همراه است.
تحقيق��ات نش��ان داده كودكان��ی ك��ه در دوران 
جنين��ی و پ��س از تول��د ت��ا رس��يدن ب��ه هفت 
س��الگی در معرض امواج تلفن همراه ق��رار دارند 
بيش��تر با خطر بروز مش��كلات رفت��اری مواجه 
می ش��وند، لذا بايد توجه داش��ت ك��ه عمق نفوذ 
تشعشع الكترومغناطيسی ناش��ی از گوشی تلفن 
همراه در ك��ودكان كمتر از 10 س��ال بيش از دو 
برابر بزرگس��الان و ب��رای كودكان كمت��ر ازپنج 
سال بيش از س��ه برابر اس��ت و اين به دليل رشد 
سيس��تم عصبی در كودكان می باش��د، چون كودكان سيس��تم 
 عصبی در حال رش��دی دارن��د بنابراي��ن انرژی بيش��تری جذب 

می كنند، لذا نبايد زياد از تلفن همراه استفاده كنند.
بنابراين به خاطر داشته باشيم كه اين نكات عواملی هستد كه 
به صورت آگاهانه يا ناآگاهانه كودكانم��ان را به قربانيان تلفن 

همراه تبديل می كند.
 پس قبل از تهيه گوش��ی همراه برای كودكان يا دادن گوشی 

شخصی مان به آنها قدری تامل كنيم.

تلفن همراه؛ اسباب بازی خطرناک

 در ریشه یابی
 به روز و گسترش 

فرهنگ 
مصرف زدگی 

در یک جامعه، 
عوامل درون فردی 

و برون فردی 
 گوناگونی

  می توانند 
دخیل باشند

 گوشی
 تلفن همراه 

 امروزه 
از سوی 

 کارشناسان
 به اسباب بازی 

 خطرناک 
 شهرت 

یافته است

طاهره
امینی

تا چشم کار می کند آدم است وسبد خرید. صف از در پارکینگ فروشگاه تا پای صندوق ها ادامه دارد بعضی ها 
که عجله دارند با نگاهی به صف راهشان راکج می کنند وپرداخت کمی پول بیشتروخریدازجای دیگر را 
ترجیح می دهند به این می گویند مدیریت زمان وارزش وقت. اما بعضی دیگر هنوز به امید گیرآوردن سبد 
وجایی برای خرید می آیند وآنها هم به صف اضافه می شوند که این دسته از دسته اول بیشترند. سبد های 
خرید را که نگاه می کنی سوال های زیادی درذهنت نقش می بندد که این خرید ها همه اش کالای ضروری 
است؟ دستش را تکیه داده است به سبد خستگی درکمرخم شده اش پیداست می پرسم چندوقت یک 

بار برای خرید می آیید؟کمرش را صاف می کند و می گوید:» هرچند ماه یکبار«

رییس پلیس آگاهي استان اصفهان خبر داد؛

کلاهبرداري میلیاردي با چک هاي مسروقه از داخل خودرو

آلودگي هوا و طرح زوج وفرد



مدیرکل میراث فرهنگی استان اصفهان خبر داد؛

 وجود 10 منطقه نمونه گردشگری 
در سمیرم

مدیرکل میراث فرهنگی، صنایع دستی و گردشگری استان اصفهان گفت: 
10 منطقه نمونه گردشگری در شهرستان سمیرم وجود دارد که هفت 

منطقه آن دارای سرمایه گذار است.
فریدون اللهیاری در حاش��یه همای��ش بزرگداش��ت امیرکبیر و تبیین 
سیاست ها و خدمات دولت تدبیر و امید در سمیرم اظهار کرد: شهرستان 
س��میرم از قطب های مهم گردش��گری با قابلیت های فراوانی است که 
نیازمند برنامه ریزی مناس��ب و توجه مس��وولان و نخبگان است. وی از 
وجود10منطقه نمونه گردشگری در شهرستان سمیرم خبر داد و افزود: 
تاکنون هفت مصوبه منطقه گردشگری در س��میرم دارای سرمایه گذار 
اس��ت. مدیرکل میراث فرهنگی، صنایع دس��تی و گردش��گری استان 
اصفهان کمپین های عشایری را فرصتی مناس��ب برای جذب گردشگر 
در سمیرم دانست و تصریح کرد: خوش��بختانه در این زمینه تقاضاهای 
بسیاری مطرح ش��ده و برای بهره برداری بهتر در حال بررسی دقیق آن 
هس��تیم. وی همچنین به ظرفیت های گردش��گری در مناطق مختلف 
کشور اشاره کرد و گفت: استان اصفهان جزو 10 شهر پرجاذبه دنیاست. 
اللهیاری ادامه داد: صنعت گردشگری بعد از صنعت نفت و خودروسازی از 
بزرگ ترین صنعت های دنیا محسوب و نیاز به توجه بیشتر به آن در کشور 
احساس می شود. وی به توجه ویژه دولت به جایگاه صنعت گردشگری در 
برنامه توسعه ششم اشاره و اذعان کرد: اقتصاد ایران باید به سمت صنعت 

گردشگری هدایت شود.

با مشارکت شهرداری و بخش خصوصی؛

بازار  روزکوثر مهرشهرکوشک افتتاح شد
اولین بازار روز شهرکوشک با عنوان بازار روزکوثر مهر از سوی شهرداری و 
با مشارکت بخش خصوصی راه اندازی شد. شهردار کوشک در این زمینه 
گفت: این بازار واقع در بلوار الغدیر)جاده اصفه��ان به نجف آباد( ابتدای 
ورودی شهرکوشک در زمینی به مس��احت یکهزار مترمربع جهت رفاه 
حال شهروندان ایجاد شده است. وی افزود: در این بازار انواع مواد غذایی 
مورد نیازمردم از قبیل خشکبار، گوشت و مواد پروتیینی با قیمت مناسب 
عرضه می شود. محمدحسن یاری گفت: بازار روز کوثر مهر شهرکوشک  
توانسته زمینه اشتغال 25 نفر را به طورمستقیم فراهم کند و صبح ها از 

ساعت 8 تا 9شب یکسره برای خرید عموم باز است.
  

امضای تفاهم نامه همکاری شورای 
 اسلامی شهرستان و کمیته امداد

 امام خمینی )ره( لنجان
 به منظور خدمت رس��انی مطلوب ب��ه افراد نیازمند شهرس��تان لنجان 
تفاهم نامه همکاری بین شورای اس��امی شهرستان و کمیته امداد امام 

خمینی )ره( شهرستان به امضا رسید. 
امینی، رییس شورای اسامی شهرس��تان لنجان گفت: در راستای ارائه 
خدمات حمایتی از اقش��ار آس��یب پذیر  و اعمال معافی��ت های قانونی 
برای نیازمندان تحت حمایت کمیته امداد ام��ام خمینی )ره( در صدور 
پروانه های س��اختمانی و مس��کن مددجویان کمیته امداد و معافیت از 
عوارض کسب و پیشه جهت طرح های خود اشتغالی در حدود اختیارات 
شوراهای اسامی شهرها و روس��تاهای شهرستان، تفاهم نامه همکاری 
بین ای��ن دو نهاد منعقد ش��د. همچنین همکاری در ایجاد و گس��ترش 
مراکز نیکوکاری محله ها و اس��تفاده از ظرفیت آنها در خدمت رس��انی 
به نیازمندان و بس��تر س��ازی جهت جمع آوری و ارائه پیش��نهاد نحوه 
هزینه کرد زکات به دبیرخانه س��تاد زکات در شهرس��تان از دیگر موارد 
مذکور در تفاهم نامه اس��ت. حجت الله امینی افزود: ش��وراهای اسامی 
شهرها و روس��تاها می توانند در راستای شناس��ایی نیازمندان واقعی و 
معرفی به کمیته امداد امام خمینی )ره( جهت بهره مندی این قش��ر از 
مس��اعدت های مالی و حمایتی، این نهاد خدمتگ��زار را همراهی کنند. 
 وی گفت : در قانون برنامه پنجم توس��عه به منظور توانمند سازی افراد و 
خانواده های نیازمند معافیت افراد تحت پوش��ش سازمان ها و نهادهای 
حمایتی از پرداخت هزینه های صدور پروانه ساختمانی، عوارض شهرداری 
و هزینه های انش��عاب آب، فاضاب، ب��رق وگاز  برای هم��ه واحدهای 
مسکونی اختصاص یافته به آنها فقط برای یک بار در نظر گرفته شده که 
لازم است شوراهای اسامی شهرها و شهرداری ها  و سازمان ها و نهادهای 

خدمت رسان این معافیت ها را عمال کنند.

بارش برف شهرستان چادگان را 
سفید پوش کرد

مع��اون اداره راه و شهر س��ازی چادگان با اش��اره به بارش ب��رف دراین 
شهرستان گفت: میزان بارش برف در شهرس��تان چاد گان به 10 تا 15 
سانتیمتر می رسد. بهنام کریمی اظهار کرد: میزان بارش برف در سطح 
شهر چادگان 10 س��انتیمتر و در بخش چنار رود و مرکزی به 15 تا 20 
سانتیمتر می رسد.10 اکیپ راهداری با تاش شبانه روزی تمام راه های 
روس��تایی و اصلی را برف روبی کرده و بیش از 200 تن ش��ن و ماسه در 
جاده های اصلی و فرعی ریختند. معاون اداره راه و شهر سازی شهرستان 
چادگان تصریح کرد: به دلیل نا مساعد بودن هوا و صعب العبور بودن برخی 
از مناطق بخش چنار رود و لغزندگی جاده ها به دلیل افت دما و احتمال 
کولاک در بخش چنار رود تمام رانندگانی که قصد عزیمت به این منطقه 
به ویژه بخش چنار رود را دارند، حتما باید وسایل نقلیه خود را به وسایل 

ایمنی مجهز کنند تا مشکلی برای آنها پیش نیاید.

اعضای ش��ورای اس��امی ش��هر از پروژه های 
عمرانی و خدماتی ش��هرداری ش��اهین شهر 
بازدید کردن��د و در جریان آخرین فعالیت ها و 

برنامه های پیش روی شهرداری قرار گرفتند.
منبع ذخیره آب 10 هزار لیتری اولین پروژه ای 
بود که مورد بازدید قرار گرفت. س��ید رس��ول 
موسویان، معاون فنی و عمرانی ش��هرداری شاهین شهر در مورد 
احداث این منبع گفت: این منبع در زمینی به مساحت 15 هزار متر 
مربع و با اعتباری بالغ بر 23 میلیارد ریال با تمام توان فنی و نظارتی 

شهرداری در دست اجراست.
وی ادامه داد: انتخاب پیمانکارانی با توانایی و امکانات فنی مناسب 
زمان اجرای این پروژه را از 24 ماه به 12 ماه تقلیل داده است تا در 
فصل آبگیری سال آینده امکان تأمین و ذخیره آب در این پشتوانه 
آبی شهر حاصل شود. علی اصغر ذاکری، شهردار شاهین شهر در 
مورد این پروژه گفت: این پروژه در ادامه تکمیل زیرس��اخت های 

مورد نیاز برای حفظ و توسعه فضای سبز شهر در نظر گرفته شده 
است.

وی افزود : از خصوصیات بارز این پروژه، ارتفاع 45 متری آن نسبت 
به سطح شهر  است که انتقال آب را تسهیل می کند.

ذاکری در مورد دیگر پروژه های پیش بینی شده در غرب شهر ، به 
احداث میدان مرکزی میوه و تره بار با مشارکت بانک ملت، احداث 
سیتی سنتر ش��مال اصفهان و ایجاد ش��هرک کارگاهی مشاغل 

شهری اشاره کرد.
زیرسازی، جدول گذاری و آسفالت معابر شهر از دیگر فعالیت های 

مورد بازدید اعضای شورای اسامی شهر   بود.
معاون فنی و عمرانی ش��هرداری در این خص��وص اظهار کرد : بر 
 اساس میزان جمعیت ساکن در فرعی ها و    محله های جدید شهر، 
اولویت بندی و زمان بندی پروژه های زیرس��ازی، جدول گذاری 
 و آسفالت معابر انجام ش��ده که به طور مستمر در سطح شهر اجرا 
می شود. ذاکری بر جذب سرمایه بخش خصوصی برای ارائه خدمات 

مناسب به شهروندان و توسعه شهر تأکید کرد و ادامه داد: دو بازار 
عرضه مس��تقیم مایحتاج روزانه ش��هروندان با مش��ارکت بخش 

خصوصی در شاهین شهر ایجاد می شود.
هشت هزار متر مربع فضای س��بز در کنار این بازار در نظر گرفته 
شده است تا ضمن توسعه فضای سبز شهر و ایجاد مرکز تفریحی 
مورد نیاز محله فدک، فضایی برای استراحت و تفریح کودکان در 

زمان خرید باشد.
دیگر بازار پیش بینی شده، در محله میاد قرار دارد که در زمینی 
به مساحت پنج هزار متر مربع و زیربنایی بالغ بر سه هزار متر مربع 
ساخته شده و در ماه های نخست سال آینده مورد بهره برداری قرار 
خواهد گرفت. ساختمان اداری سازمان اتوبوسرانی شاهین شهر از 
دیگر پروژه های مورد بازدید بود. این پروژه با اعتباری در حدود 15 

میلیارد ریال در سایت اداری شهر در دست احداث است.
شهردار شاهین شهر اشاره کرد: به منظور خدمات رسانی مناسب 
به شهروندان و تکریم ارباب رجوع همه بخش های اداری شهرداری 

و سازمان های وابسته در سایت اداری شهر جانمایی شده است.
سالن جدید مراس��م بهش��ت معصومه )س( از دیگر مراکزی بود 
که مورد بازدید قرار گرفت. این مجموعه ش��امل دو سالن انتظار، 
غسالخانه ، بخش اداری و س��الن برگزاری نماز است که به منظور 
ایجاد تس��هیات لازم و در شأن ش��هروندان طراحی و اجرا شده 
اس��ت. این پروژه در ابتدای س��ال آینده مورد بهره ب��رداری قرار 

خواهد گرفت.
ذاکری، ش��هردار شاهین ش��هر بر تس��ریع در اجرای پروژه های 
ش��هرداری تأکید و بیان کرد: در س��ال جاری بی��ش از 70 پروژه 
عمرانی با اعتباری بالغ بر 900 میلیارد ریال در شهرداری تعریف 
 ش��ده و با اولویت بندی انجام ش��ده و ب��ا حداکثر ت��وان در حال 

اجراست.
وی تصریح کرد: طراح��ی و اجرای پروژه ها با حداکثر س��رعت و 
 رعایت نهایت دقت در دس��تور کار ش��هرداری قرار دارد و س��عی 
کرده ایم تا با اس��تقرار تیم های مختلف فنی و اجرایی پروژه ها در 
کمترین زمان ممکن ا فتتاح شود و در اختیار شهروندان قرار گیرد.

شهردار شاهین شهر در بازدید از پروژه های عمرانی و خدماتی:

  اجرای بیش از 70 پروژه عمرانی با اعتباری بالغ بر 900 میلیارد ریال

مدیرکل امور اجتماعی و فرهنگی استانداری اصفهان:

شهرضا نیازمند توجه ویژه در حوزه مسائل اجتماعی است
مدیرکل امور اجتماعی و فرهنگی اس��تانداری اصفهان گفت: 
به لحاظ اینکه وضعیت شهرضا در حوزه مس��ائل اجتماعی به 
نقطه بحرانی رس��یده اس��ت، باید در کوتاه ترین زمان ممکن 
 نسبت به راه اندازی مرکز روانپزش��کی در این شهرستان اقدام 

شود.
  احمد جمش��یدی با بیان این مطلب در کارگ��روه فرهنگی و 
اجتماعی شهرستان شهرضا اظهار کرد: دینداری و اخاق مداری 
از مهم ترین ویژگی های مردم شهرضا از گذشته های دور مطرح 
بوده و افزایش بروز برخی معضات اجتماعی در این شهرستان 
لزوم ورود متخصصان مجرب در این ح��وزه را دو چندان کرده 

است. 
وی افزود: روند افزایش برخی معضات اجتماعی از قبیل طاق، 

خودکشی و اعتیاد طی چند سال گذش��ته در شهرضا نگرانی 
مسوولان را به همراه داشته و این موضوع مهمی به شمار می رود 

که نباید ابعاد مختلف آن را از نظر دور داشته باشیم.
مدیرکل امور اجتماعی و فرهنگی استانداری اصفهان با اشاره 
به اینک��ه ترویج س��بک زندگی ایران��ی اس��امی از مهم ترین 
نیازمندی های کنونی جامعه است، عنوان کرد: برخی افراد ورود 
به مقوله ش��ادابی و نش��اط اجتماعی را یک گناه بزرگ قلمداد 
می کنند و این در حالی اس��ت که یکی از مهم ترین راهکارهای 

حل مشکات جامعه توجه به این مقوله مهم است.
وی اضافه کرد: به لحاظ اینکه وضعیت شهرضا در حوزه مسائل 
اجتماعی به نقطه بحرانی رسیده است، باید در کوتاه ترین زمان 
ممکن نسبت به راه اندازی مرکز روانپزشکی در این شهرستان 

اقدام شود.
در ادامه این نشست، معاون فرماندار ش��هرضا طی سخنانی با 
اشاره به اینکه اخاق گریزی از مهم ترین معضات عصر حاضر 
به ش��مار می رود، افزود: نتیجه بی توجهی ب��ه اصول اخاقی و 

دینی، رواج گس��ترده معضاتی از قبیل خودکش��ی، طاق و 
ازدواج سفید است.

 س��ید حمید بحرین��ی ادام��ه داد: در وضعیت کنون��ی تعداد
30 هیات مذهبی در شهرستان فعالیت می کنند و بهره گیری 
از این ظرفیت گسترده اجتماعی از مهم ترین وظایف مسوولان 

امر به شمار می رود.
وی با اشاره به اینکه نگاه به مقوله مهاجرپذیری باید مبتنی بر 
دو اصل فرصت و تهدید باشد، تصریح کرد: همگان باید بدانند 
و آگاه باش��ند که فرمانداری شهرضا در س��ال 1318 به عنوان 
فرمانداری ویژه اس��تان اصفهان مطرح بوده و س��ابقه 93ساله 
ش��هرداری این ش��هر بیانگر جایگاه فاخر این دی��ار در دوران 

گذشته است.
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شهرستان

اخبــار کوتاه
در دومین کمیته ستاد دهه مبارك 

فجر فولادشهر مطرح شد: 

باید تلاش شود این رویداد بزرگ 
پررنگ برگزار شود

به گزارش روابط عمومی ش��هرداری فولادشهر، رضایی 
نایب رییس شورای اسامی فولادشهر در دومین جلسه 
هماهنگی و برنامه ریزی ایام الله دهه مبارک فجر ضمن 
تبریک هفته وحدت، اظهار داشت: با گذشت 3۶ سال از 
پیروزی شکوهمند انقاب اس��امی ایران امروز به یاری 
خداوند سبحان ش��اهدیم که این شجره طیبه در مقابل 
همه حوادث مصونی��ت دارد و ملت ایران به اس��تقال، 
 آزادی و ایج��اد حاکمیت دینی و اس��امی دس��ت پیدا

کردند.
وی همچنین یادآور شد: انقاب اسامی مردمی بوده و باید 
به صورت مردمی هم ادامه پیدا کند و در این راستا حضور 
فعال و خودجوش دانشگاهیان، کسبه و بازاریان فولادشهر 

در برپایی جشن ایام الله دهه مبارک فجر را می طلبد.
هاشمیان، معاون اداری مالی و مس��وول ستاد دهه فجر 
ش��هرداری با اشاره به اهمیت گرامیداش��ت ایام الله دهه 
مبارک فجر گفت: برای هر چه بهتر برگزار شدن آیین های 

این دهه،10کمیته فرعی در شهر تشکیل شده است.
رییس ستاد دهه مبارک فجر شهرداری با بیان اینکه باید 
تاش ش��ود این رویداد بزرگ پررنگ برگزار شود، اظهار 
داشت: دهه مبارک فجر فرصتی برای تدوین و انتقال پیام 
و دستاوردهای انقاب، ایجاد روحیه امید و خودباوری در 

بین مردم به ویژه نسل جوان است.
در ادامه این جلسه هر یک از اعضا دیدگاه ها و نظرات خود 
را در رابطه با بهتر برگزار ش��دن برنامه های ایام الله دهه 
مبارک فجر ارائه دادند و همچنین فضاسازی و زیباسازی 

شهری در این ایام  نیز بررسی شد.

خبــر

زینب
زمانی

قائم مقام شهردار نجف آباد گفت: با توجه به لزوم ارائه بودجه 
پیشنهادی شهرداری برای سال آینده تا اواسط دی ماه امسال، 
مجموعه ای از جلس��ات فشرده وس��نگین در این خصوص از 
ابتدای مهر ماه با حضور مس��وولان مختلف، مدیران مناطق و 
کارشناسان تشکیل شده که طی آن ضمن بررسی نقاط قوت 
و ضعف بودجه 93، برای س��ال آینده نیز بودج��ه 90 میلیارد 
تومانی پیش بینی ش��ده که از این میزان 70 میلیارد نقدی و 

بقیه به صورت غیرنقدی خواهد بود.
محمد مغزی، قائ��م مقام ش��هردار نجف آب��اد در مصاحبه با 

خبرنگار پایگاه خبری ش��هرداری اعام داشت:» طبق قوانین 
وزارت کشور، شهرداری های کشور می توانند با توجه به منابع 
در آمدی و شرایط خاص شهر خود ضمن افزایش 15 درصدی 
بودجه جاری نسبت به سال گذشته، برای فعالیت های عمرانی 
نیز سهم حداقل 40 درصدی از مجموع هزینه های پیش بینی 
ش��ده در نظر بگیرند، ولی در ش��هرداری نجف آباد با توجه به 
تجربه موفق امسال برای سال آینده نیز کارهای عمرانی سهم 

۶0 درصدی از بودجه را به خود اختصاص خواهند داد.«
مغزی در ادامه با اشاره به بخش��ی از مجموعه اقدامات صورت 

گرفته جهت کاهش هزینه های جاری شهرداری در سال جاری 
افزود:» ب��ه منظور تعری��ف و تدوین بودجه هر کدام از ش��ش 
منطقه شهر،جلسات فش��رده و س��نگینی به صورت جداگانه 
با حضور مدی��ران و تعدادی از مس��وولان مناطق، ش��هردار، 
معاونین ش��هرداری و کارشناس��ان مربوطه در چندین نوبت 
برگزار ش��ده که در اکثر آنها نیز نمایندگان شورای شهر جهت 
 ارائه نظرات و تس��هیل در تصویب بودجه پیش��نهادی حضور

 داشته اند.«
معاون مالی و اداری شهرداری سهم بودجه نقدی از بودجه 80 

میلیارد تومانی امسال ش��هرداری را حدود ۶0 میلیارد تومان 
برآورد و خاطرنشان کرد:» مجموع نظرات ارائه شده در چنین 
جلساتی در نهایت در ش��هرداری مرکزی تدوین و جمع بندی 
شده و از آنها به عنوان پایه بودجه نویسی هر کدام از این شش 

منطقه استفاده شده است.«
لازم به ذکر است که طبق قوانین موجود، تمامی شهرداری های 
کشور به صورت مستقل از دولت ادامه فعالیت می دهند و تنها 
در مواردی خاص امکان استفاده از برخی بودجه های دولتی را 
 پیدا می کنند که این موارد در مقایسه با حجم بالای هزینه های

 آنها بس��یار ناچیز به ش��مار می آید، ولی مدیریت ش��هرداری 
نجف آباد طی رایزنی های صورت گرفت��ه در اصفهان و تهران 
توانس��ته مبلغ کم نظیر 18میلیارد تومان را ط��ی 9 ماه اخیر 

جذب و به پروژه های عمرانی شاخص شهر اختصاص دهد.

قائم مقام شهردار نجف آباد: 

پیش بینی بودجه 90 میلیارد تومانی شهرداری نجف آباد در سال آینده 

رسانه ها نقش محوری و کلیدی در جامعه کنونی و شکل گیری 
آگاهی و شناخت مردم از مدیریت شهری دارند.

به گزارش روابط عمومی شهرداری فولادشهر، امیری شهردار 
فولادشهر در نشس��ت صمیمی با سرپرست خبرگزاری فارس 
 در استان اصفهان با اشاره به ارتباط دوسویه بین سازمان ها و 
رس��انه ها، گفت: ارتباط و تعامل موثر س��ازمان ها و ادارات با 
اصحاب رس��انه در تبیین برنامه ها، مس��ائل و امور مربوط به 
سازمان خود از لحاظ امکانات، منابع، چالش ها، محدودیت و 
آسیب ها در راس��تای وظایف قانونی و ارائه شایسته خدمات و 

عملکرد به افکار عمومی ضرورت دارد.
وی در ادامه با تاکی��د بر نقش محوری و کلیدی رس��انه ها در 

جامعه کنونی و شکل گیری آگاهی و شناخت مردم از مدیریت 
شهری، افزود: ما نیز در مجموعه شهرداری فولادشهر به عنوان 
یک نهاد عمومی با ه��دف خدمتگذاری و خدمات رس��انی به 
مردم، قطعا عاق��ه مند به اطاع رس��انی مس��تمر و انعکاس 
عملکرد ب��ه منظور ارتباط دو س��ویه با مردم هس��تیم. وی در 
 این راستا خواستار همکاری های مس��تمر و بیشتر با رسانه ها 

شد.
حس��ین امیری در ادامه با بیان این مطلب که ما در شهرداری 
بر این اعتقادیم که با زبان فرهنگ و از راه فرهنگ باید با مردم 
ارتباط برقرار کرد، اظهار داش��ت: مردم عاقه مند به کارهای 
فرهنگی و ورزشی هس��تند، بر همین اس��اس ما اعتقاد داریم 

که با زب��ان فرهنگ باید با م��ردم ارتباط برقرار ک��رد؛ چرا که 
اگر مش��کات فرهنگی حل ش��ود، مردم پذیرای برنامه های 

شهرداری خواهند بود.
شهردار فولادشهر اش��اره ای به برنامه های فرهنگی و ورزشی 
صورت گرفته در سطح شهر داش��ت و اذعان کرد: طی 14ماه 
گذشته بیش از30 برنامه فرهنگی و  ورزشی از جمله جشنواره 
با موضوعات مختلف، آیین شب ش��عر و برنامه های مذهبی با 
حضور سخنرانان مطرح کش��وری و برپایی مسابقات ورزشی 
مختلف در راستای فرمایشات مقام معظم رهبری در خصوص 
نامگذاری سال جاری به نام سال اقتصاد و فرهنگ با عزم ملی و 

مدیریت جهادی در سطح شهر صورت گرفته است.

وی همچنین تصریح کرد:  تاش مدیریت ش��هری فولادشهر 
در جهت حل مشکات چندین س��اله این شهر است و در این 
راستا 85میلیارد ریال اعتبار جهت زیرساخت های فرهنگی و 
نزدیک به 25 میلیارد ریال در حوزه ورزش در سطح شهر کار 

صورت گرفته است.
امیری، ش��هردار فولادش��هر با تاکید بر ارتباط خوب و موثر با 
شهروندان، بیان داشت: اگر بتوانیم یک ارتباط خوب و موثر با 
شهروندان داشته باشیم، بسیاری از مشکات حل خواهد شد و 
با اجرای برنامه های اجتماعی و فرهنگی یک پویایی فرهنگی 
و اجتماعی در سطح شهر ایجاد و در روند و سبک زندگی مردم 

نیز تاثیرگذار است.

شهردار فولادشهر  گفت: 

رسانه ها نقش محوری در شناخت مردم از مدیریت شهری دارند

   شهردار شهرضا گفت: با پیش��نهاد سرمایه گذاری شهرداری 
در تکمیل ش��بکه فاضاب ش��هری در قبال واگذاری پس��اب 
استحصال شده به ش��هرداری، شهرداری ش��هرضا به موضوع 

فاضاب ورود پیدا کرد. 
محمدهویدا با اش��اره به پیش��رفت30 درصدی پروژه ش��بکه 
فاضاب شهری در ش��هرضا از زمان ش��روع کار، اظهار کرد: با 
احتساب این میزان پیشرفت بعد از 20 سال، مردم شهرضا باید 

حداقل40 سال دیگر منتظر تکمیل شبکه فاضاب بمانند.

وی گفت: پس از مذاکرات و پیگیری هایی که به اتفاق نماینده 
مردم شهرستان در مجلس شورای اسامی انجام شد، با در نظر 
گرفتن ب��رآورد 100 میلیارد تومانی هزین��ه تکمیل فاضاب، 
پیشنهاد سرمایه گذاری ش��هرداری در تکمیل شبکه فاضاب 
شهری در قبال واگذاری پساب استحصال شده به شهرداری را 

مطرح و شهرداری به موضوع فاضاب ورود پیدا کرد.
شهردار ش��هرضا بیان کرد: در صورت توافق و عملی شدن این 
کار با توجه به تجربیات موفق تعدادی از شهرداری های استان با 
تسریع در تکمیل این پروژه، بحث تأمین آب فضای سبز شهری 
نیز رفع می شود. وی با اشاره به تحقیقات میدانی انجام شده در 
زمینه معابر خاکی سطح شهر همزمان با آغاز به کار چهارمین 
دوره شورای اسامی شهر شهرضا، گفت: در تحقیقات به عمل 
آمده 350 هزار متر مربع  معبر خاکی در شهرضا شناسایی شد. 
هویدا افزود: با توجه به رویکرد عمرانی شهرداری مبنی بر توجه 

به بهبود وضعیت آس��فالت معابر به عنوان یک نیاز ضروری در 
سطح شهر، حرکتی منسجم در قالب نهضت آسفالت در شهرضا 
ش��کل گرفت که این موضوع در تدوی��ن برنامه های عمرانی و 

اختصاص بودجه مربوطه تاثیر خاصی را داشته است.
وی خاطرنشان کرد: امسال سهم آسفالت معابر نسبت به سال 
گذشته از10میلیارد ریال به۶0 میلیارد ریال افزایش یافت و در 
امسال در یک مقطع زمانی شش ماهه با تسهیات خاصی که 
در این زمینه برای شهروندان در نظر گرفته شد، تاکنون بیش 

از 70 هزار متر مربع از معابر خاکی آسفالت شده است.
شهردار شهرضا بیان کرد: لکه گیری 40 هزار متر مربع از معابر 
به صورت رایگان در حال انجام بوده که در نتیجه آن، در حال 
حاضر جلب بیشترین رضایت مردم در حوزه شهری مربوط به 

خدمات و آسفالت معابر است.
وی گفت: با توجه به توافق های انجام شده بین شهرداری های 

شهرستان های ش��هرضا، دهاقان و مبارکه ش��رکتی به منظور 
تاسیس کارخانه کمپوست ایجاد شده که امیدواریم با ساخت 
کارخانه کود کمپوس��ت بخش بزرگی از معضات بهداش��ت 
عمومی در حوزه ش��هری که حاصل دفن زبال��ه بوده، برطرف 

شود.
هویدا با اشاره به تکمیل پروژه های نیمه تمام در شهرضا افزود: 
از جمله طرح هایی که در این زمینه می توان به آن اشاره کرد، 
تملک و آزادسازی منازل مس��کونی خیابان های اردیبهشت و 
برج عس��گر بوده که به صورت صددرصد انجام شده و تملک و 

آزادسازی خیابان امام علی)ع( آغاز شده است.
وی با اشاره به برنامه ریزی برای احداث فرهنگسراها در سطح 
شهر افزود: امیدواریم که فرهنگس��رای محله اسام آباد در دو 
طبقه با زیر بنای حدود 1200 متر مربع و فرهنگس��رای ملت 
در بلوار پاسداران با وسعت 1700 مترمربع زیربنا تا پایان سال 

آینده مورد بهره برداری قرار گیرند.
شهردار شهرضا تصریح کرد: در محله سروستان نیز ساختمانی 
با زیر بنای 2۶00 متر مربع تغییر کاربری شده و پس از تکمیل 

به عنوان فرهنگسرا مورد استفاده قرار می گیرد. 

شهردار شهرضا عنوان کرد:

 آغاز عملیات تکمیل فاضلاب شهرضا با مشارکت شهرداری 
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ایران برگر؛ بازگشت جعفری جوزانی 
به سینما

گروه سینما: مس��عود جعفری جوزانی پس از س��ال ها فعالیت در 
رسانه ملی و ساخت چند سریال که مختص دهه های قبلی ایران بود، 
حال دوباره به سینما بازگشته تا در هفتمین ساخته بلند سینمایی 
خود، این بار س��وژه ای کمدی را برای کار خود انتخاب کند؛ با این 
توضیح که وی در این کار نیز علاقه خود را به سبک زندگی دهه های 
گذشته ایران نش��ان داده و فضای کار و شخصیت هایش را مطابق با 

دهه های قدیمی در ایران برگزیده است.
بازیگران: علی نصیریان، محس��ن تنابنده، سحر جعفری جوزاني، 
فتح الله جعفری جوزاني، گوهر خیراندیش، س��عید دلیری، حمید 
گودرزی، نیوش��ا ضیغمی، هادی کاظمی، ش��هره لرس��تانی، فریبا 
متخصص، میرطاهر مظلومي، احمد مهران فر، س��یروس میمنت و 

محمدرضا هدایتی.
خلاصه داس�تان: فیلم، داس��تان امرالله خان و فتح الله خان است 

که بر سر انتخابات شوراها در یک روستا با یكدیگر رقابت مي کنند.
مسعود جعفری جوزانی را بیش��تر به عنوان کارگردانی که کارهای 
بزرگی انجام داده می شناسیم؛ کارگردانی که سریال های معروفش، 
بیش��تر از فیلم های او دیده و شناخته ش��ده اند و توفیقی که او در 

تلویزیون داشته، هیچگاه در سینما برای او تكرار نشده است.
البته باید این نكته را نیز دانس��ت که جوزانی، یک دفتر سینمایی به 
نام »جوزان فیلم« دارد که در طول این سال ها به کمک کارگردانان 
دیگر، فیلم های بس��یار خوبی را نیز تهیه کرده اس��ت، اما ش��خص 
جوزانی به عنوان مدیر این دفت��ر، ترجیح داده تا عمده فعالیت خود 
را بر روی سوژه های بزرگ و سریال های الف س��یما قرار دهد و در 
س��ینما، فعالیتی این چنینی نداشته باش��د؛ کما اینكه وی قرار بود 
بعد از سریال »در چش��م باد«، س��ریال عظیم »پوریای ولی« را نیز 
کارگردانی کند که به دلیل بودجه بالا و زمان بس��یار زیادی که آن 
سریال می برد، سازمان صدا وسیما فعلا تمایلی به ساخت این سریال 
الف ندارد که البته بیشترین دلیل این عدم تمایل، هزینه های بسیار 

بالای این فیلم است.
جوزان��ی همچنی��ن چن��دی پی��ش می خواس��ت به کم��ک علی 
معلم، فیلم س��ینمایی »کوروش کبی��ر« را نیز کلی��د بزند که گویا 
مجوزهای این فیلم هنوز پس از گذش��ت چند س��ال صادر نش��ده 
 اس��ت تا در چنین موقعیتی که یک فیلم و یک سریال وی نتوانسته

 موافقت های ابتدایی را بگیرد، وی به ساخت فیلم »ایران برگر« روی 
بیاورد.

شنیده ها در مورد این فیلم خوب اس��ت و اینكه کمدی جدیدی با 
این فیلم رونمایی می شود. داستان و بازی های فیلم از جمله نكات 
حائز اهمیتی است که کسانی که فیلم را دیده اند، به آن اشاره داشته اند 
بنابراین از هم اکنون باید منتظر افتخارآفرینی هایی از س��وی این 
فیلم در جشنواره فجر امسال باشیم؛ جایی که یک فیلم کمدی قرار 
است با دو جین فیلم های اجتماعی به رقابت بپردازد و از قضا کسب 

افتخار هم کند.

امیر جعفری از بازیگران محبوب و کاربلد سینما، 
تئاتر و تلویزیون کشورمان است.بازیگری که در 
کنار درک صحیح خ��ود از موقعی��ت و جایگاه 
نقش، تلاش می کند ت��ا در مورد نقد بازی های 
خود نیز با دانش کافی و نگاهی عادلانه برخورد 
کند. ب��ه همین دلیل صحبت ک��ردن با او و نقد 
کارهایی که انجام می دهد، کمی راحت است. او این روزها دو 
فیلم خوب »سیزده« و »بیگانه« را به روی پرده دارد که در هر 
دو فیلم، در نقش های اصلی ظاهر ش��ده است و این خود بهانه 
 خوبی بود تا به سراغش برویم و کمی راجع به این دو فیلم با او به 
گفت و گو بپردازیم. گف��ت و گوی ما را با ای��ن بازیگر بااخلاق 

پذیرا باشید:

از »سیزده« ش�روع کنیم که ش�اید برای مخاطب 
ما تداع�ی کننده »قاعده تصادف« بهزادی باش�د.
دغدغه فیلم و ش�باهت های نقش ش�ما در این دو 

فیلم، شاید برای مخاطب ملموس باشد.

به هر حال همه ما در یک جامعه زندگی م��ی کنیم و اتفاقات 
موج��ود در جامعه، بای��د برای م��ن بازیگر یا هومن س��یدی 
کارگردان یا ش��مای منتقد و هر آدم دیگری ملموس باش��د.

جالب این که هر دو فیلمی که ش��ما به آن اشاره کردید، تمی 
اجتماعی دارند که خانواده ای درگیر آن موضوعات می ش��ود 
و جالب آن که در هر دو فیلم نیز من در یک رنج سنی خاص با 
آرمان ها و دغدغه هایی شبیه به یكدیگر ایفای نقش می کنم.

این را نمی توان به درک دو کارگ��ردان ربط داد، بلكه موضوع، 
 از دل اجتم��اع بیرون م��ی آید. بالاخره کس��ی منك��ر وجود

ناهنجاری ها در جامعه نیس��ت و این دو فیل��م هم قصد بازگو 
کردن گوش��ه هایی از این ناهنج��اری ها را دارن��د که چون با 
بینش عمیقی وارد ش��ده اند، جزو آثار خوب به شمار می روند 
که مخاطب از آنها اس��تقبال می کند و من هم از بازی در آنها 

احساس بسیار خوبی دارم.
احس�اس نمی کنید ریتم بیش از اندازه تند فیلم، 
ش�اید آن ارتباط مفهومی مورد نظ�ر کارگردان را 
 با مخاطبان�ش برقرار نمی کند؛ اگ�ر حوادث، کمی 

آرام ت�ر و با طمانینه بیش�تری در ش�کل جزییات 
روایت می ش�دند، نتیج�ه مطلوب ت�ری از دل آن 

بیرون نمی آمد؟
داستان »سیزده«، داستان فشرده ای است و طبیعتا زمان فیلم 
هم محدودیت هایی را ایجاب می کند. همان گونه که در فیلم 
می بینیم، کاراکترهای کلی��دی زیادی وجود دارند که تكلیف 
تمام اینها باید مشخص شود. خب تمام این ها سبب می شود 
تا کارگردان به ریتم س��ریع فكر کند؛ کم��ا اینكه همین الان 
در س��ینمای دنیا، ریتم روایی فیلم ها از ش��تاب خیلی بالایی 
برخوردار است و مخاطب هم به تماشای فیلم های این چنینی 
عادت کرده. حالا شاید سینمای ما نتوانس��ته در تمام آثارش 
این ریتم س��ریع را برای خود حفظ کند، اما استقبال مخاطب 
 از فیلم هایی از این دس��ت نش��ان داده که فیلم پرش��تاب هم 
می تواند مورد پسند مخاطب باش��د. بعد اینكه وقتی فیلمی با 
ریتم پرش��تاب بتواند هم مفهوم خود را برس��اند و هم رضایت 
حداکثری را به دنبال داش��ته باش��د، چرا از این مهم استفاده 
نكند؟ این اتفاق در سریال ها و تئاترها هم افتاده و خدا را شكر 

جواب داده است.
اما منظور من، تناسب میان فضاهای داستانی و نوع 

روایت با ریتم بصری کار است.
آن هم موفق بوده. البته حرف ش��ما را قبول می کنم که ریتم 
 سریع برای یک فیلم آن هم بدون پش��توانه روایی و داستانی، 
می تواند ضربات مهلكی به آن وارد کند، اما در مورد »سیزده« 
نمی توانم قبول کن��م که ریتم بصری که ب��ا تدوین و حرکات 
دوربین به دس��ت می آید با ن��وع روایت و ریتم داس��تانی اثر 
همخوانی نداشته یا یكی از دیگری جلو زده است. هومن سیدی 
در فیلم اول خودش هم این نوع ریتم  و اصلا این نوع سینما را 

تجربه کرده بود و اتفاقا نتیجه خوبی هم از آن گرفت.
پس انگار از نتیجه کلی کار رضایت زیادی دارید؟

بله، خدا را ش��كر عوامل خیلی خوبی در فیلم بودند و فیلم هم 
یک کار بزن در رویی نبود. فكر پش��ت آن بود و من به شخصه 
حساس��یت های زیادی در تمام روزهایی که این فیلم در حال 
خلق شدن بود، دیدم و این انگیزه زیادی به من برای ادامه کار 
می داد و خدا را شكر فیلم در جشنواره پارسال دیده شد و الان 

هم با اینكه در زمان بسیار بدی به روی پرده رفته، دارد خیلی 
بیشتر از فیلم های دیگر می فروش��د که من از این بابت خیلی 

خوشحالم.
به »بیگانه« برس�یم که به زعم من، یکی از بهترین 

فیلم های امسال است.
»بیگانه« هم یكی از بهترین فیلم هایی اس��ت که در آن بازی 
کردم و خیلی دوس��تش دارم.یک فیلم هنری دوست داشتنی 
که متاسفانه در جشنواره س��ال گذشته، آن طور که انتظار می 
رفت از آن استقبال نشد و الان هم که می بینید در فصل بدی به 
روی پرده رفته و آن طور که باز از آن انتظار می رفت، نفروخت.

به نظر خودت دلیل این اتفاق چه چیزی است؟
خود من ه��م دقیقا نمی دان��م. فیلم، داس��تان خیلی خوب و 
قدرتمندی دارد، داستان گویی هم می کند، یک اقتباس از یكی 
از معروف ترین رمان هایی است که همه ما اسمش را شنیده ایم 
و خیلی ها آن را مطالعه کرده اند. این، فیلم کارگردانی است که 
آثار قبلی اش هم مورد نظر داوران جشنواره بود و هم مورد نظر 
و تایید مردم، اما چرا این فیلم در جشنواره مورد استقبال قرار 
نگرفت و الان هم نمی فروشد، برای من هم خیلی عجیب است.
»بیگانه«، هنر بالایی در ایرانی�زه کردن یک رمان 
با خطوط قرمز دارد و موفقیت بزرگ�ی برای بهرام 
توکلی محسوب می ش�ود که حتی با وجود فضای 
سرد خودخواسته فیلم و عدم تعدد کاراکتر و فضا، 
امتحان خ�ود را به خوبی پس می ده�د و می تواند 

تکلیف تمام اتفاقات را مشخص کند.
دقیقا همین طور اس��ت. فیلم، چهار کاراکتر اصلی دارد که هر 
کدام از این شخصیت ها، مشكلات خاص خود را دارند که تمام 
این مشكلات مطرح می شود و در پایان، تمام این شخصیت ها، 
به یک جایی می رسند که دیگر می شود فیلم را همان جا کات 
داد و تمام کرد. در طول فیلم هم، گره های داستانی کمی وجود 
ندارد که نتواند مخاطب را برای ادامه دادن فیلم تش��ویق کند.

یک فیلم آرام اما پردغدغه و پرمس��اله که توکلی خیلی خوب 
توانست آن را از روی رمانی که تنوع خش��ونت های آن بسیار 
زیاد است، به جنس ایرانی تبدیل کند و باید از این حیث به او 

تبریک گفت.
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تکمیل فهرست بازیگران فیلم ماني حقیقي

»شن، جن، ین« در قشم کلید مي خورد
برای نخستین بار؛ 

ابوالفضل پورعرب و شهاب حسینی همبازی شدند
این فیلم »سایه های موازی« نام دارد و کارگردان آن اصغر نعیمی 
اس��ت. پورعرب که پس از مدت ها دوری از س��ینما به این عرصه 
بازگش��ته، نقش اصلی فیلم را بازی می کند. ع��لاوه بر پورعرب و 
شهاب جس��ینی، بازیگران دیگری چون سیامک صفري، سمیرا 
حسن پور، هوشنگ توکلي و حدیث فولادوند در فیلم »سایه های 
موازی« به ایفای نقش می پردازند. این فیلم پیش از این »سایه« 
نام داش��ت، اما نام آن به »س��ایه های موازی« تغییر یافته است.

فهرست عوامل این پروژه عبارتند از کارگردان: اصغر نعیمي، مدیر 

فیلمبرداري: روزبه رایگا، مدیر تولید: حس��ن توکل نیا، صدابردار 
همزمان: علیرضا برومند، طراح چهره پردازي: سودابه خسروي، 
تدوین: سیامک مهماندوست، طراح صحنه و لباس: مریم رحماني، 
دستیار اول کارگردان: مجید کرباس��یان، دستیار دوم کارگردان: 
محسن نعیمي، منشي صحنه: ش��یما باقري، دستیار فیلمبردار: 
محمد خمیس آبادي، گروه صحنه و لباس: سیدرضا شریعت زاده، 
آذر میدخت چگیني و تهیه کنندگان: علي توکل نیا، حسن توکل نیا، 

محصول: یكتا فیلم.

پیش تولید این فیلم مدتي اس��ت که آغاز ش��ده و ماني حقیقي 
بازیگران اصلي فیلمش را انتخاب کرده است. این کارگردان ترجیح 
داده در فیلم تازه اش از چهره هاي جوان و ش��ناخته ش��ده تئاتر 
استفاده کند. امیر جدیدي، همایون غني زاده و احسان گودرزي 
بازیگران اصلي »شن، جن، ین« هستند. فیلمي که فیلمنامه آن 
توسط ماني حقیقي به نگارش درآمده و داستانش در دهه 40 اتفاق 
مي افتد. داستان فیلم درباره یک دروغ است که  در یک روستا اتفاق 
مي افتد و لوکیشن اصلي اش در جزیره قشم قرار دارد. قرار است 

بخش هایي از این فیلم در تهران نیز فیلمبرداري شود. طبق پروانه 
ساخت ارائه شده از س��وي وزارت ارشاد، هومن بهمنش به عنوان 
مدیر فیلمبرداري و محمد رضا منصوري به عنوان مدیر تولید در 
این پروژه حضور دارند.پروانه ساخت »شن، جن، ین« چندي قبل 
به تهیه کنندگی خودش از سوي اداره نظارت و ارزشیابي وزارت 
ارشاد صادر ش��ده اس��ت. این پنجمین فیلم بلند سینمایي ماني 
حقیقي است که فیلمبرداري آن به زودي در قشم آغاز مي شود. 

آخرین فیلم او »پذیرایي ساده« بود که سه سال قبل ساخته شد.

گفت و گوی اصفهان زیبا با امیر جعفری، بازیگر فیلم های »سیزده« و »بیگانه« 

سینمای ایران هم مانند سینمای دنیا به سمت ریتم پرشتاب در حرکت است

مجتب�ی 
اردشیری

روزشمار بزرگترین رویداد سینمایی کشور

هم اکنون حدود یک ماه از اجرایی ش��دن طرح 
اکران فیلم های»هنر و تجربه« در سینما سوره 
اصفهان می گذرد؛ طرحی که با توجه به وضعیت 
س��ینما در اصفهان، هیچ نكته منف��ی از دل آن 
نمی توان بیرون کش��ید و تم��ام آنچه این طرح 

برای اصفهان به همراه آورد، نشاط بود و امید.
با اجرایی شدن طرح »هنر و تجربه« در سینما سوره اصفهان، 

چند اتفاق مهم به صورت هم راستا با یكدیگر رخ داد: 
نخست آن که تعداد فیلم های اکران ش��ده در اصفهان به طرز 
قابل توجهی افزایش یافت، به گونه ای که با گذشت حدود یک 
ماه از اجرایی ش��دن این طرح، بالغ بر10 فیل��م جدید و البته 
مهم در اصفهان اکران ش��د ک��ه همین، ناوگان س��الانه اکران 
در این ش��هر را به طرز قابل توجهی افزایش داده است. دوم آن 
که از سینمای مسكوت مانده ای چون سوره، یک سینمای به 
شدت فعال به وجود آورد. س��ئانس های متوالی این سینما که 
حتی تا ساعت های آخر شب نیز ادامه پیدا می کند، سبب شده 
تا عملا این س��ینما جزو فعال ترین س��ینماهای این روزهای 
 اصفهان به حس��اب آید. ضم��ن آن که ترتیب س��ئانس های

معمول در ش��هر را نیز به ش��كلی کاملا درس��ت به هم ریخته 
است.تمام سینماهای اصفهان طی چند سال اخیر، سئانس های 

مش��ابهی با هم دارند؛ مثلا اگر کس��ی اراده کند ساعت 17 به 
تماشای فیلمی بنش��یند، باید تا 18:30 صبر کند؛ چون تمام 
سئانس های سینماهای ش��هر، مثل یكدیگر است، اما سینما 
س��وره، این قاعده را به هم زده و در ساعت های متفاوتی از روز 
اقدام به اکران فیلم ها می کند که این، یک اقدام ستودنی است.

نكته حائز اهمیت بعدی این است که با اجرایی شدن این طرح 
در اصفهان، شهر عملا در گردونه رقابت با دیگر شهرها افتاده و 
عملا در چنین شهری است که صنعت سینما، می تواند معنای 
نصفه نیمه ای پیدا کند و جمعیت مش��تاق، می توانند یكدیگر 
را بشناس��ند، تا حدودی حرفه ای بار بیاین��د، فیلم های روز را 
بببینند، محیطی برای بحث و تبادل نظر داش��ته باش��ند و هر 
چه این امكان برای دوس��تداران بیشتر باش��د، جو سینمایی و 
فرهنگی شهر و حالت پویایی آن بیشتر شده و کم کم شهروندان 
عادی نیز حساسیت های راجع به این صنعت را درک می کنند 
که تمام این پارامترها س��بب چرخیده شدن گردونه استقبال 

از س��ینمای ملی و رشد روزافزون علم س��ینمایی می شود که 
غایت تلاش س��ینماگران و دغدغه مندان ای��ن صنعت در هر 

کشوری است.
اجرایی ش��دن طرح »هنر و تجربه« در س��ینما سوره اصفهان 
را باید به فال نیک گرفت. فعال ش��دن این س��ینما را نباید به 
مثابه افزوده شدن یک سالن س��ینمایی نگریست، بلكه باید به 
آن به چشم یک پردیس چند س��النه نگاه کرد که در طول یک 
هفته، اقدام به اکران چند فیلم س��ینمایی روز خواهد کرد. به 
دلیل اکران های محدود این طرح در تنها س��ه اس��تان کشور، 
س��ینماگرانی که فیلم های��ی در آن دارند، اقدام ب��ه برگزاری 
نشس��ت هایی راجع به فیلم خ��ود می کنند ت��ا بتوانند از این 
محدودیت اکران، بیش��ترین بازده مالی را ب��رای فیلم خود به 
ارمغان آورند، بنابراین با اجرایی شدن این طرح، موتور محرکه 
برگزاری نشست های سینماییان هم برای فیلم های روز سینما 
که تاکنون در اصفهان صفر بوده، به کار افتاده و سبب رضایت 

جمعیت مشتاق به سینما خواهد بود. ان شاء الله با افزوده شدن 
سینما سیتی سنتر به ناوگان سینمایی ش��هر تا پایان امسال، 
اصفهان قطب بزرگ سینمایی کشور لقب بگیرد و با افزوده شدن 
چند پردیس دیگر و ترمیم س��ینماهای کنونی و افزایش شمار 
مخاطبان، مطابق با وضعی��ت فرهنگی موجود در پایتخت قرار 

گرفته و از رکود چند سال قبل خود رهایی یابد.

نگاه اصفهان زیبا به اجرایی شدن طرح »هنر و تجربه« در اصفهان

طرحی که تمامش حسن است و بس!
مهرو
 الفت

؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟
؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟

؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟

????????????????? ?????????????????
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گروه 
ایران

اخبــار کوتــاه

آگهی مناقصه عمومی)نوبت اول(  اطلاعیه منطقه  یازده شهرداری اصفهان)نوبت دوم( 

حسین امیری – شهردار فولاد شهر روابط عمومی منطقه 11 شهرداری اصفهان 

متقاضیان فرصت دارند تا آخر وقت اداری روز پنج ش��نبه مورخ 93/11/19 جهت اطلاع ازش��ر ایط 
وشرکت درمناقصه ها به واحد امورقرارداد های شهرداری فولاد شهر مراجعه نمایند

شماره موضوع مناقصه ردیف 
مناقصه

مبلغ برآورد اولیه 
پروژه )ریال(

مبلغ سپرده شرکت 
درمناقصه )ریال(

احداث ساختمان خدماتی باغ بانوان 1
فولادشهر

93/32045
93/10/21

9/000/000/000450/000/000

عملیات تکمیل سالن اجتماعات گلستان 2
شهدا فولادشهر

93/32056
93/10/21

8/500/000/000425/000/000

پیرو اطلاعیه منتش��ره در روزنامه اصفهان زیبا به ش��ماره 2256 مورخ 93/9/19  نظر به اینكه 
تمامي ش��انزده حبه و چهارصد و س��ي و هفت هزارم حبه مشاع از هفتاد و دو حبه ششدانگ 
عرصه و حق کرد و کش��ت و ریش��ه و حقآ به و کلیه حقوق زارعانه و مالكانه یك قطعه زمین 
کشاورزي به پلاك ثبتي 19/859بخش 14 ثبت اصفهان به کد نوسازي 21-25-7 متعلق به ورثه 
مرحوم احمد تقي یار شامل مجید، اسماعیل، مهدي، صدیقه، بتول، زهرا، علي و عصمت همگي               
تقي یار در طرح خیابان بهشت قرار گرفته و هیأت کارشناسان رسمي دادگستري ضمن بازدید 
از محل نس��بت به ارزیابي آن اقدام و نظریه مورخ 93/8/25 را صادر نموده اند، لذا باتوجه به 
ض��رورت اجراي طرح و برابر ماده 8 لایحه قانوني نحوه خرید و تملك اراضي و املاك براي 
اجراي طرحهاي عمومي، عمراني و نظامي دولت مصوب 1358/11/17 بدینوسیله به نامبرده بالا 
و کلیه مدعیان احتمالي ابلاغ مي گردد حداکثر ظرف مدت پانزده روز پس از نش��ر این آگهي 
جهت انجام معامله طبق نظریه کارشناسي به شهرداري منطقه 11 واقع در رهنان، خیابان شهیدان 

غربي مراجعه نمائید. 
بدیهي است در صورت عدم مراجعه برابر مقررات اقدام خواهد شد. 

ش��هرداری فولاد ش��هربه اس��تناد مصوبه ش��ماره 4/821  مورخ 92/12/4 ش��ورای اس��لامی شهر 
درنظرداردعملیات ذیل را براساس فهرست بها مرجع برگزار نماید.لذا از کلیه متقاضیان واجد شرایط 

جهت شرکت درمناقصه های ذیل دعوت به عمل می آید



فوتبال وای فای 
س�ید مصطفی ناجی: فوتبال یک تجارت اس��ت؛ تجارت پرسود برای 
برخی و سرگرمی برای خیلی. این تجارت پرسود برای برخی آنقدر خوب 
است که کاملا به آن چسبیده اند و ول کن آن هم نیستند. از این رو کمی 
به فکر افتادیم تا ببینیم چگونه ما هم می توانیم از این فوتبال درآمدزایی 
 کنیم! یکی از م��واردی که فی المجلس ب��ه ذهنمان آم��د، این بود که

وای فای را در استادیوم ها عمومی کنیم. وای فای سودهای زیادی دارد. 
یکی از سودها این است که کاربران شبکه های موبایل و اجتماعی تا دلتان 
بخواهد از سوژه سیراب خواهند شد و به عنوان مثال  پای اتوبوس تیم های 
فوتبال با بازیکنان عکس می گیرند و در شبکه های خود می نویسند:» من 
و فلانی، ورزشگاه فولاد شهر، یکهویی و...«  این موضوع یکی از کاربردهای 
ساده و البته درآمدزایی اس��ت که باید به آن توجه کنیم. البته مراد از ما 
اقتصادی فراتر از این هاست و اینکه وای فای بتواند همان طور که از نقشش 
پیداس��ت، به صورت وایرلس و نه س��یمی به مردم خدمت رسانی کند. 
بنابراین سناریوی زیر را اعلام می کنم. در فوتبال ما برخی آدم ها که سود 
زیادی هم از فوتبال  می برند، به صورت سیمی به فوتبال وصل هستند 
و به صورت یکپارچه منابع و رانت به آنها می رس��د و فعلا هم کسی توان 
قطع سیم را ندارد. وای فای در کنار مزیت هایش یک عیب هم دارد و آن 
هم این است که برخی اوقات قطع و وصل می شود. ما هم از همین عیب 
 اس��تفاده می کنیم و برای اینکه اقتصاد فوتبال شکوفاتر شود، پیشنهاد 
می دهیم به ج��ای فوتبال س��یمی، از فوتبال وای فای اس��تفاده کنند. 
 اینگونه هم منابع زیادتری به فوتبال می آید و هم افراد بیشتری از  خوان 
گسترده ای که پهن است اس��تفاده  می کنند. ما به سازمان های ذیربط 
پیش��نهاد طرح خود را می دهی��م. امیدواریم که این ط��رح مورد وثوق 
مسوولان قرار گیرد و هم ما و هم عده زیادی از مردم به نان و نوایی برسند...

بخشیده شدن خداداد
مارک بوسنیچ، دروازه بان سابق استرالیا که در سال 98 دروازه بان این تیم 
بود و به جام جهانی نرسید، در گفت وگویی مدعی شده است که خداداد 
را بخشیده ام. در راستای اینکه نبخشیده شدن خداداد از سوی بوسنیچ 
بزرگ ترین معضل امروز جامعه ورزش ایران بود و خوشبختانه برطرف هم 

شد، پیش بینی می کنیم سایر مشکلات زیر هم حل شود:
الف: اختلاف استاد کفاشیان با وزارت ورزش

ب: با این اوضاع گل و بلبل، برکناری نب��ی از دبیر کلی هم کاملا منتفی 
شده است.

ج: تیم ملی ایران هم با اقتدار قهرمان جام ملت ها می شود.
د: علی کریمی هم اختلافاتش را با ک��ی روش فراموش می کند و دوباره 

به تیم ملی بر می گردد.
ه: ورزشگاه نقش جهان هم بعد از 20 سال ساخته می شود.

و: س��وراخ لایه ازن هم به خودی خود برطرف می شود؛ انگار نه انگار که 
هیچ وقت سوراخی بوده است.

ز: مش��کل انقراض نسل دایناس��ورها هم به کل برطرف می شود و نسل 
جدید دایناسورها پا به حیات وحش می گذارند.
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برای حضور در تورنمنت بین المللی تکواندو؛

 مردانی و آزادانی پنجشنبه 
راهی یونان می شوند

 علیرض��ا نصرآزادان��ی و س��جاد مردان��ی ب��رای حض��ور در تورنمنت 
بین المللی یونان راهی این کش��ور می شوند.تورنمنت بین المللی یونان 
)G1( از روز جمعه )26 دی ماه( به مدت سه روز برگزار می شود و علیرضا 
نصرآزادانی و س��جاد مردانی، تکوان��دوکاران تیم ملی ب��ا حمایت مالی 
زمردگشت اصفهان برای شرکت در این رقابت ها، پنجشنبه )25 دی ماه( 
عازم محل مسابقات می شوند. نصیرفرازنده مهر به عنوان مربی و مهران 
نصرآبادی به عنوان کمک مربی ای��ن دو هوگوپوش را همراهی خواهند 

کرد. ملی پوشان کشورمان بامداد 30 دی ماه به ایران بر می گردند.

 رضایی: تکلیف میزبان جام تختی
باید این هفته مشخص شود

سخنگوی فدراس��یون کش��تی از مهلت یک روزه به مس��وولان ورزش 
کرمانش��اه برای س��پردن میزبانی جام تختی خبر داد. علیرضا رضایی 
در خصوص مش��خص ش��دن تکلیف میزبان ج��ام تخت��ی و اینکه آیا 
کرمانش��اهی ها به تعهدات خود برای سپردن این میزبانی عمل کرده اند 
گفت: در هر صورت جام تختی قدیمی ترین تورنمنت و برند کشتی ایران 
اس��ت و به همین دلیل نیاز دارد تا با وس��واس خاصی برگزار شود. وی 
ادامه داد: به مس��وولان کرمانشاه فرصت دادیم تا ش��رایط لازم را فراهم 
کنند، اما هنوز هیچ تفاهمنامه ای منعقد نشده اس��ت. البته فدراسیون 
کش��تی و اداره کل ورزش کرمانش��اه در یک جهت قرار دارند، اما برای 
اینکه مسابقات در این سطح و با این حجم به بهترین شکل ممکن برگزار 
شود، مسوولان ارش��د اس��تان نیز باید پای کار بیایند. مسوولان ورزش 
کرمانشاه مدعی هس��تند که فدراسیون کشتی خواس��تار واریز مبلغی 
به حس��اب این فدراسیون برای برگزاری مس��ابقات شده اند؛ سخنگوی 
فدراسیون در این زمینه گفت: در هر صورت برگزاری مسابقات در چنین 
سطحی، هزینه هایی دارد که باید تامین شود. تجربه این کار را داشتیم و 
نتیجه خوبی هم داشته است. برای برگزاری این مسابقات هزینه ها باید 

تقبل شود.

رقابت های فوتبال جام ملت های آسیا روز گذشته برگزار شد 
و در گروه C این مس��ابقات تیم فوتبال ایران برابر تیم بحرین 
به میدان رفته و با پیروزی دو بر صفر مقابل این تیم گام اول را 

محکم برداشت.
ترکیب اولیه تیم ملی در این دی��دار برخلاف پیش بینی های 
مرسوم بود؛ زیرا کمتر کارشناسی احتمال فیکس بازی کردن 
وریا غفوری و مرتضی پور علی گنجی را می داد و البته مسعود 
شجاعی نیز ش��انس زیادی برای قرار گرفتن در ترکیب اصلی 
نداشت، اما کی روش همانند جام جهانی ترکیب غیر منتظره ای را 
به زمین فرستاد که علیرضا حقیقی، سیدجلال حسینی، مهرداد 

پولادی، جواد نکونام، آندرانیک تیموریان، مس��عود شجاعی ، 
اشکان دژاگه، احسان حاجی صفی و رضا قوچان نژاد به میدان 
رفتند، اما نکته جالب توجه س��ه تعویض تیم ملی ایران بود که 
با نظر کی روش علیرضا جهانبخش، س��ردار آزمون و سروش 
 رفیعی سه بازیکن جوان و پدیده تیم ملی فرصت بازی در جام 

ملت های آسیا را پیدا کردند.
تیم ملی فوتبال کش��ورمان بازی را تهاجمی تر از حریف عرب 
خود آغاز کرد و به مرور اختیار توپ و میدان را در دست گرفت، 
 اما حملات پراکن��ده تیم ملی نتیجه ای را به همراه نداش��ت و 
می رفت تا دو تیم با تس��اوی بدون گل راهی رختکن ش��وند، 

اما تیم ملی در وق��ت اضافه نیمه اول توپ برگش��تی مدافعان 
بحرین را از آن خود کرد و احس��ان حاجی صفی با 
ضربه ای دقیق و از راه دور آن را به گل اول بازی 

تبدیل کرد.
در نیمه دوم نیز تیم کشورمان رویه هجومی تری 
را در پیش گرف��ت و البته بحرینی ه��ا نیز چند 
موقعیت خطرناک را ایجاد کردند که راه به جایی 
نبرد، تا اینکه در  دقیقه71 بازی تیم کش��ورمان 
از روی ضربه کرنر آندو تیموریان توسط مسعود 

شجاعی به گل رسید.
رضا قوچان نژاد نیز در این دی��دار چند باری در 
موقعیت آفس��اید دروازه بحرین را ب��از کرد که 
نتیجه ای در برنداشت و در نهایت تیم کشورمان 

با نتیجه دو برصفر فاتح این دیدار شد.

    نمره قبولی حاج صفی
در پای��ان این دیدار از س��وی کمیت��ه برگزاری 

مس��ابقات، احس��ان حاج صفی عنوان بهتری��ن بازیکن زمین 
انتخاب شد تا مزد بازی خوب و گلزنی اش را بگیرد. حاج صفی 
 که تنها نماین��ده فوتبال اصفه��ان در این رقابت ها به ش��مار 
 م��ی رود، یکی از ی��اران کلی��دی کارلوس کی روش اس��ت و 
می تواند در راه رس��یدن تیم ملی به مراحل بعدی و قهرمانی 

احتمالی نقش ویژه ای را ایفا کند.
حاج صفی در جام جهانی برزیل نیز در مجموع عملکردی در رده 
سوم برترین بازیکنان تیم ملی قرار گرفت، اما برخلاف انتظارش 
پیشنهاد قابل توجهی از لیگ های اروپایی به وی نرسید و در تیم 
سپاهان باقی ماند. تردیدی وجود ندارد که عملکرد حاج صفی 
 در جام ملت های آس��یا می تواند دروازه ای ب��رای ورود وی به 

تیم های سرشناس لیگ های اروپایی باشد.

    انگیزه؛ برگ برنده تیم ملی ایران
تیم ملی فوتبال کشورمان در دومین دیدارش 
در ش��انزدهمین دوره جام ملت های آسیا، روز 
پنجشنبه به مصاف تیم قطر می رود. قطری ها 
در گام نخست شکست سنگین چهار بر یک را 
برابر تیم ملی امارات متحمل شدند و در آستانه 

حذف زودهنگام قرار گرفتند.
تیم قطر برای اینکه شانس صعودش به مرحله 
دوم را حفظ کند، نیازمن��د نتیجه گرفتن برابر 
تیم ملی کشورمان است، اما شاگردان کی روش 
نیز با بردی که برابر قطر کس��ب کردند، انگیزه 

زیادی برای ادامه مسابقات دارند.
تیم ملی ایران ب��ا برد بحرین ش��روع خوبی در 
این رقابت ها داشت و برد برابر قطر، صعود تیم 
ملی را به مرحله بعد قطعی خواهد کرد و بازی 
سوم تعیین کننده رتبه اولی یا دومی تیم ملی 

خواهد بود. 
از س��وی دیگر، برد پرگل تیم ملی امارات در بازی نخست نیز 
 موجب ش��ده تا بازیکنان و کادر فنی تیم ملی ب��ازی با قطر را 
جدی تر بگیرند؛ زیرا نمی توانند بر روی برد احتمالی مقابل این 

حریف حساب باز کنند.
تیم ملی کشورمان در شرایطی دیدار نخس��ت خود را در جام 
ملت های2015 سپری کرد که برآیند افکار عمومی و نظریات 
کارشناسان چندان امیدوارکننده نیست، اما می توانیم امیدوار 
باشیم که شرایط جام ملت های آس��یا در سال 1996 یک بار 
دیگر تکرار ش��ود؛ زیرا تیم مل��ی آن زمان نیز ک��ه هدایتش را 
محمد مایلی کهن برعهده داشت، تیم با اسم و رسمی نبود، اما 
بازیکنان با انگیزه این تیم با کسب عنوان سومی تمام معادلات 

جاری را بر هم زدند.

تیم ملی ایران دو-  بحرین صفر

گام اول را محکم برداشتیم ؛ خط و نشان برای آسیایی ها

طی ماه ه��ای اخیر بحث فروش یا واگذاری س��هام دو باش��گاه 
 اس��تقلال و پرس��پولیس بار دیگر جدی شده اس��ت و بالاخره

قیمت گذاری برای عرضه این دو باشگاه صورت گرفت و حالا باید 
دید چگونه سهام این دوباش��گاه بزرگ خریداری می شود. ابتدا 

خبر مربوط به قیمت گذاری این دو باشگاه را بخوانیم:
ه��ر ی��ک از ای��ن دو باش��گاه پرطرف��دار ایران��ی290 میلیارد 
تومان قیمت گذاری ش��ده ان��د که جمعا 580 میلی��ارد تومان 
 قیمت آنهاس��ت. اعلام این رقم بخش��ی از سیاس��ت س��ازمان 
خصوصی سازی برای فروش این دو باشگاه مشهور ایرانی است 
که البته با واکنش منفی مدیران فوتبال و علاقه مندان به خرید 
این دو باشگاه مواجه شده است. بنابر آنچه که قبلا اعلام شده بود، 
بدهی های هر دو باشگاه هم به اشخاص حقیقی و حقوقی روی 

عدد کلی منظور شده است.
در اولین واکنش ها امیر عابدینی، مدیرعامل پیشین پرسپولیس 
ک��ه در ش��رکتی تحت عن��وان پیشکس��وتان به دنب��ال خرید 
پرس��پولیس بود، می  گوید: »هی��چ احدی حاض��ر نخواهد بود 

استقلال و پرسپولیس را خریداری کند.«
با توجه ب��ه اینکه موض��وع درآمدزایی در ایران هن��وز به نتیجه 
 نرس��یده اس��ت، مش��خص نیس��ت که آیا خریدار م��ی  تواند 
س��رمایه گذاری 290 میلیارد تومانی خود را مس��تهلک کند یا 
خیر. جالب اینکه در اطلاعیه دیروز، واگذاری تاکید شده هیات 
مدیره دو باشگاه بعد از واگذاری، باز هم باید به تایید وزارت ورزش 
برسند! نحوه پرداخت رقم 290 میلیارد برای هر باشگاه )به همراه 
یک مجموعه ورزشی( به این شکل خواهد بود که 40درصد نقد و 

الباقی در دو سال به صورت قسط مستهلک بشود.

در جلسه دیروز گودرزی با طیب نیا وزیر اقتصاد و پور محمدی، 
وزیر دادگستری همچنین مصوب شد 20 درصد از سهام این دو 
باشگاه توسط خریدار به یکصد نفر از پیشکسوتان و هواداران دو 

تیم با تایید وزارت ورزش و جوانان اختصاص پیدا کند.
مرکز روابط عمومی و اطلاع رسانی وزارت ورزش اعلام کرد، هیات 

واگذاری تا 10 روز آین��ده در خصوص زمان و چگونگی مزایده و 
همچنین امکان واگ��ذاری در فرابورس را برای ه��ر کدام از این 

باشگاه ها اعلام خواهد کرد.
به هر ترتیب این اقدامی است که برای فروش دو باشگاه صورت 
 گرفته اس��ت. اینکه آیا کس��ی برای خرید دو باشگاه پیش قدم 

می ش��ود، اینکه آیا این دو تیم می توانند مش��تری خاصی پیدا 
کنند، اینکه آیا شرایط فروش مشتریان را فراری خواهد داد و این 
سوال که بار دیگر حتی با وجود فروش دو باشگاه چرا باید نظارت 
ارگان های ناظر تا این حد زیاد باشد؛ موضوعاتی است که ذهن هر 

علاقه مند به فوتبال را به سوی خود جلب می کند.
به هر حال آنچه مشخص است، ش��رایط این دو تیم اصلًا شبیه 
باشگاه نیست و باید هر چه زودتر استقلال و پرسپولیس به عنوان 
قطب های بزرگ فوتبال و ورزش ما شکل و شمایل پیدا کنند، اما 
به هر حال همین که اقدامی رو به جلو برای واگذاری دو باشگاه 

هر چند با اشکالات فراوان صورت گرفته، جای امیدواری است.
 نباید فراموش کرد که در همه لیگ های پیشرفته دنیا باشگاه ها

به صورت خصوصی اداره می ش��وند و دیگ��ر دولت ها در چنین 
فرآیندی نقش ندارند. در فوتبال ما نه تنها هزینه ها شکلی حرفه ای 
به خود گرفته اند و از جیب مردم و دولت هزینه می شود، بلکه به 
هر حال بازدهی که مورد توقع است از آن دریافت نمی شود. این 
یک اجبار برای فوتبال ماست؛ فوتبالی که دیگر از دوران اوجش 
فاصله گرفته و به علت سیستم غلطی که دارد هدر رفت سرمایه 
و انرژی در آن بسیار زیاد است. فوتبال ما باید به شکلی خصوصی 
اداره شود، به افرادی که وارد می شوند فکر داده شود، اجازه رشد 
و فعالیت به باشگاه ها داده شود و شرایطی حاکم شود که اقتصاد 

در فوتبال جاری و ساری شود.
در عوض، ارگان دولتی یا فدراسیون با وضع قوانین سفت و سخت 
ش��رایطی را حاکم کند که در آن فوتبال بتواند خودش را رش��د 
دهد و با نظارتی دقیق اجازه ورود فس��اد به آن ندهد. راه دیگری 

وجود ندارد...

این یک اقدام رو به جلو است

فوتبال را خصوصی کنیم، قانون بدهیم و نظارت

تیم ملی کشورمان 
در شرایطی دیدار 
نخست خود را در 

جام ملت ها سپری 
کرد که برآیند افکار 

عمومی و نظریات 
کارشناسان چندان 

امیدوارکننده 
نیست

برای معرفی به عنوان بهترین وزنه بردار جهان

کیانوش رستمی؛ چشم انتظار رای ایرانی ها
هفته هفدهم لیگ برتر بسکتبال

تیم بسکتبال پمینا در گرگان به میهمانی می رود
فدراس��یون جهانی وزنه برداری همچون س��ال های گذشته 
بهترین وزنه برداری سال دنیا را با رای گیری اینترنتی معرفی 
می کند و این امیدواری وجود دارد که کیانوش رستمی عنوان 

بهترین وزنه بردار سال 2014 را به دست بیاورد.
رس��تمی برای بردن ای��ن جای��زه رقیبانی چون ایلی��ن ایلیا 
قزاقستانی و هوی لیائوی چینی ررا پیش رو دارد. ایده انتخاب 
مرد س��ال وزنه برداری جهان، اولین بار 32 سال پیش توسط 
»ژنو بوس��کویتس«، یکی از خبرنگاران ورزشی نویس کشور 

 مجارستان مطرح ش��د. به همین خاطر فدراس��یون جهانی 
وزنه برداری از س��ال 1982 ب��رای مردان و از س��ال 1991 
برای زنان، همه س��اله این رای گی��ری را با ن��ام جایزه »ژنو 

بوسکویتس« برگزار می کند.
 علاقه مندان به وزنه ب��رداری تا روز 31 ژانویه س��ال 2015 
 می توانند ب��رای ش��رکت در رای گیری و انتخ��اب بهترین

 وزنه ب��رداری س��ال 2014، به نش��انی اینترنتی زی��ر بروند: 
http://www.iwf.net/bestlifters2015/

هفته هفدهم لیگ برتر بس��کتبال امروز دوش��نبه با برگزاری 
دیدارهایی در ش��هرهای مختلف به انجام می رسد. در یکی از 
دیدارهای این هفته تیم پمینا به میهمانی ش��هرداری گرگان 
می رود.پیمنا ک��ه دور برگش��ت را همانند دور رف��ت با چهار 
شکست متوالی آغاز کرد، در دو دیدار اخیرش به پیروزی دست 
پیدا کرده، از این رو با انگیزه بس��یاری به مصاف تیم شهرداری 

گرگان می رود.
تیم پمینا هدفش را قرار گرفتن در جمع هش��ت تیم برتر جام 

ملی عنوان کرده، از این رو موقعیت فعلی این تیم مهیای حضور 
در مرحله بعدی اس��ت و نتیجه به دس��ت آمده در دیدار برابر 

نماینده گرگان تاثیر چندانی بر وضعیت تیم ندارد.
برنامه مسابقات به شرح زیر است:

پتروشیمی بندرامام - دانشگاه آزاد )سالن اندیشه(
ثامن مشهد - نفت آبادان )خانه بسکتبال مشهد(

صنایع پتروشیمی - هفت الماس قزوین )بعثت ماهشهر(
شهرداری گرگان - پمینا اصفهان )سالن امام خمینی گرگان(

???

???????
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آگهی مناقصه

مدیر منطقه 10  شهرداری اصفهان 

شهرداری منطقه ده در نظر داردپروژه های ذیل را تعیین پیمانکارنماید:

سپرده شرکت در مناقصه به ریال مدت اجرا عملیات ردیف اعتباری  مبلغ برآورد اولیه
تقریبی

نام پروژه

7/000/000 دو ماه 3700142 500/000/000 تعمیرات سرویس بهداشتی شهرداری منطقه ده    

5/500/000 دو ماه 3500116 200/000/000 تهیه و اجرای تاسیسات آبنمای سروستان

7/000/000 چهار ماه 3301192 485/000/000 مناسب سازی گذرگاههای عابر پیاده در سطح منطقه

 تذکرات: 
1.ش��رکت کنندگان ملزم به ارائه رتبه بن��دی مرتبط از معاونت برنام��ه ریزی و نظارت 
راهبردی ریاست جمهوری و ارائه اسناد ومدارک شرکت ، گواهی تشخیص صلاحیت و 

سوابق کاری خود قبل از تهیه اسناد می باشد.
2.واجدین شرایط می توانند از تاریخ 93/11/1 لغایت 93/11/5 همه روزه به جز روزهای 
تعطیل به شهرداری منطقه ده واقع در خیابان پروین چهار راه شیخ طوسی مراجعه و با ارائه 

مدارک نسبت به خرید اسناد اقدام نمایند.
3.آخرین مهلت ارسال پیشنهاد قیمت تا ساعت 12 روز سه شنبه مورخ 93/11/7 می باشد.

4.شهرداری منطقه در رد یا قبول هر یک از پیشنهادات مختار است.
5.برندگان اول و دوم مناقصه هرگاه حاضر به انعقاد قرارداد نشوند سپرده  آنان به ترتیب 

ضبط خواهد شد.
6.برنده مناقصه جهت عقد قرارداد باید معادل 5 درصد مبل��غ پیمان را به عنوان تضمین 
بانکی و یا اسناد خزانه به شهرداری  تسلیم  نماید.که طبق ماده 34 شرایط عمومی پیمان  

آزاد می گردد.
7.هزینه چاپ آگهی مناقصه به عهده برنده مناقصه می باشد.



سومین نمایشگاه  نقاشی-تذهیب 
»بهرنگ«  در کتابخانه مرکزی

س��ومین نمایش��گاه نقاش��ی،تذهیب و هندسه نقوش 
»بهرنگ«  از 20 ت��ا 25 دی ماه در گالری ش��ماره یک 
 نگارخان��ه کتابخانه مرک��زی ش��هرداری اصفهان دایر

 است.
س��ومین نمایش��گاه نقاش��ی،تذهیب و هندسه نقوش 
»بهرن��گ« ش��امل 36 اثر ترکیب��ی و نقاش��ی هایی با 
موضوع طبیعت،چهره،طبیعت بی جان همچون پیکره 
و اندام،لی��وان و گل��دان و...به س��بک رئ��ال وآثاری به 
سبک اکسپرسیونیس��م انتزاعی با موضوعات اجتماعی 
چون  نگرش انس��ان ب��ه دنیا،تنهایی اف��راد، ظلم های 
غیر آش��کار  وارد بر ایتام و فش��ار در اثر مش��غله های 
زندگی  اس��ت و آثار تذهیب و طرح های هندسه نقوش 
برگرفته از بناه��ای تاریخی اصفهان  با به��ره گیری از 
تکنیک رنگ و روغن،گواش،مداد رنگی و س��یاه قلم نیز 
 در این نمایش��گاه در تابلوهایی در ابعاد آ3 و آ4 مشهود

 است.
نمایشگاه مذکور به همت ملیحه یزدانی و نغمه رضیان 
دو کارش��ناس  صنایع دس��تی برگزار ش��ده است، این 
دو هنرمن��د آث��ار مختلف به س��بک های متع��دد را با 
 هدف جذابیت بیشتر نمایش��گاه و جلب رضایت بیشتر 

بازدید کنندگان ارائه کرده اند.
گفتنی است این نمایشگاه در تاریخ مذکور همه روزه از 
ساعت 8 تا 12 و 13 الی 19 پذیرای علاقه مندان است. 

جالب ترین گجت ها در نمایشگاه 
2015 CES

ترجمه/ امیرحسین واعظ: از سال 1998 و همانند آغاز 
هرس��ال جدید میلادی ، گجت ها و تکنولوژی های جدید 
در نمایش��گاه الکترونی��ک لاس وگاس )CES( به نمایش 
در می آید. امس��ال نیز فرقی با گذش��ته ندارد.بس��یاری از 
 اف��راد و کارآفرینان،این نمایش��گاه را فرصتی ب��رای یافتن

  ایده ه��ای جدید م��ی دانند که م��ی تواند انج��ام کارها را 
راحت تر، سریع تر و کاراتر کند. امسال نیز تکنولوژی هایی 
ارائه شده  که برای کارآفرینان خبر خوش محسوب می شود.

   شارژرهای جدید برای لپ تاپ
 اگر شما جزو آن دسته از افراد هس��تید که از جلسه ای به 
جلسه دیگر لپ تاپ خود را حمل می کنید و در مکان زیادی 
از آن استفاده می کنید ، این نوآوری می تواند به کار شما آید. 
 دو ش��رکت FINsix و  Zolt ش��ارژرهای جدی��د ب��رای 
لپ تاپ ها س��اخته اند ت��ا جایگزین ش��ارژرهای قدیمی 
 و سنگین گذش��ته ش��وند. این ش��ارژرها به غیر از سبکی 
 فوق العاده امکان شارژ س��ریع تر را نیز برای شما به ارمغان 
می آورد. این دو شارژر با قیمت 89 و 99 دلار تنها برای پیش 
سفارش مهیا شده و انتظار می رود عرضه عمومی آنها کمی 

دیرتر صورت پذیرد.

   با قلم های هوشمند هیچ شماره ای گم نخواهد شد
 یادداش��ت برداری با مداد یا خودکار ش��اید س��ریع ترین و 
راحت ترین راه برای نوشتن ایده هایی باشد که به ذهن شما 
می آید اما شاید زمان آن رسیده که آن را به حالت دیجیتال 
درآورید. در حالت بدتر ممکن اس��ت که ش��ماره یا آدرس 
ایمیلی را ک��م کنید. اما  قلم های جدید ای��ن امکان را برای 
گوشی های iOS و اندروید فراهم آورده تا از طریق بلوتوث 

نوشته های خود را بر روی گوشی هوشمند ذخیره کنید. 

   راه حلی برای مشکل شارژ مک بوک ها
ش��ارژرهای مک بوک باید هرجا که خ��ود مک بوک وجود 
دارد همراه شما باشد. چه بخواهیم چه نخواهیم داغ شدن 
مک بوک ها در هنگام شارژ مشکلی است که دارندگان این 
دستگاه با آن مواجه می شوند. JuiceBoxx قابلیتی فراهم 
آورده که دیگر این دستگاه هنگام ش��ارژ داغ نمی شود و با 

قیمت کمتر از 20 دلار در دسترس همگان قرار می گیرد.

   اسکن مدارک مزاحم 
درهرکاری نگهداری اسناد و مدارک می تواند چالش بزرگی 
به حس��اب آید. ش��رکت Neatک��ه در کار سیس��تم های 
هوشمند است محصولی ساخته که تمام مدارک را به راحتی 
به صورت اسناد دیجیتال درمی آورد.این اپلیکیشن نیازی 
به کامپیوتر ندارد و برای اندروید و iOS با قیمت 500 دلار 
فراهم شده و قابلیت دسته بندی و ارسال از طریق ایمیل و 

آپلود خودکار را بر روی فضای مجازی دارد.

خواب اعضای خانواده را  
کنترل کنید!

تمام گجت هایی که تا پیش از این س��اخت شده بودند تنها 
قادر به کنترل خواب یک نفر بودند اما گجت متفاوتی عرضه 
شده که از قابلیت کنترل خواب تمام اعضای خانواده برخوردار 
است. نس��ل جدید و متفاوتی از گجت های پوشیدنی در راه 
هستند تا بتوان اس��تفاده از گجت ها را دستخوش تغییرات 
گس��ترده تری کرد تا از تک بعدی بودن خارج شوند. یکی از 
این گجت ها، گجتی است که خواب اعضای خانواده را گزارش 
می دهد. والدین معمولا زمانی که فرزندانشان خواب بوده و 
در اتاق دیگری به سر می برند، نگران هستند که مبادا فرزند 
یا فرزندانشان از روی تخت به زمین می افتند، در خواب دچار 

کابوس شوند یا حمله ناگهانی به آنها دست بدهد. 
  اکنون مخترعان گج��ت متفاوتی را طراحی ک��رده اند که 
می تواند خواب تمام اعضای خان��واده را به یک نفر گزارش 
دهد و بدین ترتیب می توان خواب فرزندان و تمامی اعضای 
خانواده را تحت کنترل داش��ت و در صورتی که در خواب با 

مشکلی مواجه شوند به کمک آنها شتافت. 
این دستگاه با کمک چندین گجت کوچک کنترل می شود 
و هر یک از گجت ها را می توان در کنار تخت یکی از فرزندان 
قرار داده و با کمک سنس��وری که داخل گجت قرار گرفته، 
تمام اطلاعات به اپلیکیشنی که روی اسمارت فون یا تبلت 
اصلی قرار گرفته، ارسال می شود.  استراحت بچه ها در اتاق 
خودشان به معنای این نیست که آنها خواب هستند، گاهی 
اوقات رفتارهایی از آنها سر می زند که می تواند باعث آسیب 
به بدنشان شود که با کمک این فناوری می توان این احتمال 

را نیز پیش بینی کرد. 
از زمانی که ش��خص به خواب م��ی رود تا زمان��ی که بیدار 
 شود، نوتیفیکش��ن های مختلفی به اس��مارت فون ارسال 
می ش��ود.  این گجت برای خانواده های��ی که چندین بیمار 
دارند نیز بسیار مفید و سودمند است تا کمک رسانی به موقع 
به اعضای خانواده انجام ش��ود. این گجت قادر به تشخیص 
حرکات شخص، دمای اتاق و ... است که می تواند مفید بوده و 

در صورت بروز هر گونه مشکلی از آن مطلع شد.

 فناوری

جالب

گروه موسیقی نوژان به سرپرستی بابک رجبی و سینا 
فرزادی پور از 21 دی ماه به مدت سه روز در هنرسرای 
خورش��ید اجرایی متفاوت با موضوع لب��اس با عنوان 

»لباس خوانی« دارد.  
موضوع این اج��را به لباس اختص��اص دارد که کاری 
بسیار جالب و متفاوت اس��ت. در این کار، جای انسان 
و اشیا عوض می ش��ود و در دنیای جدید مخاطبش را 
به چالش می کش��اند که در واقع لباس ها گفته هایی 

را برقرار می کنند.   
  سال گذش��ته اجرای لباس خوانی با استقبال خوبی 
 روربرو ش��د  گروه موسیقی نوژان امس��ال نیز در روز 

21 دی ماه در س��اعت 19 و روزه��ای 22 و 23 در دو 
نوبت 18 و 20 در مکان هنرسرای خورشید به اجرای 

برنامه می پردازد. 
 باب��ک رجب��ی، سرپرس��ت ای��ن گ��روه درخصوص 
لباس خوانی توضیح داد: اج��رای این گروه، به صورت 
موسیقی مفهومی است که موضوعات متفاوتی انتخاب 
می شود مثلا» گوشه های اصفهان« نام یکی از کارهایی 
است که در مورد اصفهان، صنایع دستی و آثارتاریخی 
این شهر نواخته شد و »لباس خوانی« موضوعی دیگر 
از گروه است که برای اولین بار در سال 1388 اجرا شد. 
وی با تاکید بر اینکه اشعار همه براساس ادبیات است 

گفت: برای پیدا کردن اشعار، مطالب فلسفی واخلاقی 
لباس، مطالعه بسیار شد وکار آهنگسازی براساس آنها 
صورت گرف��ت و صداهایی مثل زی��پ، قیچی، چرخ 
خیاطی، کمان حلاجی، به عنوان زیرصداهای صوتی 

برای ملموس کردن کار به موسیقی اضافه شد. 
سرپرست گروه در ادامه افزود: لباس ها مفاهیم عمیق 
و عظیم انسانی و ادبی را می رساند مثلا وقتی قطعه ای 
از »جیب« اجرا می شود، مفاهیم اقتصادی مثل ثروت 

و فقر را می رساند.
 یا » ماشین لباس شویی« در گردش بودن کره زمین، 
روزگار و زندگی را با تمام خوب��ی ها و بدی ها که دارد 

نشان می دهد. 
رجبی با بیان اینکه دکور و پوش��ش افراد گروه بسیار 
تاثیرگذار است، تصریح کرد: در اجرای قبلی دکور به 
صورت مغازه هایی در سه طبقه طراحی شد که هر فرد 
گروه در یک مغازه به اجرای خود پرداخت و امسال با 

طرحی جدید به هنرسرای خورشید می رویم. 
گفتنی است علاقه مندان می توانند برای تهیه بلیت به 
مرکز هنر سرای خورشید )34594745(، کتابفروشی 
زمان چهرباغ عباسی، پاساژ چهارباغ )32224287( و 
فروشگاه پیانو آوای صبا خیابان مرداویج، میدان برج 

)36697550( مراجعه کنند.

گروه موسیقی نوژان در هنرسرای خورشید » لباس خوانی« می کند 

پاتوق فرهنگی جوانان در قال��ب برنامه ای با عنوان 
»دوشنبه های جوانی« هر هفته در روزهای دوشنبه 
با موضوعات  مختلف  ویژه جوانان از سوی خانه جوان 
برگزار می شود. برنامه این هفته برنامه دوشنبه های 
جوانی با  محوریت   »شعر و طنزخوانی« روز دوشنبه 
22 دی ماه در محل خانه جوان با حضور روشن دلان 
کانون نصر اجرا می  شود. شعر و داستان طنز، تقلید 
ص��دا و ... از جمله برنامه ریزی های انجام ش��ده در 
 این برنامه است که مخاطبان آن عموم  شهروندان و 
به ویژه جوانان هستند که از طریق ارسال پیام کوتاه 

و تبلیغات شهری در قالب پوستر دعوت شده اند. 
علاقه مندان برای ش��رکت در این برنامه می توانند 
از س��اعت 15 بعدازظهر به محل خان��ه جوان واقع 
در می��دان قدس، خیاب��ان  لاله،  روب��روی ترمینال 

باقوشخانه مراجعه کنند. 
گفتنی اس��ت کانون کم بینایان و نابینایان » نصر« 
هر روز از ساعت 8 تا 12 در محل خانه جوان فعالیت 
داشته و علاقه مندان  جهت آش��نایی بیشتر با این 
کانون می توانند ب��ا ش��ماره 34451131 تماس 

بگیرند. 

مجموعه داستان های حوزه ادبیات شهری اصفهان از 
سوی کمیته گردشگری تولید می شود.نشست هایی 
با هدف تولید داستان و رمان در حوزه ادبیات شهری 

در مورد اصفهان در 12 جلسه برگزار خواهد شد.  
این  نشست ها در روزهای پنجشنبه برگزار می شود.  
6 جلس��ه از این برنامه را مجید قیصری، نویس��نده 
ادبیات دفاع مقدس و 6 جلس��ه دیگ��ر را دکتر علی 
عباسی، عضو حلقه شناسی وابسته به دائره المعارف 
جهان اسلام با همکاری مرکزادبی قلمستان  برگزار 
می کنند.  تاکنون یک نشست با حضور دکتر عباسی 

و نشس��ت دوم با حضور مجید قیصری برگزار شده؛ 
هدف  این برنامه ها تولید آثار داستانی در مورد شهر 

اصفهان بوده است. 
اولین نشست »جغرافیا و داستان« و در واقع دومین 
کارگاه از این 12 جلسه در روز پنجشنبه 18 دی ماه 
 س��اعت 16 بعدازظهر با حضور »مجید قیصری« در 
مرکز ادبی قلمس��تان برگزار شد.  ش��ایان ذکر است 
کمیته گردش��گری با توجه به تغییر نگرش توسعه 
جذب گردش��گر در اصفهان به ارائه این نشست ها و 

اجرای  برنامه های مختلف در این زمینه می پردازد.  

 داستان های حوزه ادبیات شهری اصفهان تولید می شود دوشنبه های جوانی میزبان »کانون روشن دلان نصر«

همزمان با هفته وحدت و میلاد پیامبر اکرم)ص(  سه 
کانون جدید درفرهنگسرای اس��وه افتتاح  می شود.

کانون پدران، کانون  دختران ج��وان با عنوان»یاس 
سفید«ویژه دختران 18 تا 25 س��ال و کانون تجربه 
ویژه بزرگسالان بالای 50 سال از جمله  کانون های در 
حال راه اندازی است. درکنار عضوگیری و ثبت نام افراد 

در هر یک از این کانون ها، مشاوره اي چند دقیقه ای 
انجام می شود تا  انتظارات علاقه مندان برای شرکت 
در این کانون را دریافت شود. علاقه مندان برای کسب 
اطلاع می توانند به فرهنگسرای اسوه واقع  در خیابان 
 صمدیه لباف، کوی مسجد الزهرا مراجعه و یا با شماره 

33271000 تماس بگیرند.  

 سال آینده»کوله تفریحی« در نشست های خانوادگی، 
 مجامع قرآنی، پ��ارک ها و آپارتمان ها ب��ه مردم ارائه 
می شود. در این برنامه سفیر تفریح با دوچرخه »کوله 
تفریحی« را در این مکان ها توزیع می کند و خانواده ها 
با دادن کارت شناسایی به مدت چند ساعت می توانند 
از ابزار و وسایل این کوله استفاده کنند.کوله تفریحی 

می تواند جایگزین مناس��بی برای جوان��ان به جای 
استفاده از قلیان و بازی های غیرمجاز باشد.با اعتقاد بر 
اینکه رسالت ما این است که وسایل تفریحی سالم را در 
اختیار شهروندان قرار دهیم، خاطرنشان کرد: ما متولی 
این برنامه هستیم و اکنون این برنامه از ناژوان آغاز شده 

و در کل استان اصفهان اجرا خواهد شد. 

»کوله تفریحی« به مردم اصفهان ارائه می شود کانون »یاس سفید« در فرهنگسرای اسوه راه اندازی می شود 
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حجت الاسلام اکرمی : پیامبر )ص( فرمودند 
که هر چیزی حتما آفت و آسیبی دارد . آنها که 
موافق وحدت نیستند اولا جاهلند و نمی دانند 
که اتحاد چه دس��تاوردهایی دارد. ثانیا دشمن 
هستند. و با تفرقه به منافع زشتشان می رسند. 
ثالثا انگار بعضی ها نانش��ان را در ایجاد تفرقه و 
دعوا می خورند و گویا نان حلال از گلویش��ان 
پایین نمی رود و با مزاجش��ان س��ازگار نیست.

مردم در پرتو اسلام به رهبری امام موفق شدند 
انقلاب اس��لامی را پیروز کنند. به همین دلیل 
اس��ت که اتحاد و وحدت داخلی بس��یار حائز 

اهمیت می شود.

صالحی،رییس س�ازمان ان�رژی اتمی: 
دشمن از ابتدای انقلاب اسلامی سعی کرده 
به هر ترفندی ایران را در اهدافش شکس��ت 
دهد اما هر بار با بن بس��ت مواجه شده است. 
در ابع��اد فنی و هس��ته ای آنها نتوانس��تند 
کاری پیش ببرند و امروز نزدیک به 20 هزار 

سانتریفیوژ در اختیار داریم . 
به لحاظ سیاس��ی نیز س��عی کردند ما را در 
منطقه در هر مقط��ع با یک بح��ران مواجه 
کنند.ابتدا بحث سوریه سپس داعش و حالا 

با بحث کاهش قیمت نفت وارد شده اند.

صدر  عاملی، کارگردان : وجه غالب جشنواره 
سی وس��وم فجر س��ینمای اجتماعی بود. این 
موضوع به قدری با شکوه است چرا که در طول 
سالیانی که جشنواره برگزار می شد با خود فکر 
می کردیم نکند این جشنواره تنها جشنواره ای 
توخالی و پوشالی باشد اما در جشنواره سی وسوم 
چیزی به بار می نشیند که با آن چاره ای نداریم 
جز اینکه به س��ینماگران خود احترام بگذاریم. 
جشنواره سی و س��وم فیلم فجر به بار نشستن 
سینمای ایران در یک نسل نو است که با شرافت 
و با احساس مسوولیت کار می کند و البته اتفاق 

خوبی هم در سازمان سینمایی رخ داده است 

بعضی ها  نانشان  در ایجاد تفرقه  است 

20 هزار سانتریفیوژ در اختیار داریم

وجه  غالب  جشنواره  فجر 
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